
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Ε. Καϊλή και Α. Λεβέ-

ντη, σελ. 10865, 10871
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Πεύκης, το Δηµοτικό Σχο-
λείο της Σχολής "Ι.Μ. Παναγιωτόπουλος", το 1ο Δηµοτικό
Σχολείο Κουνουπιδιανών Χανίων και φοιτητές από το Πολι-
τικό Τµήµα Νοµικής του Πανεπιστηµίου Αθηνών, σελ. 10847,
10853, 10856, 10867

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 10847, 10858
4. Αναφορά στη δολοφονική επίθεση που δέχθηκε 44χρο-

νος  Έλληνας Πολίτης στο κέντρο της Αθήνας, σελ. 10847,
10848

5. Αναφορά στον εορτασµό της Ευρωπαϊκής Ηµέρας της
Θάλασσας, σελ. 10853, 10854, 10855, 10856, 10857

6. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 10869
7. Ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων

Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το νόµο περί
"Ποινικής ευθύνης των Υπουργών",  δικογραφία κατά των
Υπουργών κ.κ. Χ. Παπουτσή, Σ. Βούγια και Ε. Όθωνα, σελ.
10874

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 10829-10830
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

10830-10844
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 23 Μαΐου 2011, σελ. 10845
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,

σχετικά µε την υλοποίηση του έργου του οδικού άξονα πα-
ράκαµψης των Θηβών, σελ. 10846

β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
την επανεξέταση του επιχειρησιακού σχεδιασµού της Ελλη-
νικής Αστυνοµίας στις διαδηλώσεις, την εγκληµατικότητα
κ.λπ., σελ. 10847

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την υπερτιµολόγηση των ιατρικών προϊόντων από
το ΙΚΑ, σελ. 10849

δ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την καταβολή από τους αγρότες της ειδικής υπέρ
ΕΛΓΑ ασφαλιστικής εισφοράς, σελ. 10852

5. Συζήτηση επερώτησης των Βουλευτών του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας, σελ.
10858-10875

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΟΡΑΝΤΗΣ Ι. , σελ. 10847
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ. , σελ. 10858
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 10858
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 10858

Β. Επί της αναφοράς στη δολοφονική επίθεση που δέ-
χθηκε 44χρονος  Έλληνας Πολίτης στο κέντρο της Αθή-
νας:

ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 10847
ΟΘΩΝΑΣ Ε. , σελ. 10848

Γ. Επί της αναφοράς στον εορτασµό της Ευρωπαϊκής
Ηµέρας της Θάλασσας:

ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 10855
ΔΙΑΜΑΝΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 10857
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 10856
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ. 10854
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ. , σελ. 10853
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 10854
ΣΙΟΥΦΑΣ Δ. , σελ. 10856
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 10855

Δ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε. , σελ. 10869
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ. 10869
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 10869

Ε. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 10848, 10849
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 10849, 10850, 

10851
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 10850, 10851
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ. 10846, 10847
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 10852, 10853
ΟΘΩΝΑΣ Ε. , σελ. 10848, 10849
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ Κ. , σελ. 10852, 10853
ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ -ΒΥΛΛΙΩΤΗ Β. , σελ. 10846

ΣΤ. Επί της επερώτησης:
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 10858, 10870, 

10871
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ. 10867, 10868, 

10873
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 10869
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 10861
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ. , σελ. 10859, 10871
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ. , σελ. 10863, 10873, 

10874, 10875
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ. , σελ. 10866, 10867
ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ Ι. , σελ. 10862, 10872
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 10868
ΤΖΕΚΗΣ Α. , σελ. 10860, 10872
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 10865, 10874 

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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2 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Αθήνα, σήµερα στις 20 Μαΐου 2011, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.14’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟΔΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Βασιλική Τσόνο-
γλου-Βυλλιώτη, Βουλευτή Βοιωτίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ  ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυ-
σικοθεραπευτών  αιτείται το εργαστήριο φυσικοθεραπείας να
εξαιρεθεί από το γενικό κανόνα του ν.3919/2011 και οι άδειες
ίδρυσης και λειτουργίας του να εκδίδονται µόνο στο όνοµα πτυ-
χιούχου φυσικοθεραπευτή.

2) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Κηφισιάς Νοµού Αττικής
αιτείται τη µη καθιέρωση πλευρικών διοδίων στους κόµβους της
περιοχής του Δήµου Κηφισιάς.

3) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι των Παιδικών και Βρεφο-
νηπιακών Σταθµών Δήµου Ρεθύµνης  ζητούν την απόσυρση της
νοµοθετικής ρύθµισης για την καθιέρωση οκταώρου εργασίας
στο παιδαγωγικό προσωπικό των παιδικών σταθµών. 

4) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Μεγαλόπολης Νοµού Αρ-
καδίας  εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την αύξηση των διοδίων
στην περιοχή του και αιτείται τη µείωση των διοδίων στους µόνι-
µους κατοίκους.

5) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Κισσάµου  καταθέτει τα χρόνια
προβλήµατα των υπηρεσιών που οδήγησαν στα λανθασµένα αρ-
χικά στοιχεία τακτικών εσόδων του δήµου µικρότερα από τα
πραγµατικά και ζητά τη συναίνεση του Υπουργείου για να µπο-
ρέσει ο δήµος να επιβιώσει και να οργανωθεί στο πλαίσιο του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». 

6) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-

ΛΗΣ, Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟ-
ΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ και Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Περιβαλλοντική Οργάνωση
WWF  αιτείται τη βελτίωση του µηχανισµού δασοπροστασίας,
έγκαιρο προγραµµατισµό και συντονισµό των εµπλεκόµενων φο-
ρέων. 

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Χερσονήσου Νοµού
Ηρακλείου Κρήτης εκφράζει τις προτάσεις του για τη βιώσιµη
ανάπτυξη της πρώην Αµερικανικής Βάσης Γουρνών.

8) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΜΠΟΥΡΑΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Αχαρνέων Φιλική Συνένωσις των
Απανταχού της Γης Αχαρνέων  ζητούν την επαναλειτουργία του
Δηµοτικού Σκοπευτηρίου Αχαρνών «Ο Πάρνης».

9) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος Τουριστικών Πρακτόρων
Νοµού Λασιθίου  αιτείται να στρωθεί άσφαλτος στο δρόµο που
βρίσκεται στην παράκαµψη Σελιναρίου, διότι καθηµερινώς γίνο-
νται ατυχήµατα, λόγω της κακής κατάστασης του οδοστρώµα-
τος.

10) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλά-
δας - Περιφερειακό Τµήµα Πελοποννήσου καταθέτει τις θέσεις
και τις προτάσεις του για τα προβλήµατα που έχουν προκύψει
από την παραχώρηση δρόµων σε οικισµούς κάτω των δύο χιλιά-
δων κατοίκων (άρθρο 35 του νόµου περί βιοποικιλότητας/ΦΕΚ
60Α’/31-3-2011)

11) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Ξενοδόχων Ιεράπετρας Κρήτης
αιτείται στο αεροδρόµιο Σητείας, που βρίσκεται στην τελική του
φάση, να δηµιουργηθεί µία αυτόνοµη Μονάδα Αστυνοµικών που
θα ελέγχει τα διαβατήρια και τις βίζες.

12) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Τριφυλίας Νοµού
Μεσσηνίας  διαµαρτύρεται για τις καταργήσεις-συγχωνεύσεις
των σχολικών µονάδων πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκ-
παίδευσης του δήµου. 

13) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στη

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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«ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.» Αγροτική Βιοµηχανία Γάλακτος Ηπείρου ζητούν
την αντικατάσταση του σηµερινού Διευθύνοντος Συµβούλου κ.
Κοντού λόγω αδυναµίας εκτέλεσης των καθηκόντων του. 

14) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Επαρ-
χίας Λασιθίου Τσερµιδών αιτείται να δοθεί λύση στην ασφαλι-
στική κάλυψη των αγροτών οροπεδίου Λασιθίου. 

15) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Αγίου Νικολάου Κρήτης αι-
τείται την επανεξέταση και τον επαναπροσδιορισµό των αρχαιο-
λογικών ζωνών στην περιοχή του Δηµοτικού Διαµερίσµατος
Καλού Χωριού Αγίου Νικολάου.

16) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρ-
χος Ασπροπύργου Νοµού Αττικής  εκφράζει τις προτάσεις του
για την προστασία των πολιτών και την καταπολέµηση προβλη-
µάτων παραβατικότητας και εγκληµατικότητας στην περιοχή του.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδε-
χόµενο να κλείσει το Παµπελοποννησιακό Στάδιο για
οικονοµικούς λόγους.

18) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων Ειδικού Σχολείου Ζακύνθου  ζητά την κατασκευή νέου
διδακτηρίου του ειδικού Νηπιαγωγείου Ζακύνθου και την ένταξή
του στο ΕΣΠΑ. 

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις καθυ-
στερήσεις στη µίνι περιµετρική της Πάτρας.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν οι οινοποιοί, λόγω της οικονοµικής
κρίσης.

21) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Πόρου  καταθέτει
τις προτάσεις του επί του σχεδίου νόµου για την Έγκριση Ειδι-
κού Πλαισίου Χωροταξικού Σχεδιασµου Αειφόρου Ανάπτυξης για
τις Υδατοκαλλιέργεις και της Στρατηγικής Μελέτης Περιβαλλο-
ντικών Επιπτώσεων αυτού. 

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
κοίνωση του Υπουργείου Οικονοµικών, σχετικά µε τον «γαλάζιο

Υπουργό» και τις καταθέσεις των 178.000.000 ευρώ.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ατι-
µωρησία περιπτώσεων διαφθοράς.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανυ-
παρξία έρευνας και διάσωσης της Ελλάδας στο Αιγαίο.

25) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αντωνακόπουλος Γεώργιος
Αντιπύραρχος  εκφράζει την καταγγελία του για την αντιπειθαρ-
χική και αντιυπηρεσιακή συµπεριφορά του κ. Στεφανίδη Αρχηγού
του Πυροσβεστικού Σώµατος Αθηνών.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Αχαΐας  αιτείται την τήρηση των προεδρικών διαταγµάτων
394/01, 45/08 και 141/91, όπως ισχύουν, σήµερα προκειµένου να
εξασφαλιστεί η ασφαλής άσκηση των καθηκόντων των αστυνο-
µικών.

27) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  τα Σωµατεία της Ναυπηγοεπισκευαστικής
Ζώνης  εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους στο οξύτατο πρόβληµα
της ανεργίας και προβάλλουν αιτήµατά τους για την αντιµετώ-
πιση αυτoύ του προβλήµατος.

28) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων ΚΕΠΕΠ Καρδίτσας καταγγέλλει
την τοποθέτηση καµερών παρακολούθησης και καταγραφής των
εργαζοµένων, καθώς και το κλείσιµο του τµήµατος εργοθερα-
πείας του ΚΕΠΕΠ.

29) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Νοµού Λάρισας  αιτείται να
παρθούν µέτρα οικονοµικής ανακούφισης των ανέργων, καθώς
και µέτρα περιορισµού της ανεργίας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 14249/04-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μπούρα Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1062628 ΕΞ
2011/3104/29-04-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµι-
κών  η ακόλουθη απάντηση:

10830 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10832 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 14258/04-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Δρίτσα Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/8667/29-

04-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

10834 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 14381/05-04-2011 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Αυγερινοπούλου Διονυσίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ1063076

ΕΞ 2011/3137/29-04-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:

10836 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 14489/06-04-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ

1063069 ΕΞ 2011/3161/29-04-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό
Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:

10838 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 14521/07-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/8665/
29-04-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



6. Στην µε αριθµό 14663/08-04-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος, Πλεύρη Αθανασίου

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/32971/0022/29-04-2011 έγγραφο από
τον Υφυπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:

10840 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 14668/11-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ16Α 1064136

ΕΞ 20011/29-04-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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10842 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 14994/14-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/32416/0021/29-04-

2011  έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη
απάντηση:
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10844 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 23 Μαΐου 2011, το οποίο έχει ως
εξής:

A. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 871/16-5-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατερίνης
Φαρµάκη-Γκέκη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε την ολοκλήρωση των έργων της σιδηροδρο-
µικής γραµµής Κιάτου-Ροδοδάφνης.

2. Η µε αριθµό 889/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
πρόταση για «υποβάθµιση» των Νοσοκοµείων Καρύστου και
Κύµης σε Κέντρα Υγείας.

3. Η µε αριθµό 898/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβα-
τζή προς τους Υπουργούς Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και
Αλιείας και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την ανέλκυση του ναυαγίου του «Sea Diamond» από
το λιµάνι της Σαντορίνης.

4. Η µε αριθµό 892/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ροντούλη προς

τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
δωρεά του Ιδρύµατος Νιάρχου στο Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο
Λάρισας. 

5. Η µε αριθµό 895/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδη-
µούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την πορεία
των εσόδων, τη φορολογική µεταρρύθµιση και το ύψος των επι-
πρόσθετων µέτρων.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 880/16-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κεδίκογλου
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε το πόρισµα του διαχειριστικού ελέγχου του ΤΕΙ
Χαλκίδας. 

2. Η µε αριθµό 888/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τσιάρα προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
πρόταση για κατάργηση κλινικών στο Γενικό Νοσοκοµείο Καρδί-
τσας. 

3. Η µε αριθµό 893/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη µαζική ανα-
βολή αποµάκρυνσης των λαθροµεταναστών της «Υπατίας». 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 887/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση της

Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλι-
κής Τσόνογλου-Βυλλιώτη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, σχετικά µε την υλοποίηση του έργου του
οδικού άξονα παράκαµψης των Θηβών. 

Στην ερωτώσα Βουλευτή κ. Τσόνογλου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Μαγκριώτης.

Κυρία Τσόνογλου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά να παρουσιά-
σετε την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε
Υπουργέ, η πόλη των Θηβών είναι η µεγαλύτερη στο Νοµό Βοι-
ωτίας. Έχει πληθυσµό πάνω από τριάντα πέντε χιλιάδες κατοί-
κους, πλην όµως υπάρχει ένα µεγάλο πρόβληµα όσον αφορά τις
υποδοµές της. Συγκεκριµένα, στερείται περιφερειακών οδών. 

Μιας και η πόλη των Θηβών βρίσκεται πάνω στον κόµβο της
Θήβας, στην παλιά εθνική οδό από Ελευσίνα προς Θήβα και Λι-
βαδειά, δηλαδή την παλιά εθνική οδό Θηβών-Λεβαδείας, υπάρχει
το εξής ζήτηµα. Υπάρχει έλλειψη περιφερειακών οδών, µε συνέ-
πεια όλη η υπερτοπική κυκλοφορία των βαρέως τύπου οχηµά-
των, που διέρχεται από την παλιά εθνική οδό, από Ελευσίνα προς
Θήβα και κατευθύνεται είτε προς τη νέα εθνική οδό Αθηνών-Λα-
µίας είτε προς την παλιά εθνική Θηβών-Λιβαδειάς ή προς την
εθνική οδό Θηβών-Χαλκίδας, να περνάνε µέσα από τον ιστό της
πόλης, µέσα από πυκνοκατοικηµένες περιοχές. 

Έτσι, υπάρχει ζήτηµα οδικής ασφάλειας και κυκλοφορίας των
κατοίκων, «κάθονται» τα οδοστρώµατα λόγω των βαρέων φορ-
τίων που διέρχονται και υπάρχει κίνδυνος για την κίνηση των πο-
λιτών, όπως και από τα καυσαέρια υπάρχει κίνδυνος ρύπανσης
του περιβάλλοντος για τους περιοίκους. 

Αυτό δηµιουργεί ένα εξαιρετικό πρόβληµα που µπορεί να ανα-
κουφιστεί µόνο µε την οριστική υλοποίηση του έργου για την
ανατολική παράκαµψη, δηλαδή µε την ανατολική περιφερειακή
οδό. Είναι ένα έργο που η σύµβασή του έχει υπογραφεί από τις
25 Ιουλίου 1997. Είναι ένα έργο που διαρκεί εδώ και δεκατέσ-
σερα χρόνια χωρίς να έχει ολοκληρωθεί.

Έχουν εκπονηθεί ήδη γεωτεχνικές µελέτες. Εκκρεµούν οι
υδραυλικές µελέτες. Το έργο τελεί υπό την επίβλεψη της Διεύ-
θυνσης Δηµοσίων Έργων της Περιφέρειας. Είναι ένα έργο πέντε
χιλιοµέτρων. Μέχρι τώρα µελετώνται τα τριάµισι χιλιόµετρα, γιατί
φθάνουµε στον ανισόπεδο κόµβο µε τον ΟΣΕ. 

Είναι, λοιπόν, ένα έργο που έχει προχωρήσει αρκετά και κά-
ποια στιγµή θα πρέπει να υλοποιηθεί, να ενταχθεί, να ολοκληρω-
θούν και να εγκριθούν οι µελέτες του και το έργο να υλοποιηθεί
µπαίνοντας στο επιχειρησιακό πρόγραµµα του ΕΣΠΑ, προκειµέ-
νου επιτέλους να ανακουφιστεί η πόλη των Θηβών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Τσό-
νογλου. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων  κ. Μαγκριώτης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Τα πράγµατα είναι όπως τα λέει η κυρία συνάδελφος. Τα γνω-
ρίζει καλά. Είχα και εγώ την ευκαιρία, σε επανειληµµένες συνα-
ντήσεις και µαζί της και µε τους άλλους συναδέλφους και µε τον
περιφερειάρχη και πρώην νοµάρχη κ. Περγαντά, να τα συζητή-
σουµε. 

Είναι αδιανόητο να έχει ανατεθεί µία µελέτη το 1997 και ακόµη
να µην έχει ολοκληρωθεί. Αυτό δείχνει ότι δεν υπήρχε ολοκλη-
ρωµένος προγραµµατισµός και δεν είχε συνέχεια -αν υπήρχε-
για την ολοκλήρωση της µελέτης και φυσικά, την ένταξη σε χρη-
µατοδοτικό πρόγραµµα.

Όπως διαπίστωσα και στην πρόσφατη επίσκεψή µου στον οι-
κισµό Σαράντη, λόγω των προβληµάτων από τον αγωγό του
Μόρνου, πράγµατι το πρόβληµα στη Θήβα είναι πολύ έντονο και
πρέπει να δοθούν λύσεις. 

Η µία λύση είναι η ανατολική παράκαµψη, δηλαδή το έργο των
τριών χιλιοµέτρων, επτακοσίων µέτρων, όπως ανέφερε η κυρία
συνάδελφος. Γι’ αυτό το έργο πρέπει να της πω ότι δώσαµε την
αναγκαία χρηµατοδότηση, ζητήσαµε την επιτάχυνση της ολοκλή-
ρωσης της µελέτης και αυτή τη στιγµή οι υπηρεσίες µας και το
µελετητικό γραφείο δεσµεύονται ότι το Σεπτέµβριο θα έχουν
ολοκληρωθεί οι µελέτες, θα έχει επικαιροποιηθεί και στο σύνολό
της η µελέτη, γιατί έχει ανατεθεί –όπως αναφέρθηκε- το 1997,
µε τον παλιό νόµο περί ανάθεσης µελετών, το ν. 716 και µε βάση
τη νέα κοινοτική οδηγία που ενσωµατώθηκε στο Εθνικό Δίκαιο,
χρειάζεται επικαιροποίηση. 

Όλα αυτά µπορούν µέχρι το φθινόπωρο να ολοκληρωθούν και
στη συνέχεια να ενταχθεί σε χρηµατοδοτικό πρόγραµµα. Είµα-
στε σε συνεργασία µε την Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας και πι-
στεύουµε ότι θα βρεθούν οι πόροι για να ενταχθεί σε
χρηµατοδοτικό πρόγραµµα, γιατί το έργο είναι απολύτως ανα-
γκαίο. Έχουµε ζητήσει και πρόσθετη χρηµατοδότηση για την
ολοκλήρωση των µελετών ενός τεχνικού που ήταν εκτός της αρ-
χικής ανάθεσης, ούτως ώστε να είµαστε απολύτως έτοιµοι και
το έργο να δηµοπρατηθεί ολοκληρωµένο. 

Θα ήθελα να τονίσω ακόµη πως σε κάθε περίπτωση τέλος του
2011, αρχές του 2012 µπορεί να δηµοπρατηθεί αυτό το έργο. Θα
συνεχίσουµε και θα εντείνουµε τις προσπάθειες να ολοκληρω-
θούν οι µελέτες για να δηµοπρατηθεί το έργο. 

Θα ήθελα να προσθέσω ακόµη, σ’ αυτό που ανέπτυξε η κυρία
συνάδελφος, ότι το πρόβληµα γίνεται ακόµη πιο έντονο, γιατί
έχουµε την παλιά εθνική οδό µε πολλά προβλήµατα από την
Ελευσίνα, Θήβα, Υλίκη που βγαίνει στον ΠΑΘΕ, στον κεντρικό
ανατολικό άξονα της χώρας. 

Για την ανατροπή  αυτών των δεδοµένων και για τις οριστικές
λύσεις πρόθεσή µας είναι και προετοιµαζόµαστε –ήδη ετοιµά-
ζουµε τα τεύχη για να προχωρήσουµε στο διαγωνισµό- για την
κατασκευή ενός αυτοκινητόδροµου από την Ελευσίνα, παράλ-
ληλα προς την παλιά εθνική οδό. Σε πολύ λίγα σηµεία θα συµπί-
πτει. Θα περνάει έξω από τους οικισµούς. Υπάρχει µέριµνα για
υψηλή περιβαλλοντική προστασία. Οι προβλέψεις προϋπολογι-
σµού είναι περίπου στα 450 εκατοµµύρια ευρώ και το συνολικό
του µήκος θα είναι πενήντα χιλιόµετρα. Θα δηµοπρατηθεί µε το
καθεστώς των συµβάσεων παραχώρησης. 

Νοµίζω ότι η κατασκευή της ανατολικής περιφερειακής οδού
µαζί µε την κατασκευή αυτού του οδικού άξονα όχι απλώς θα
δώσει λύση στα κυκλοφοριακά και περιβαλλοντολογικά προβλή-
µατα  της πόλης των Θηβών και της ευρύτερης περιοχής, που
είναι µια περιοχή στην οποία έχουν εγκατασταθεί πάρα πολλές
µεταποιητικές µονάδες από την Αττική, αλλά θα βοηθήσει πάρα
πολύ και στην ανάπτυξη της περιοχής και τη δηµιουργία θέσεων
απασχόλησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό. 

Το  λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής, κ. Βασιλική Τσόνογλου.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ

µου, που αποτελεί µέρος των προτεραιοτήτων σας. Χαίροµαι που
διαπιστώνετε ότι πρόκειται για ένα σχεδόν ώριµο έργο. 

Τόσο η αύξηση των διοδίων, όσο και η ανάγκη κάποιων οδη-
γών βυτιοφόρων, ή και µεγάλων φορτίων που ενδεχοµένως είναι
υπέρβαροι, να επιλέγουν την εθνική οδό Ελευσίνας-Θήβας, δη-
µιουργεί πράγµατι τεράστια προβλήµατα στην πόλη, σε σηµείο
ώστε όλοι οι φορείς να συνέρχονται ειδικά για την οδό Μακαρίου
που είναι στην πιο πυκνοκατοικηµένη περιοχή, την περιοχή του
Πυρίου του λεγοµένου που πράγµατι επί χρόνια δέχεται µεγάλο
όγκο οχηµάτων και κυρίως βαρέως τύπου όπως νταλίκες, ρυ-
µουλκά µε επικαθήµενα, µε ρυµουλκούµενα και ούτω καθεξής. 

Αυτά όλα τα οχήµατα έρχονται από την Πελοπόννησο και κα-
τευθύνονται προς τη Θεσσαλονίκη. Δηλαδή, υπάρχει όλη αυτή η
κυκλοφοριακή υπέρβαση η οποία γίνεται µέσα από την πόλη σε
αστικούς δρόµους. Όπως αντιλαµβάνεστε είναι ένα έργο προτε-
ραιοτήτων που κακώς βέβαια καθυστέρησε δεκατέσσερις χρό-
νια. 

Απ’ ότι διαπιστώνετε -και φαίνεται και από την τοποθέτησή σας
και χαίροµαι γι’ αυτό- λίγα πρέπει να γίνουν ώστε να ολοκληρω-
θούν οι µελέτες, να ενταχθεί το έργο και να αρχίσει πλέον να
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υλοποιείται. Και χαίροµαι γιατί πράγµατι συνδέετε την ανατολική
παράκαµψη της Θήβας µε το µεγάλο έργο αυτό, που περιµένει
ο κόσµος όλος της Επαρχίας Θήβας και όλου του Νοµού Βοιω-
τίας, που είναι η σύνδεση Ελευσίνας µε Υλίκη και ετέρωθεν, ώστε
να κατευθύνεται δηλαδή προς τη δυτική Στερεά Ελλάδα. 

Είναι έργα πνοής που πιστεύω ότι, σ’ αυτές τις δύσκολες στιγ-
µές που η χώρα µας διέρχεται, δείχνουν στους κατοίκους ότι η
πολιτεία είναι εδώ, το κοινωνικό κράτος είναι εδώ και  µεριµνά
για την προστασία των πολιτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.
Τσόνογλου.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Τα πράγµατα είναι τόσο σαφή και καθαρά. Δεν έχω να προ-

σθέσω πολλά περισσότερα. Απλώς να δώσω έµφαση ακόµα πε-
ρισσότερο στα συγκοινωνιακά, κυκλοφοριακά αλλά και
περιβαλλοντικά προβλήµατα της περιοχής λόγω ακριβώς και της
άναρχης µετεγκατάστασης µεταποιητικών µονάδων από την Ατ-
τική τα προηγούµενα χρόνια στην περιοχή της Βοιωτίας. Γι’ αυτό
ακριβώς είναι ζωτικής ανάγκης και η δική µας δέσµευση και η
απόλυτη προτεραιότητα στα έργα αυτά είναι σαφής. Με τη συ-
νεργασία των συναδέλφων, των τοπικών φορέων, της περιφέ-
ρειας είµαι βέβαιος πως πολύ γρήγορα θα έχουµε πρακτικές
εξελίξεις σ’ αυτά που έχουµε σχεδιάσει, σ’ αυτά που µελετώνται
και σ’ αυτά που προετοιµάζονται. 

Θέλω λοιπόν, να τονίσω ότι παρ’ ότι δεν υπήρξαν δεσµεύσεις
και χρηµατοδοτήσεις για την ολοκλήρωση των µελετών από την
προηγούµενη κιυβέρνηση, παρ’ ότι δεν υπάρχουν διασφαλισµέ-
νοι πόροι από την κατανοµή του ΕΣΠΑ -όπως έγινε από την απελ-
θούσα κυβέρνηση για την ανατολική παράκαµψη των Θηβών-
έχουµε πει και έχουµε τονίσει ότι τα χρήµατα αυτά θα βρεθούν
σε συνεργασία και µε την Περιφέρεια. Είναι ένα έργο περίπου
15 εκατοµµυρίων συν τις απαλλοτριώσεις. Το έργο αυτό µέσα
στο τέλος του 2011, αρχές του 2012 που είναι και το πιο λογικό
-γιατί χρειάζεται και επικαιροποίηση µελέτης επειδή είχε ανατε-
θεί µε το ν.716- θα δηµοπρατηθεί και θα κατασκευαστεί. 

Όσον αφορά στον οδικό άξονα των 50 χιλιοµέτρων µε χαρα-
κτηριστικά κλειστού αυτοκινητοδρόµου, µε δυο λωρίδες ανά κα-
τεύθυνση, προστατευτικό διάζωµα στη µέση και λωρίδα
έκτακτης ανάγκης, δεν θα περνά µέσα από οικισµούς, θα προ-
στατεύει το περιβάλλον και θα βοηθά και τη Βοιωτία για την ανά-
πτυξή της, αλλά και τη λύση των κυκλοφοριακών προβληµάτων
και την οδική ασφάλεια στην περιοχή. Επίσης θα αποσυµφορήσει
πάρα πολύ την εθνική οδό Αθηνών-Λαµίας, το κοµµάτι αυτό του
ΠΑΘΕ που επιβαρύνεται τόσο πολύ τις τελευταίες δεκαετίες
λόγω ακριβώς των πολλών ροών. 

Επίσης, θα λύσει και τα θέµατα οδικής ασφάλειας, που σωστά
τονίσατε, γιατί αρκετά φορτηγά, ελληνικά και ξένα υπερφορτω-
µένα, χρησιµοποιούν την παλιά εθνική οδό και καταπονούν το δί-
κτυο αυτό και βεβαίως δηµιουργούν και πολλά κυκλοφοριακά
προβλήµατα και προβλήµατα οδικής ασφάλειας στην περιοχή. 

Νοµίζω ότι αυτός ο σχεδιασµός είναι ένας ολοκληρωµένος
σχεδιασµός. Και θα δώσει οριστικές λύσεις στα προβλήµατα της
περιοχής. Ακόµα περισσότερο θα συµβάλει στην ανάτπυξή της.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Ιωάννη Μα-
γκριώτη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν την
συνεδρίαση, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθου-
σας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστο-
ρία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, τριάντα φοιτητές και τρεις καθηγητές από το Πολιτικό
Τµήµα Νοµικής του Πανεπιστηµίου Αθηνών. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής ) 
Η συνεδρίαση σήµερα στην Ολοµέλεια αφορά σε κοινοβου-

λευτικό έλεγχο. Γίνονται ερωτήσεις από τους Βουλευτές όλων
των κοµµάτων προς την Κυβέρνηση. Μετά θα ακολουθήσει επε-

ρώτηση. 
Ευχαριστούµε που είστε εδώ. Καλώς ήρθατε. 
Η δεύτερη µε αριθµό 885/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γρηγορίου Αποστολάκου
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε τη χορήγηση αδειών φωτοβολταϊκών στο
Νοµό Λακωνίας δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας
Υπουργού και διαγράφεται. 

Η τρίτη µε αριθµό 897/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μω-
ραΐτη προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την προστασία του Αµβρακικού
Κόλπου δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 891/17-5-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κορα-
ντή, προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την εξαγγελία
από τον Τούρκο Πρωθυπουργό κ. Ερντογάν περί της διάνοιξης
νέας διώρυγας παράλληλης προς τα Στενά δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ο κ. Κοραντής, ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού, έχει ζητήσει το λόγο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΡΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ήθελα να ενηµερώσω εσάς και το Σώµα ότι η ερώτηση αυτή

επρόκειτο να συζητηθεί τη Δευτέρα 9 τρέχοντος, το απόγευµα.
Δύο ώρες νωρίτερα ειδοποιήθηκα από το γραφείο του Υπουργού
Εξωτερικών ότι δεν µπορούσε να συζητηθεί διότι δεν υπήρχε κα-
νένας Υπουργός διαθέσιµος για να είναι παρών στην Αίθουσα. 

Παρ’ όλα αυτά όλοι είχαµε διαπιστώσει ότι η Αναπληρωτής
Υπουργός κ. Ξενογιαννακοπούλου την ίδια µέρα, την ίδια ώρα
ήταν εδώ για να µιλήσει από το Βήµα και να απευθύνει χαιρετι-
σµό για την επέτειο της Ηµέρας της Μητέρας. Συνεπώς δεν σχο-
λιάζω περαιτέρω το συµβάν αυτό.

Χθες ειδοποιήθηκα ότι η εξ αναβολής συζήτηση που επρόκειτο
να πραγµατοποιηθεί σήµερα, αναβάλλεται εκ νέου γιατί και πάλι
δεν υπάρχει κανένας Υπουργός. 

Είναι τέσσερις Υπουργοί, κυρία Πρόεδρε, στο Υπουργείο Εξω-
τερικών. Υπουργός, Αναπληρωτής Υπουργός και δύο Υφυπουρ-
γοί. Αν ήταν του Υπουργείου Δικαιοσύνης, όπου  είναι µόνο ο κ.
Καστανίδης να το καταλάβαινα. Αλλά είναι λογικό αυτό που γί-
νεται; Και ως διά µαγείας µόνο όταν πρόκειται να συζητηθούν
εθνικά θέµατα; 

Να προσθέσω ότι πέρυσι τέτοια εποχή είχα καταθέσει επίκαιρη
ερώτηση σχετικά µε την ΑΟΖ. Αναβλήθηκε τέσσερις φορές και
τελικά ουδέποτε συζητήθηκε. 

Νοµίζω ότι αυτά τα πράγµατα βλάπτουν την Κυβέρνηση, κυρία
Πρόεδρε. Αλλά βλάπτουν κυρίως τον κοινοβουλευτισµό και τη
δηµοκρατία µας. 

Ευχαριστώ για τον χρόνο που µου επιτρέψατε να χρησιµοποι-
ήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση):  Ευχαριστούµε, κύριε Κο-
ραντή. 

Η δήλωσή σας και το περιεχόµενό της βεβαίως θα µεταφερ-
θούν στην Κυβέρνηση. 

Σειρά έχει η πέµπτη µε αριθµό 894/17-5-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Θεοδώρου Δρίτσα προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη,
σχετικά µε την επανεξέταση του επιχειρησιακού σχεδιασµού της
Ελληνικής Αστυνοµίας στις διαδηλώσεις, την εγκληµατικότητα
κ.λπ.

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Θόδωρο Δρίτσα θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνας. 

Κύριε Δρίτσα, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, αισθάνοµαι την ανάγκη και την υποχρέωση πριν

προχωρήσω στην ουσία της επίκαιρης ερώτησής µου, επειδή
είναι συµβατή µε το περιεχόµενό της, να εκφράσω τη συγκίνησή
µου και να αποτίσω φόρο τιµής στη µνήµη του συµπολίτη µας
Μανώλη Κάνταρη, που δολοφονήθηκε άγρια από χέρια ανθρώ-
πων για χάριν µιας κάµερας που πουλήθηκε προς 120 ευρώ στο
Μοναστηράκι! Πρόκειται για µία τραγωδία και προσωπική και οι-
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κογενειακή, αλλά που αγγίζει τις ευαισθησίες, αλλά και τους προ-
βληµατισµούς και τις ανησυχίες όλων µας.

Κύριε Υπουργέ, κατέθεσα αυτή την επίκαιρη ερώτηση, διότι
στις µέρες µας και ιδιαίτερα σε αυτή την τελευταία περίοδο, η
εγκληµατικότητα έχει έρθει µε πολύ άγριους όρους στην επικαι-
ρότητα. Και τα ζητήµατα, όµως, της καθηµερινής παραβατικότη-
τας, της διάχυτης εγκληµατικότητας και του οργανωµένου
εγκλήµατος –και αυτές είναι παράµετροι σοβαροί- έχουν έρθει
σαν να συνδέονται «εκ φύσεως» –και, κατά τη γνώµη µου, δεν
συνδέονται εκ φύσεως- µε τα ζητήµατα της γκετοποίησης συνοι-
κιών της Αθήνας κυρίως, αλλά και άλλων περιοχών της Ελλάδας,
και της ανάπτυξης παθογενειών που καταδυναστεύουν και µετα-
νάστες και Έλληνες σε πολλές περιοχές, αλλά και της εκδήλω-
σης φαινοµένων αστυνοµικής βίας σε διαδηλώσεις των Ελλήνων
πολιτών, στις κοινωνικές κινητοποιήσεις.

Δεν θα κρίνω τις πολιτικές ή τις κοινωνικές συµπεριφορές. Δεν
θα κρίνω οτιδήποτε άλλο. Με ενδιαφέρει εάν µπορεί η Αστυνοµία
να εγγυηθεί τη δηµοκρατική συµπεριφορά για την προστασία
των ελευθεριών και των δικαιωµάτων των Ελλήνων πολιτών και
των µεταναστών. Με ενδιαφέρει αν ελέγχει η ηγεσία της Αστυ-
νοµίας το σύνολο των δυνάµεών της σε κρίσιµες περιοχές της
Αθήνας, όπως είναι ο Άγιος Παντελεήµονας, η Οµόνοια και
αλλού. Και µε ενδιαφέρει αν η ηγεσία, η πολιτική και η φυσική,
της Αστυνοµίας προτίθεται να επανεξετάσει πολιτικούς και επι-
χειρησιακούς σχεδιασµούς αναφορικά µε τις διαδηλώσεις, τη βία
και την εγκληµατικότητα, αλλά και µε τις συνθήκες εκµετάλλευ-
σης και γκετοποίησης των µεταναστών στην Ελλάδα, σχεδιασµοί
που έχουν αποδειχθεί και κοινωνικά και πολιτικά ανεπαρκείς και,
µάλιστα, µε ιδιαίτερη µεροληψία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σταµατάω εδώ. Στη δευτερολογία µου θα εκθέσω αναλυτικό-
τερα περισσότερα δεδοµένα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-

τώντα Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδωρο Δρίτσα.
Παρακαλώ τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµα-

νουήλ Όθωνα να λάβει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αποτέλεσε ευχάριστη, θετική έκπληξη για εµάς το γεγονός ότι

στο έγγραφο κείµενο της ερώτησης που κατέθεσε ο συνάδελφος
κ. Δρίτσας κάνει αναφορά στο πρόσφατο τραγικό συµβάν της
δολοφονίας του Μανώλη Καντάρη, σηµειώνοντας ότι η τραγικό-
τητα του γεγονότος εγκαλεί το κράτος, την Κυβέρνηση αλλά και
το σύνολο των πολιτικών δυνάµεων, να αναλάβουν τις ευθύνες
τους. 

Χαιρετίζω θετικά αυτή την αναφορά, γιατί πράγµατι, πέρα από
την πρώτιστη ευθύνη της συντεταγµένης Πολιτείας και της νόµι-
µης Κυβέρνησης της χώρας να σχεδιάσει, αλλά και να υλοποιή-
σει, αποτελεσµατικά µέτρα, τα οποία θα αποδίδουν µία κοινωνία
οµαλότητας, ευταξίας και θα παρέχουν ένα ισχυρό αίσθηµα
ασφαλείας στους πολίτες, είναι πάρα πολλές εκείνες οι κοινωνι-
κές και πολιτικές παράµετροι οι οποίες συµβάλλουν, συνεργούν
–και είναι απαραίτητο να συµβάλλουν και να συνεργούν- ούτως
ώστε µία τέτοια πολιτική να είναι ολοκληρωµένη και αποτελεσµα-
τική.

Προφανώς συµµεριζόµαστε απόλυτα την άποψη εκείνη που
λέει ότι είναι πρωτίστως καθήκον των εντεταλµένων από την πο-
λιτεία οργάνων για την περιφρούρηση των ανθρωπίνων δικαιω-
µάτων, ατοµικών και συλλογικών, να είναι εκείνοι οι πρώτοι που
θα σέβονται αυτά τα δικαιώµατα και δεν θα παρεκτρέπονται σε
αυθαίρετες συµπεριφορές που παραβιάζουν θεµελιώδεις κανό-
νες του Συντάγµατος και των νόµων του κράτους. Και δεν µας
εφησυχάζει καθόλου το γεγονός ότι πράγµατι αφορµή για τέ-
τοιου είδους συζητήσεις και τέτοιου είδους κοινοβουλευτικές
πρωτοβουλίες δίνουν εξαιρετικά –θα τα χαρακτήριζα έως και
ελάχιστα- λίγα περιστατικά, που τα τελευταία χρόνια και ιδιαί-
τερα το τελευταίο διάστηµα µπορεί κανείς να επικαλεστεί.

Και το λέω αυτό, ότι δεν µας εφησυχάζει, γιατί –και θέλω να
καταθέσω την άποψή µας- οι δείκτες µε τους οποίους αξιολο-

γούµε, αποτιµούµε και µετράµε µία δηµοκρατία, δεν είναι ποσο-
τικοί, αλλά κυρίως ποιοτικοί.

Εποµένως όταν και στο ελάχιστο υπάρχουν αφορµές και εξαι-
ρέσεις που δείχνουν ότι παρουσιάζονται φαινόµενα υπέρµετρης
ή αλόγιστης βίας ή παρεκτροπής συµπεριφοράς των εντεταλµέ-
νων οργάνων της πολιτείας, η Κυβέρνηση έχει την ευθύνη πρω-
τοβουλιών στην κατεύθυνση παρέµβασης για την ανατροπή
αυτών των συµπεριφορών.

Δεν µένουµε στη θεωρητική διαπίστωση, όπως νοµίζω ότι το
Κοινοβούλιο είναι σε θέση να γνωρίζει. Πέρα από την πολιτική
κατεύθυνση την αυστηρή, που από την πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, σε συνεργασία µε τη φυ-
σική ηγεσία της Αστυνοµίας, έχει δοθεί στο σύνολο των αστυνο-
µικών δυνάµεων που επιχειρούν στην καθηµερινή τους δράση,
υπήρξε πρόσφατη νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης -
που είναι ήδη νόµος του κράτους- και είναι σε διαδικασία υλο-
ποίησης η σύσταση του Ειδικού Γραφείου Αντιµετώπισης
Αυθαιρεσιών Αστυνοµικών Οργάνων, µία ανεξάρτητη νέα πολι-
τική, µη αστυνοµική, δοµή, που απαρτίζεται από έναν επίτιµο
αρεοπαγίτη, ένα µέλος του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους,
αλλά κι έναν επίτιµο εισαγγελέα του Αρείου Πάγου ή εισαγγελέα
εφετών, που υπάγεται απευθείας στον Υπουργό και παρεµβαίνει,
αξιολογεί την πειθαρχική διαδικασία ή, µε εντολή του Υπουργού,
µπορεί να τη διεξάγει κατ’ εξαίρεση εξαρχής, ακριβώς για να µην
υπάρχει σε κανέναν η δικαιολογηµένη, ίσως, ως απότοκο περα-
σµένων δεκαετιών, δυσπιστία ή καχυποψία για το πώς ασκείται
ο πειθαρχικός έλεγχος στην Αστυνοµία. Εξ ου και µία σειρά από
περιστατικά, όπου η Αστυνοµία έχει εµπεδώσει από µόνη της δια-
δικασίες που αποδίδουν µε τρόπο ικανοποιητικό, το εσωτερικό
πειθαρχικό δίκαιο.

Θέλω, όµως, εδώ να τονίσω, επ’ αφορµή της συγκεκριµένης
αναφοράς µε την ερώτηση του συναδέλφου, ότι και στο πρό-
σφατο περιστατικό, όπου υπήρχαν τεκµηριωµένα στοιχεία που
δεν έχρηζαν περαιτέρω έρευνας, υπήρξε άµεση αντίδραση της
ηγεσίας της Αστυνοµίας. Και τέθηκαν σε διαθεσιµότητα όχι οι
φερόµενοι, αλλά οι φαινόµενοι δράστες υπερβολικής βίας, όπως
και ο επικεφαλής διµοιρίτης της συγκεκριµένης οµάδας.

Θέλω µε αυτά τα λόγια -και κλείνοντας στο σηµείο αυτό, κυρία
Πρόεδρε- να διαβεβαιώσω και το συνάδελφο, αλλά και το σύ-
νολο των πολιτικών δυνάµεων, ότι η Κυβέρνηση, η πολιτική ηγε-
σία του Υπουργείου κι έχει δώσει σαφές πολιτικό πλαίσιο και
κατεύθυνση στην Αστυνοµία και το παρακολουθεί και το ελέγχει.
Και µπορούµε πράγµατι, µε τη συνεργασία όλων, να επιβάλουµε
έναν πολιτικό και κοινωνικό έλεγχο τέτοιο που να εγγυάται τα αυ-
τονόητα στοιχειώδη ανθρώπινα δικαιώµατα των πολιτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει, για την υπεράσπιση της ερώτησής του, ο κ. Δρί-
τσας, ο ερωτών Βουλευτής.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Υπουργέ, το πρώτο µισό της
απάντησής σας ευχαρίστως δηλώνω ότι µε καλύπτει.

Αυτό, όµως, που χρειάζεται είναι αυτή η απάντηση να αποκτή-
σει συγκεκριµένη αναφορά σε συγκεκριµένες συµπεριφορές, γε-
γονότα και πραγµατικότητες.

Αναφορικά µε τις διαδηλώσεις: Έχω καταγγείλει και κατ’ ιδίαν
και στο Κοινοβούλιο και πολλές φορές ότι από τότε που έχουµε
τις µεγάλες πανεργατικές κινητοποιήσεις, τα µεγάλα παλλαϊκά,
πανεργατικά συλλαλητήρια, ο σχεδιασµός της Αστυνοµίας στο-
χεύει στην αξιοποίηση ενός, δύο µικρής έκτασης περιστατικών
βίας -κάποιες µολότοφ ή κάποιες µικρές συγκρούσεις- για την
εκδήλωση, από την πλευρά όλων των αστυνοµικών δυνάµεων,
γενικευµένης διάλυσης των συλλαλητηρίων και των διαδηλώ-
σεων.

Αυτό είναι αντιδηµοκρατική στρατηγική, είναι αντιδηµοκρατι-
κός σχεδιασµός. Οι διαδηλώσεις µπορούν να παραλύουν στο κέ-
ντρο της Αθήνας όσο θέλουν οι διαδηλωτές και κανείς δεν
µπορεί χωρίς λόγο να οργανώνει γενικευµένη διάλυση. Είναι
όµως και πηγή εκδήλωσης και εφαρµογής αυθαίρετων δράσεων
της Αστυνοµίας, διότι όταν η εντολή είναι γενικευµένη διάλυση,
καταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό για κάθε διµοιρία, για κάθε αξιω-
µατικό, πώς θα το µεταφράσει και πώς θα το υλοποιήσει.
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Επισηµαίνω, δε, ότι για τρίτη φορά σε τέτοιες µεγάλες κινητο-
ποιήσεις έχουµε τη γνωστή «παγίδα» πια όπως οι διαδηλωτές
ονοµάζουν, µια διµοιρία ΜΑΤ στο όριο της στροφής του ξενοδο-
χείου της Μεγάλης Βρετανίας, η οποία έρχεται σε απόλυτη
επαφή µε τους διαδηλωτές και εκεί αρχίζουν οι εντάσεις -πολύ
φυσιολογικό, ακόµα και από τους πιο ειρηνικούς διαδηλωτές-
ανταλλάσσονται λόγια, υπάρχει µια ένταση η οποία εξελίσσεται,
τελικά, σε επεισόδια.

Θέλω να ξέρω πότε θα βρεθούν, εν πάση περιπτώσει, οι δρά-
στες της δολοφονικής επίθεσης εναντίον του διαδηλωτή, που
ακόµη είναι σε κρίσιµη κατάσταση στο Γενικό Κρατικό Πειραιά
και των άλλων που τραυµατίστηκαν στο πρόσφατο συλλαλητήριο
τόσο σκληρά.

Από την άλλη, σ’ όλο αυτό το ρατσιστικό κύµα που ακολού-
θησε τη δολοφονία του Καντάρη και σε άλλες δράσεις έχουµε
φαινόµενα µεροληπτικής στάσης τµηµάτων της Αστυνοµίας ενα-
ντίον των µεταναστών. Η εφηµερίδα «Εποχή», στην πρόσφατη
Κυριακάτικη προ ηµερών έκδοσή της είχε σχετικό δηµοσιογρα-
φικό ρεπορτάζ µε τίτλο «Μόλις Νυχτώσει» και υποσηµείωνε στο
τέλος ότι τα στοιχεία συγκεκριµένου περιστατικού, εκεί στην πε-
ριοχή που δολοφονήθηκε ο Μανώλης Καντάρης, όπου συγκε-
ντρωµένοι «χρυσαυγίτες», ακροδεξιοί και αστυνοµικοί ήταν σε
αγαστή συνεργασία και συνεννόηση, είναι στη διάθεση του
Υπουργείου. Έχουµε τέτοια περιστατικά στο Νέο Κόσµο.
Έχουµε τέτοια περιστατικά σε διάφορες περιοχές. 

Εγώ καταλαβαίνω ότι ο καθένας µπορεί να έχει τις απόψεις
του ή τους ιδιαίτερους προσανατολισµούς του, αλλά η Αστυνο-
µία δεν µπορεί ούτε να µεροληπτεί, ούτε να συµπεριφέρεται µε
ιδεολογικές, πολιτικές, κοινωνικές και κοµµατικές προκαταλή-
ψεις. 

Αυτό ζητάµε µε ευθύνη της Κυβέρνησης να το εξασφαλίσει,
ακριβώς επειδή οι καιροί είναι πολύ κρίσιµοι, πολύ δύσκολοι και
τα προβλήµατα πια δεν εκδηλώνονται σε αθώο περιβάλλον.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-

τώντα Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδωρο Δρίτσα.
Παρακαλώ τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Μανώλη

Όθωνα να λάβει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη):  Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο συνάδελφος έθεσε δύο διακριτά θέµατα, στα οποία θα προ-

σπαθήσω στο διαθέσιµο χρόνο που έχω να δώσω όσο γίνεται πιο
συγκεκριµένη την άποψη της Κυβέρνησης.

Σε ό,τι αφορά το θέµα των διαδηλώσεων, είναι µακριά από
εµάς η αντίληψη ότι θα υπαγορεύσουµε και πολύ περισσότερο
θα απαγορεύσουµε είτε τον τρόπο εκδήλωσης των κοινωνικών
διαµαρτυριών είτε το αναφαίρετο δικαίωµα στην απεργία, στην
κινητοποίηση, στη διαδήλωση των κοινωνικών δυνάµεων.

Όσο αυτονόητο, όµως, είναι αυτό, νοµίζω εξίσου αυτονόητο
είναι ότι και κινητοποιήσεις αυτές θα πρέπει να περιφρουρούνται
µ’ έναν τέτοιον τρόπο, ούτως ώστε να εξελίσσονται χωρίς να δια-
ταράσσουν την οικονοµική και κοινωνική ζωή της πόλης και θα
ασκείται αυτό το δικαίωµα χωρίς να αποβαίνει υπέρµετρα σε
βάρος άλλων εξίσου θεµελιωδών δικαιωµάτων, όπως είναι η προ-
στασία της ζωής και της περιουσίας των πολιτών.

Ανάµεσα σ’ αυτές τις δύο αναγκαιότητες, που η συντεταγµένη
πολιτεία και τα εντεταλµένα, τα εξουσιοδοτηµένα από αυτήν όρ-
γανα καλούνται να υπηρετήσουν, η ισορροπία αυτή είναι πάρα
πολύ λεπτή. Δεν είναι πάντα αυτονόητη. Και µε ανησυχεί πάρα
πολύ το γεγονός ότι εν έτει 2011, άκουσα ότι και µόνο η παρου-
σία και η θέα αστυνοµικών οργάνων διεγείρει και εκνευρίζει τους
πολίτες και αυτό έχει ως αποτέλεσµα αναπόφευκτο, νοµοτελει-
ακό, έτσι όπως ετέθη από τον κύριο συνάδελφο, τη δηµιουργία
αντεγκλήσεων που οδηγούνται σε σύγκρουση.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν είπα αυτό.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη):  Όλοι όσοι παροικούν αυτήν την Ιερουσαλήµ -και ο κύριος
συνάδελφος την παροικεί στο κέντρο, στην κεντρική πλατεία- ξέ-
ρουν ότι τα επεισόδια αυτά δεν γίνονται από τη θέα των αστυνο-
µικών, τις περισσότερες φορές, γίνονται εξ αφορµής οµαδικών,
στα όρια της δολοφονικής απόπειρας, επιθέσεων µε µολότοφ,

ξύλα, σιδερολοστούς, καδρόνια από συγκεκριµένες οµάδες.
Είµαι βέβαιος ότι µαζί µε τη δική µου αποδοκιµασία και αυτού

του τύπου της βίας αθροίζεται και η φωνή του επερωτώντα συ-
ναδέλφου και του συνόλου του πολιτικού κόσµου. Πρέπει να συ-
γκροτηθεί ένα µέτωπο αρραγές και όχι προσχηµατικό απέναντι
σε οποιαδήποτε µορφή βίας, από όποια πλευρά και αν εκδηλώ-
νεται και πολύ περισσότερο -θα προσέθετα εδώ- όταν αυτή γί-
νεται από όργανα, τα οποία, όπως είπα και στην πρωτολογία µου,
είναι εντεταλµένα να περιφρουρούν τα δηµοκρατικά δικαιώµατα
των πολιτών.

Σ’ ό,τι αφορά το δεύτερο θέµα, το οποίο αφορά µια υπαρκτή,
πράγµατι, συζήτηση περί συνεργασίας ή επιλεκτικά χαλαρής συ-
µπεριφοράς αστυνοµικών οργάνων στο κέντρο της Αθήνας απέ-
ναντι σε οµάδες, που θεωρούν ανοήτως ότι µπορούν να
υποκαταστήσουν το κράτος και να παίξουν ένα ρόλο «αγανακτι-
σµένων» πολιτών, οι οποίοι θα επιβάλλουν το νόµο και τη τάξη
µε τους δικούς τους όρους σε µια περιοχή της Αθήνας, εγώ θα
ήθελα µ’ αυτήν την ευκαιρία να καλέσω και στο επίπεδο της κοι-
νοβουλευτικής διαδικασίας, αλλά και στο επίπεδο της ευρύτερης
πολιτικής λειτουργίας και των κοµµάτων και των συναδέλφων,
αλλά και οποιουδήποτε άλλου µπορεί να συντεκµηριώσει και να
βοηθήσει την ειλικρινή και αδιαπραγµάτευτη επιλογή µας να συ-
γκρουστούµε µε αυτά τα φαινόµενα. Να συγκρουστούµε και να
τα τεκµηριώσουµε, όχι µόνο µε τη δράση των οµάδων αυτών, οι
οποίοι προφανώς, όπως έχω ξαναπεί, πρέπει να µάθουν ότι εκτός
από τη «Χρυσή Αυγή» υπάρχουν και τα µαύρα µεσάνυχτα όσων
νοµίζουν ότι το κράτος είναι αδύναµο και µπορεί να ανεχτεί υπο-
καταστάσεις του ρόλου και της λειτουργίας του αυτής της µορ-
φής, αλλά και των οργάνων ενδεχοµένως που λέγεται, αλλά
χωρίς µέχρι στιγµής σε ό,τι αφορά το πολιτικό επίπεδο του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη αυτό να γίνεται µε έναν
τρόπο που να επιτρέπει την άµεση ανάληψη πρωτοβουλιών πα-
ρέµβασης και παραδειγµατικής τιµωρίας των εµπλεκοµένων.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Εξήντα τραυµατίες, µετανάστες στο
νοσοκοµείο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Μη διακόπτετε. Ολοκλη-
ρώστε, κύριε Υπουργέ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη):  Αυτό δεν αποδεικνύει συνέργεια και συνεργασία άτυπη,
όπως λέτε µε τις αστυνοµικές δυνάµεις.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Από µόνο του όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη):  Όχι. Εποµένως, κύριε συνάδελφε, εγώ θέλω να σας δια-
βεβαιώσω -το λέω ειλικρινά και νοµίζω ότι γνωρίζετε τον τρόπο
που τοποθετούµε- ότι, πράγµατι, θα είναι πάρα πολύ σηµαντική
βοήθεια για εµάς εάν µπορέσουµε να συγκεκριµενοποιήσουµε
τα δεδοµένα εκείνα που θα µας επιτρέψουν να πατάξουµε απο-
φασιστικά όποια τέτοια φαινόµενα µπορούν να παρατηρούνται
στη συγκριµένη περιοχή που ούτως ή άλλως είναι µια ιδιαίτερα
ευαίσθητη περιοχή και που η συνολική κυβερνητική παρέµβαση,
όπως ανακοινώθηκε πρόσφατα, φιλοδοξούµε -και θα εργα-
στούµε σκληρά για αυτό- ότι θα φέρει το συντοµότερο δυνατόν
τα καλύτερα δυνατά αποτελέσµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό Προστασίας του Πολίτη, κ. Εµµανουήλ Όθωνα.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 896/17-5-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την υπερτιµολόγηση των ιατρικών προϊόντων από το
ΙΚΑ. 

Στον ερωτώντα Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ κ. Παναγιώτη Κουρου-
µπλή θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης. 

Ορίστε, κύριε Κουρουµπλή, έχετε το λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Βιώνουµε µια φοβερή κρίση, που αυτολεηλατεί την κοινωνική

σταθερότητα και την κοινωνική ασφάλεια. Οι αιτίες αυτής της
κρίσης είναι το µεγάλο δηµόσιο χρέος και τα µεγάλα ελλείµµατα. 

Με βάση τις έρευνες που ισχύουν τον τελευταίο καιρό έχει κα-
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ταγραφεί µε τον πιο εύληπτο και κατηγορηµατικό τρόπο ότι αιτία
για το 25% του ελλείµµατος που οδήγησε σε αυτήν την κατα-
στροφική κατάσταση, που βιώνει η κοινωνία, είναι τα ζητήµατα
της φοβερής σπατάλης, της αρπαγής και της διαπλοκής, που άν-
θισαν τα τελευταία χρόνια στον ευαίσθητο χώρο της υγείας και
της κοινωνικής βέβαια ασφάλισης. 

Κυρία Πρόεδρε, το 1995 η τότε ηγεσία του Υπουργείου Υγείας
είχαµε ψηφίσει ένα νόµο που έλεγε ότι θα πρέπει η οποιαδήποτε
απόκλιση ενός προϊόντος που χρησιµοποιείται στο χώρο της
υγείας από τους προµηθευτές να δικαιολογείται, όταν για παρά-
δειγµα στη Γερµανία έχει δέκα δραχµές και στην Ελλάδα συνη-
θίζεται να πωλείται πεντακόσιες δραχµές, για να µιλήσω µε τις
δραχµές εκείνης της εποχής. Όταν, δηλαδή, σήµερα ένα ορθο-
πεδικό µέσο που χρησιµοποιείται έχει 58 ευρώ, όπως καταγρά-
φει σε µια έρευνά του ο καθηγητής Οικονοµίας κ. Μάρδας -η
οποία δηµοσιεύθηκε σε έγκριτη εφηµερίδα των Αθηνών το πε-
ρασµένο Σάββατο- µία απόκλιση που φτάνει σε υπερβολικούς
βαθµούς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Το ερώτηµα είναι, κυρία Πρόεδρε, πώς θα αντιµετωπίσουµε
επιτέλους ως πολιτικό σύστηµα αυτήν την αρπαγή, όταν µε πολύ
εύκολο τρόπο περικόπτουµε τις συντάξεις και τους µισθούς; Να
πω εδώ για τα Πρακτικά, ότι 1.800.000.000 ευρώ περίπου ήταν
τα χρήµατα που εξοικονοµήθηκαν από την περικοπή των συντά-
ξεων και των µισθών κι έχουµε µια απόκλιση µόνο στα τέσσερα
ταµεία της κοινωνικής ασφάλισης στο χώρο του φαρµάκου που
υπερβαίνει τα πεντέµισι δισεκατοµµύρια το 2009, όταν θα έπρεπε
µε τις πιο λογικές εξελίξεις να µην είχε υπερβεί τα δύο δισεκα-
τοµµύρια. Αυτή είναι µια δεινή πραγµατικότητα, την οποία οφεί-
λει το πολιτικό σύστηµα να αντιµετωπίσει. Διότι το ερώτηµα που
πλέον τίθεται είναι, µε ποιον θα είµαστε; Με τον παπά ή µε το
ζευγά, ή µε τους µηχανισµούς που οδήγησαν σε αυτήν την
εκτροπή ή µε την κοινωνία; Και αυτό είναι ένα ζήτηµα για το
οποίο είµαστε υπόλογοι ως πολιτικό σύστηµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Δεν θα µπω στη λογική τώρα, να πω ποιος φταίει λιγότερο και
ποιος περισσότερο. Το ζήτηµα είναι ότι σήµερα πρέπει να υπάρ-
ξει αποφασιστικός τρόπος σύγκρουσης µε αυτά τα συµφέροντα
που οδηγούν σε αυτήν τη δεινή πραγµατικότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Θα τα πείτε στη δευτε-
ρολογία σας, κύριε Κουρουµπλή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θέλω να ρωτήσω τον κύριο
Υπουργό, αυτή η αµαρτωλή εγκύκλιος 37 του Μαΐου 2009 -για
να συγκεκριµενοποιούµε χρονικά και για το ποιος χρεώνεται πο-
λιτικά- ισχύει; 

Δεύτερο ερώτηµα: Τα στοιχεία που καταγράφει η έρευνα του
καθηγητή διαψεύδονται;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Κουρουµπλή, έχετε
µιλήσει πάνω από τέσσερα λεπτά. Τα υπόλοιπα θα τα πείτε στη
δευτερολογία σας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Καλώς. Κλείνω εδώ και θα
επανέλθω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υπουργέ, έχετε το
λόγο για να απαντήσετε στα ερωτήµατα που έθεσε ο ερωτών
Βουλευτής κ. Κουρουµπλής. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε. 

Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας ευχαριστήσω για δύο λόγους,
γιατί µε την επίκαιρη ερώτησή σας ουσιαστικά αναδεικνύετε ένα
µεγάλο ζήτηµα που απασχολεί όχι µόνο τα ασφαλιστικά ταµεία
ή το Υπουργείο Υγείας και τα νοσοκοµεία αλλά συνολικά τη
χώρα, γιατί όπως κι εσείς τονίσατε είναι πολύ µεγάλη η δαπάνη
στους συγκεκριµένους χώρους, η σπατάλη –θα έλεγα- γιατί είναι
άλλο πράγµα η δαπάνη, η οποία πρέπει να υπάρχει για να καλύ-
πτει τις ανάγκες των πολιτών και άλλο η σπατάλη. 

Δεύτερον, θέλω να σας ευχαριστήσω γιατί µου δίνετε τη δυ-
νατότητα να ενηµερώσω και εσάς και το Σώµα για το τι έχει γίνει
µέχρι σήµερα.

Μέχρι το 2009 είχαµε κάθε χρόνο αύξηση της δαπάνης από
15% έως 20%, µε αποτέλεσµα την τελευταία δεκαετία να έχουµε
τετραπλασιασµό της δαπάνης για το φάρµακο. Φτάσαµε από το
1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ δαπάνη για τα ασφαλιστικά ταµεία το
2001 σε δαπάνη της τάξης των 5,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ το
2009. 

Τι έχει γίνει από τότε µέχρι σήµερα; Από το τέλος του 2009,
από τη στιγµή που αναλάβαµε δηλαδή τα καθήκοντά µας ως Κυ-
βέρνηση, έχουν γίνει σηµαντικές αλλαγές για τις οποίες θέλω να
σας ενηµερώσω, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι έχουµε λύσει στο
σύνολό του το πρόβληµα. 

Το 2009 στο ΙΚΑ είχαµε 2,4 δισεκατοµµύρια ευρώ δαπάνη για
φάρµακα. Αυτό σηµαίνει περίπου διακόσια εκατοµµύρια το µήνα
δαπάνη. Σήµερα η δαπάνη αυτή µε βάση τα στοιχεία του τελευ-
ταίου µήνα είναι 128.000.000 ευρώ. 

Επειδή, όµως, η ερώτησή σας δεν αφορά µόνο το φάρµακο,
αλλά κυρίως τα θεραπευτικά µέσα, πρέπει να σας πω ότι οι τιµές
διαµορφώνονται µε απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου του
ΙΚΑ και εκδίδεται στη συνέχεια εγκύκλιος µε βάση τέσσερις πα-
ραµέτρους: 

Πρώτον, οι τιµές του Παρατηρητηρίου. Αυτές αφορούν εικο-
σιπέντε από τα εκατοντάδες είδη που δίνει το ΙΚΑ. Δηλαδή,
έχουµε είκοσι πέντε είδη, τα οποία είναι ενταγµένα στις τιµές του
Παρατηρητηρίου και πολλά άλλα είδη δεν είναι στο Παρατηρη-
τήριο. 

Δεύτερο κριτήριο είναι οι τιµές του κρατικού εργοστασίου. Μι-
λάµε για θεραπευτικά µέσα. 

Τρίτο κριτήριο είναι η έρευνα που γίνεται κάθε εξάµηνο περί-
που στην αγορά, προκειµένου να διαπιστωθούν οι τιµές και η
απόκλισή τους. 

Τέταρτον, είναι οι προσφορές –και αυτό το κοµµάτι είναι το
πιο αδύναµο σε σχέση µε τις προµήθειες- που δίνονται όταν κά-
ποιος πάει στην ελεύθερη αγορά και παίρνει τρεις τιµές από τις
οποίες επιλέγεται η µικρότερη. Αυτό έχει περιοριστεί σηµαντικά. 

Πρέπει να σας πω –και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου
για να σας πω περισσότερα πράγµατα- ότι µετά από το πόρισµα,
το οποίο έχει συνταχθεί από µια οµάδα η οποία έκλεισε το έργο
της την προηγούµενη βδοµάδα, χθες είχαµε από το διοικητικό
συµβούλιο την απόφαση µε την οποία καθορίζονται νέες τιµές
για τριακόσια εβδοµήντα τέσσερα είδη. Οι τιµές αυτές είναι σε
ορισµένες περιπτώσεις και κάτω από τις τιµές του Παρατηρητη-
ρίου. Σε κάθε περίπτωση είναι τιµές που έχουν µείωση µέχρι και
50% σε µια σειρά θεραπευτικά µέσα και υλικά. 

Θα επανέλθω, για να δώσω περισσότερες λεπτοµέρειες για τα
στοιχεία στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό Εργασίας κ. Κουτρουµάνη.
Κύριε Κουρουµπλή, έχετε το λόγο για τρία λεπτά για να δευ-

τερολογήσετε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, επειδή ξέρω

ότι είστε ένας άνθρωπος που ξέρετε τι λέτε, γιατί είστε σε ένα
χώρο που τον έχετε ζήσει, θα  ήθελα οι απαντήσεις σας –ειλι-
κρινά σας το λέω µε όλο µου το σεβασµό- να είναι πιο ουσιαστι-
κές. Θα σας εξηγήσω γιατί.

Σας ρώτησα, λοιπόν, πρώτον, αν ισχύει η υπ’ αριθµόν 37 εγκύ-
κλιος. Θέλω απάντηση επ’ αυτού. 

Δεύτερον, σας ρώτησα, πώς απαντάτε στην έρευνα ενός τµή-
µατος του Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης που δηµοσιεύθηκε;

Το τρίτο που θέλω να σας πω, είναι ότι εµένα δεν µε ικανοποιεί
αν έχετε µειώσεις 50% σε ορισµένα είδη. Μπορεί να υπάρχει ένα
είδος που να έχει 600% αύξηση. Δεν µπορεί ένας καθηγητής που
είναι ειδικός, να γράφει και να δηµοσιεύει ότι µπορεί να υπάρ-
χουν προϊόντα που µπορεί να έχουν αύξηση και 1000%.

Δηλαδή, εάν αυτό το προϊόν το πάτε στo 500%, εµένα δεν µε
καλύπτει, κύριε Υπουργέ. Εγώ θέλω να µου πείτε εάν όλα αυτά
τα προϊόντα µε βάση την τιµή εργοστασίου, δηλαδή µε βάση τη
χονδρική τιµή, έχουν απόκλιση και πόσο ανεκτή είναι αυτή η από-
κλιση. Κατά ένα 10%; Πόσο µπορεί να είναι το κέρδος αυτών των
κυρίων; Παίρνετε τα πράγµατα από το τέλος προς την αρχή και
µου λέτε 50%. Δεν µε ικανοποιεί αυτή η απάντηση.
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Ένα άλλο ερώτηµα που εγώ θέτω, κύριε Υπουργέ -δεν είναι
άµεσα δική σας αρµοδιότητας, αλλά δεν είναι και ξένο κράτος
το Υπουργείο Κοινωνικής Ασφάλισης και το Υπουργείο Υγείας-
είναι το εξής, που το είχα πει και στον Υπουργό Υγείας και το
επαναλαµβάνω και τώρα µε αυτήν την ευκαιρία: Το Παρατηρη-
τήριο της Κύπρου έχει µία δοµή ολοκληρωµένη. Είχα ζητήσει
τότε να υπάρξει µία σύµβαση µεταξύ της ελληνικής Κυβέρνησης
και της κυπριακής κυβέρνησης συνεργασίας των δύο Παρατη-
ρητηρίων, όχι στη διάθεση της καλής πίστης των προέδρων των
δύο Παρατηρητηρίων, αλλά να υπάρξει µία θεσµική κατοχυρω-
µένη συνεργασία, που θα δώσει τη δυνατότητα στο ελληνικό Πα-
ρατηρητήριο να κερδίσει χρόνο από πλευράς ολοκλήρωσης
στοιχείων, που θα µπορούν πραγµατικά να στηρίζουν την πολι-
τική και στο Υπουργείο Υγείας στο θέµα των νοσοκοµείων, είτε
αφορά τα φάρµακα είτε τα αναλώσιµα είτε τα ταµεία της κοινω-
νικής ασφάλισης.

Επιτέλους, κύριε Υπουργέ, σε αυτόν τον τόπο ας υπάρξει ένας
συντονισµός! Όταν αυτή τη στιγµή βυθιζόµαστε, όταν έρχονται
καινούργια µέτρα που απειλούν τις φτωχές συντάξεις και τους
µισθούς, εµείς περί άλλων τυρβάζουµε και λέµε ότι δεν µπορεί
να υπάρξει συνεργασία του Υπουργείου Εργασίας µε το Υπουρ-
γείο Υγείας, των υπηρεσιών τους δηλαδή σε αυτούς τους ευαί-
σθητους τοµείς, όπου παίζονται πραγµατικά τεράστια
συµφέροντα. Καταλαβαίνω την αντίσταση που υπάρχει από αυτά
τα συµφέροντα, δεν είµαστε εκτός τόπου και χρόνου, αλλά εδώ
κρίνεται και η ικανότητα του πολιτικού συστήµατος, η βούλησή
του να συγκρουστεί µε όλα αυτά τα συµφέροντα. Εδώ κρινόµα-
στε όλοι πώς πραγµατικά οικοδοµούµε, πόσο ικανοί αρχιτέκτο-
νες είµαστε για το µέλλον αυτού του τόπου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-

τώντα Βουλευτή κ. Κουρουµπλή.
Παρακαλώ τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργασίας και Κοινωνι-

κής Ασφάλισης κ. Γεώργιο Κουτρουµάνη να λάβει το λόγο, για
να δώσει τις απαντήσεις.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε. 

Κύριε συνάδελφε, δεν µας απασχολούν καθόλου οι αντιστά-
σεις των συµφερόντων.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Υπάρχουν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Είµαστε απέναντι σε εκείνα
τα συµφέροντα, τα οποία έφεραν τη χώρα σε αυτό το σηµείο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αν τα έχετε καταργήσει,
κύριε Υπουργέ, είναι µεγάλη υπόθεση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Κουρουµπλή, αφή-
στε να ολοκληρώσει ο κύριος Υπουργός.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Κυρίως, είµαστε απέναντι
σε εκείνους οι οποίοι έµαθαν να λειτουργούν όλα τα προηγού-
µενα χρόνια στο συγκεκριµένο χώρο, σαν να µην υπήρχε κράτος,
να µην υπήρχαν διοικήσεις. Γιατί πραγµατικά και οι διοικήσεις
και η κεντρική κυβέρνηση, πολλά χρόνια, ιδιαίτερα τα τελευταία
χρόνια, είχαν αφήσει στο έλεος των προµηθευτών και των παρό-
χων τα ασφαλιστικά ταµεία και τα αποτελέσµατα είναι αυτά που
περιγράψατε και εσείς. Όµως, πρέπει να αναγνωρίσουµε ότι έχει
γίνει µία µεγάλη προσπάθεια.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Βεβαίως.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Αυτή η προσπάθεια, κύριε
συνάδελφε, για το ΙΚΑ είχε ως αποτέλεσµα µεταξύ του 2009 και
του 2011, δηλαδή του χρόνου που διανύουµε, να έχουµε µείωση
1.140.000.000 της δαπάνης. Δηλαδή, είχαµε µείωση κατά 26,5%
σε µία διετία. Είναι, θα έλεγα, σηµαντικά µεγάλο αυτό το αποτέ-
λεσµα για το ΙΚΑ και τα άλλα ασφαλιστικά ταµεία, όπου έχουµε
αντίστοιχες µειώσεις στις δαπάνες.

Δεύτερον, θέλω να σας δώσω µία κατάσταση µε αυτά τα είδη,
τα οποία σας προανέφερα που επανατιµολογούνται µε τιµές
κάτω και από αυτές του Παρατηρητηρίου. Το καταθέτω στα Πρα-
κτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ναι, είναι αλήθεια ότι σε ορισµένες περιπτώσεις υπήρχαν τιµές
πάνω από αυτές που προβλέπει το Παρατηρητήριο. Ναι, εάν κά-
νουµε παραπέρα έρευνα –και θα την κάνουµε- µπορεί να υπάρ-
χουν τεράστιες αποκλίσεις ανάµεσα στην εργοστασιακή τιµή και
στην τιµή πώλησης. Βέβαια, τα ταµεία, ακόµη και το ΙΚΑ, που
είναι το µεγαλύτερο ταµείο, δεν έχει τη δυνατότητα να κάνει κε-
ντρική προµήθεια. Έχει αυτή την αδυναµία. Αυτήν τη δυνατότητα
θα την αποκτήσει µέσα από τον ΕΟΠΠΥ µαζί µε τα άλλα ταµεία.

Πρέπει να σας πω ταυτόχρονα ότι αυτήν τη στιγµή βρισκόµα-
στε στη δεύτερη φάση υλοποίησης πολλών µέτρων, τα οποία ξε-
κίνησαν το 2010 και συνεχίζουν να εφαρµόζονται και το 2011,
οπότε και περιµένουµε ακόµη καλύτερα αποτελέσµατα. Είναι η
ηλεκτρονική συνταγογράφηση, η οποία βρίσκεται στη δεύτερη
φάση και αποδίδει σηµαντικά, γιατί εκεί δεν έχουµε µόνο τη συ-
νταγογράφηση και τα φάρµακα, έχουµε και την αναγραφή των
παραπεµπτικών των παρακλινικών εξετάσεων, των εργαστηρια-
κών εξετάσεων, κάτι που θα είναι πολύ χρήσιµο για εµάς. 

Πολύ σηµαντικό εργαλείο στην προσπάθεια που κάνουµε είναι
το Συντονιστικό Συµβούλιο Παροχών Υγείας, το ΣΥΣΠΥ, όπου
εκεί συνεργάζονται τα τέσσερα µεγάλα ταµεία και υπάρχουν
αποφάσεις. Υπάρχει, µάλιστα, µία σηµαντική απόφαση της προη-
γούµενης εβδοµάδας, µε την οποία πάµε σε ενιαίες συµβάσεις
µε όλο τον ιδιωτικό, αλλά και δηµόσιο τοµέα, µε σηµαντικά θε-
τικά αποτελέσµατα για το σύστηµα. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Επιτέλους! Ενοποιείστε…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Θα πω και κάτι άλλο που
αφορά τους ασφαλισµένους. Στόχος µας δεν είναι απλώς να µει-
ώσουµε τη σπατάλη, να ελέγξουµε τις δαπάνες, αλλά να προ-
σφέρουµε και καλύτερες υπηρεσίες στους πολίτες. Αυτό είναι
το στοίχηµα και του ΕΟΠΠΥ, του νέου οργανισµού που δηµιουρ-
γήθηκε. Θέλουµε να περιορίσουµε τις δαπάνες, για να φθάσουµε
από τα 10.600.000.000 δαπάνες που είχαµε το 2009 στα
7.100.000.000 το 2012. Είναι σηµαντική η µείωση της δαπάνης.

Ταυτόχρονα, όµως, στόχος µας είναι να εξυπηρετήσουµε κα-
λύτερα τον πολίτη, να δώσουµε καλύτερες υπηρεσίες. Αυτό γί-
νεται ήδη και έχουµε δώσει το πρώτο δείγµα γραφής µέσα από
τη δυνατότητα που δίνουµε στους ασφαλισµένους του ΙΚΑ να
εξεταστούν από γιατρούς πέραν των επτά χιλιάδων γιατρών που
έχει το ΙΚΑ στη δύναµή του. Υπάρχουν πολύ σηµαντικά αποτελέ-
σµατα σε αυτόν τον τοµέα, δηλαδή στην αναβάθµιση των παρο-
χών, διότι σήµερα έχει µειωθεί σηµαντικά ο χρόνος αναµονής για
να δει κάποιος το γιατρό στο ΙΚΑ, γιατί έχει ταυτόχρονα τη δυ-
νατότητα να απευθυνθεί σε δώδεκα χιλιάδες γιατρούς και του
ΟΠΑΔ και του ΟΑΕΕ, προκειµένου να εξεταστεί σε µία ή δύο
µέρες χωρίς να καθυστερήσει. 

Προς αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, θα πάµε, στον περιορι-
σµό, στην εξαφάνιση, θα έλεγα, της µεγάλης σπατάλης που
υπήρχε και ταυτόχρονα σε όσο γίνεται καλύτερες υπηρεσίες από
την πλευρά των ασφαλιστικών ταµείων προς όφελος των ασφα-
λισµένων και των συνταξιούχων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Ανα-

πληρωτή Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γεώρ-
γιο Κουτρουµάνη.

Η δεύτερη µε αριθµό 886/17-05-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τσιάρα προς
τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ολοκλή-
ρωση της κατασκευής του νέου Κλειστού Γυµναστηρίου – Αίθου-
σας Βαρέων Αθληµάτων του Δήµου Καρδίτσας δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του Βουλευτού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 890/17-05-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τους Υπουρ-
γούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
ανάγκη προστασίας του ελατοδάσους του Κιθαιρώνα λόγω της
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άδειας εγκατάστασης ανεµογεννητριών στην περιοχή δεν συζη-
τείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητήσουµε τώρα την τρίτη µε αριθµό 899/17-05-2011
επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή από τους
αγρότες της ειδικής υπέρ ΕΛΓΑ ασφαλιστικής εισφοράς.

Στην ερωτώσα Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος θα απαντήσει ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων κ. Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης.

Κυρία Μανωλάκου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου
να παρουσιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εξοργισµένοι είναι οι αγρότες, κύριε Υπουργέ, και το ξέρετε.

Έχετε επιβάλει ένα υπέρογκο, εξοντωτικό χαράτσι για ασφαλι-
στική εισφορά και µάλιστα είναι προκλητικός ο τρόπος που θέ-
λετε να το εισπράξετε, τη στιγµή που το κόστος παραγωγής έχει
ανέβει στα ύψη και οι τιµές παραγωγού στα διάφορα προϊόντα
είναι εξευτελιστικές. 

Το πόσο µεγάλο είναι αυτό το ποσό φαίνεται από τους προϋ-
πολογισµούς που έχετε κάνει. Μέχρι τώρα ο ΕΛΓΑ από ασφαλι-
στικές εισφορές εισπράττει περίπου 80.000.000 και τώρα µε
αυτό το σύστηµα υπολογίζονται 200.000.000 από τις τσέπες των
αγροτών που έχουν φτωχύνει. 

Όµως, είναι τελείως αυθαίρετος ο τρόπος που ζητάτε να πά-
ρετε αυτά τα λεφτά και έχει εξοργίσει –και δικαίως- τους αγρό-
τες.

Τους υποχρεώνετε, λοιπόν, µαζί µε την αίτηση για τις επιδο-
τήσεις, την αίτηση για τον ΟΣΔΕ, να συµπληρώνουν µία εξουσιο-
δότηση προς τον ΕΛΓΑ, ούτως ώστε να είναι ο ΕΛΓΑ συνέταιρος
στον προσωπικό τους λογαριασµό, για να εισπράττει τα ασφάλι-
στρα. Πού ακούστηκε τέτοιο πράγµα; Ρωτάνε στα χωριά,  «µα
καλά, όταν ασφαλίζω το αυτοκίνητό µου, βάζω και την εταιρεία
και την εξουσιοδοτώ, για να εισπράττει από τον προσωπικό µου
λογαριασµό τα ασφάλιστρα;». Αλλά ο εκβιασµός συνεχίζεται.
Όσοι έχουν αρνηθεί να τα πληρώσουν, αυθαίρετα, προκλητικά,
οι ενώσεις σε συνεργασία µε την ΠΑΣΕΓΕΣ και τη δική σας
πλάτη, τι απαντάνε; «Δε δεχόµαστε την αίτηση για τον ΟΣΔΕ, εάν
δεν υπογράψετε αυτήν την εξουσιοδότηση προς τον ΕΛΓΑ». 

Εµείς σας το λέµε καθαρά και το ξέρετε. Μαζικές διαµαρτυ-
ρίες υπάρχουν, χιλιάδες υπογραφές συγκεντρώνονται, καθώς
και ψηφίσµατα διαµαρτυρίας. Αλλά ρωτάµε και µάλιστα, όχι
απλά ρωτάµε, αλλά απαιτούµε να παρθούν άµεσα µέτρα, ώστε
να δέχονται τις αιτήσεις οι ενώσεις για τον ΟΣΔΕ, ανεξάρτητα
από τον ΕΛΓΑ. Να µην ισχύσει ο νόµος έκτρωµα, γιατί χαρατσώ-
νει άγρια τους αγρότες και δεν τους εξασφαλίζει και αποζη-
µίωση, εάν δεν είναι ισοσκελισµένος ο προϋπολογισµός του
ΕΛΓΑ και να υπάρξει ένα µεταβατικό στάδιο και µάλιστα να τρο-
ποποιηθεί ο νόµος, ώστε ο ΕΛΓΑ να είναι αποκλειστικά κρατικός
φορέας που θα αποζηµιώνει 100% τις ζηµιές για όλους τους φυ-
σικούς κινδύνους και ασθένειες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Μα-
νωλάκου.

Ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Σκανδαλί-
δης έχει το λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Χαίροµαι για την ερώτηση που κάνει η αξιότιµη Βουλευτής
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, γιατί µου δίδεται η ευ-
καιρία να ξεκαθαρίσω  µερικά πράγµατα και να διαλύσω µερι-
κούς µύθους. Όταν τον Απρίλιο του 2010 η νέα διοίκηση ανέλαβε
τον ΕΛΓΑ η οικονοµική του κατάσταση ήταν η εξής: Το χρέος του
οργανισµού µαζί µε τους τόκους εξυπηρέτησής του είχε φθάσει
τα 4,2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Την ίδια περίοδο τα διαθέσιµα
έφθαναν στα 45 εκατοµµύρια που προέρχονταν από δανεικά,
ενώ οι υποχρεώσεις του 2009 ανέρχονταν σε 89 εκατοµµύρια. 

Στον προϋπολογισµό του 2010 που υπέβαλε για έγκριση προ-
έβλεπε  νέο δανεισµό ύψους 330 εκατοµµυρίων ευρώ, ο οποίος
δεν εγκρίθηκε. Την ίδια ώρα έφθασαν τα 62 εκατοµµύρια ευρώ
το 2010 και τα 73 εκατοµµύρια  ευρώ το 2011, όταν µόνο οι λει-
τουργικές δαπάνες του οργανισµού ξεπερνούσαν τα ποσά αυτά. 

Το 2004 µέχρι το 2009 το σύστηµα αποδιοργανώθηκε. Η κα-
ταστρατήγηση κάθε κανόνων και νοµιµότητας µας οδήγησαν σε
ένα χρέος 3,8 δισεκατοµµυρίων, είτε γιατί δεν αποδόθηκαν ποτέ
στον ΕΛΓΑ τα ποσά που αντιστοιχούν στις κρατικές οικονοµικές
ενισχύσεις από τον κρατικό προϋπολογισµό είτε γιατί έγιναν πλή-
θος κατ’ εξαίρεση ρουσφετολογικές αποζηµιώσεις για πολιτι-
κούς και ψηφοθηρικούς λόγους, µε κλασικό παράδειγµα το
λεγόµενο πακέτο Χατζηγάκη, είτε γιατί γινόντουσαν ανεξέλε-
γκτες και ρουσφετολογικές προσλήψεις. Εάν συνεχιζόταν αυτή
η κατάσταση, θα κατέρρεε το σύστηµα. 

Τι κάναµε εµείς; Κάναµε κάτι πάρα πολύ απλό. Αναλάβαµε το
χρέος των 4,2 δισεκατοµµυρίων από το δηµόσιο. Δηµιουργήσαµε
νέο θεσµικό πλαίσιο, όπου διατηρήσαµε την υποχρεωτικότητα.
Μόνο η Ελλάδα έχει υποχρεωτική ασφάλιση.  Γυρίζω όλη τη
χώρα και έρχονται αγρότες και µου λένε «εµείς δεν θέλουµε να
ασφαλιστούµε», για να µην πληρώσουν τη δήλωση καλλιέργειας.
«Να µας επιτρέψετε να µην ασφαλιστούµε.».

Φαντάζοµαι ότι είσαστε µε τη λογική ότι πρέπει να είναι υπο-
χρεωτική η ασφάλιση και υποχρεωτικό το σύστηµα των ασφαλί-
σεων και να είναι και µε τον τρόπο που εµείς διατηρήσαµε. 

Τώρα για το χαράτσι που λέτε: Και εδώ υπάρχει ένας µεγάλος
µύθος, διότι κάναµε µία διορθωτική κίνηση, η οποία οδήγησε σε
αρκετά µειωµένα ποσά  εισφοράς. Δώσαµε τη δυνατότητα να δη-
λώνουν καλλιέργεια µε συν-πλην 20%, µε δική τους ευθύνη, να
το πληρώνουν σε τέσσερις ισόποσες δόσεις και όσων η εισφορά
τους ήταν µικρότερη από 20 ευρώ, τους τη χαρίσαµε. 

Πρέπει να σας πω ότι εάν αφαιρέσεις το 20%, µε βάση αυτήν
τη διευκόλυνση –έχω εδώ παραδείγµατα που µπορώ µετά να σας
τα αναλύσω, για  τα ροδάκινα τα επιτραπέζια, για τα βιοµηχανικά,
για το βαµβάκι, για το αραβοσίτη- σε κάποιες περιπτώσεις, όπως
παραδείγµατος χάριν στα ροδάκινα τα επιτραπέζια, η εισφορά
είναι 28 ευρώ ανά στρέµµα, υψηλότερη δηλαδή από το 26,5 του
3%. Αλλά στο βαµβάκι για παράδειγµα το 6,3 ευρώ ανά στρέµµα
του 3% µειώνεται στο 3,84, ή για το αραβοσίτη το 5,8 ευρώ ανά
στρέµµα µειώνεται στο 4,6 µε την καινούργια µέθοδο. 

Δηλαδή θέλω να πω, ότι τα έσοδα που αναµένονται µε το νέο
σύστηµα, είναι ανάλογα µε αυτά που καταβάλλουν ή θα έπρεπε
να καταβάλλουν οι αγρότες κάθε χρόνο. Δεν άλλαξε κάτι δρα-
µατικά επειδή άλλαξε ο τρόπος του υπολογισµού της εισφοράς. 

Θα σας πω και το τελευταίο που το θεωρώ επίσης πολύ σηµα-
ντικό. Έχουν τη δυνατότητα οι αγρότες, να µην υπογράψουν τη
δήωση καλλιέργειας και να ενεργοποιήσουν τα δικαιώµατά τους.
Όµως, το να τους προτρέπουµε να µην καταθέτουν, είναι σαν να
τους κοροϊδεύουµε και να τους εξωθούµε στο περιθώριο γιατί
θα µείνουν ανασφάλιστοι. Το να µην υπογράψουν τη δήλωση
καλλιέργειας δεν έχουν να κερδίσουν κάτι. Γιατί εγώ έχω δεσµευ-
θεί ότι µε την εφαρµογή του νόµου φέτος, το Σεπτέµβριο, Οκτώ-
βριο που θα κάνουµε απολογισµό, θα χρειαστεί να αλλάξουµε
ορισµένα πράγµατα και θα τα αλλάξουµε. Αλλά ο νόµος είναι
προς τη σωστή κατεύθυνση. 

Θέλω κυρία Πρόεδρε, µε την ευκαιρία αυτή να απευθυνθώ
στους αγρότες και να τους πω: Η δήλωση του ΟΣΔΕ και τα συ-
µπαροµαρτούντα είναι δωρεάν γι’ αυτούς. Γιατί µαθαίνω από
διάφορες περιοχές της χώρας, ότι ενώσεις διαφόρων συνεται-
ρισµών τούς βάζουν και πληρώνουν απίστευτα ποσά. Όχι 20 και
30 ευρώ, έφθασαν µέχρι και τα 200 ευρώ, γιατί δήθεν θέλουν να
λύσουν το οικονοµικό τους πρόβληµα µέσα από αυτή τη διαδι-
κασία, όπου έγινε νόµιµα, µε διαγωνισµό και είναι δωρεάν για
τους αγρότες. Ήδη έχω δώσει εντολή στον ΟΠΕΚΕΠΕ, όπου
υπάρχουν επώνυµες καταγγελίες τέτοιες, να κλείνουν τις πύλες
εισαγωγής και έκλεισαν ήδη την Κοµοτηνή και τα Φάρσαλα. 

Εξετάζεται κάθε µία ξεχωριστά και προτρέπω τους αγρότες
µας να απαιτούν η δήλωση ενιαίας ενίσχυσης  τους να γίνεται
δωρεάν και να µπορεί έτσι νόµιµα να υλοποιηθεί µία τεράστια
προσπάθεια  που γίνεται αυτή την εποχή για την ολοκληρωµένη
ψηφιακή καταγραφή των αγροτεµαχίων που θα λύσει τεράστιο
πρόβληµα και διαφάνειας και αυθεντικής, εάν θέλετε σχέσης, µε
τον αγροτικό κόσµο για το δικό τους συµφέρον. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Πριν δώσω το λόγο στην ερωτώσα Βουλευτή, κυρίες και κύριοι
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συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα
άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»  και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας  της Βουλής, πενήντα
ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το 3ο
Δηµοτικό Σχολείο Πεύκης. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος κ. Μανωλάκου. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, δεν απαντήσατε
στο ερώτηµα αν θα συνεχιστεί ο εκβιασµός για τους αγρότες,
ότι αν δεν υπογράφουν αυτή την εξουσιοδότηση προς τον ΕΛΓΑ,
δεν θα γίνεται δεκτή η αίτηση για τον ΟΣΔΕ. Πρέπει να πάρετε
µέτρα άµεσα και γρήγορα. Είναι παράνοµο, είναι αυθαίρετο, δεν
υπάρχει σε κανέναν νόµο και σε καµµία εγκύκλιο. Και εµείς, όχι
µόνο το καταγγέλλουµε, αλλά θα πάρουµε και άλλα µέτρα και
σας το λέω καθαρά. Όποιος θέλει. Δεν  είναι υποχρεωτικό, δεν
είναι προαπαιτούµενο. 

Σε ό,τι αφορά τώρα τον ΕΛΓΑ τα χρέη των 4,2 δισεκατοµµυ-
ρίων ήταν στην πλειοψηφία τους ρουσφέτια της Νέας Δηµοκρα-
τίας επί ΠΑΣΟΚ. Εκεί οδηγήθηκε ο ΕΛΓΑ. Δεν υπήρχε διαχείριση
υπέρ των αγροτών, αλλά το τι ρουσφέτια θα εξασφαλίζει το κάθε
κόµµα από αυτά που κυριαρχούν µέχρι τώρα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Τώρα τι κάνετε; Πάτε να βγάλετε τα σπασµένα από τις πλάτες
της αγροτιάς. Τα µέτρα που ανακοινώσατε, αυτά τα συν-πλην
20% και άλλα, τι είναι; Είναι µέτρα που τα αποφασίσατε κάτω
από την πίεση των αγροτών και τις κινητοποιήσεις ενάντια στο
χαράτσι στον ΕΛΓΑ, αλλά είναι µέτρα χωρίς αντίκρισµα. Πληρώ-
νουν οι αγρότες για το σύνολο της παραγωγής τους και εσείς
αποζηµιώνετε το 80%, εάν υπάρχει καταστροφή και µάλιστα
υπερκοστολογηµένο. Και ούτε αυτά είναι σίγουρα. Ο νόµος λέει,
εάν ο προϋπολογισµός του ΕΛΓΑ δεν είναι ισοσκελισµένος, δεν
πληρώνουµε και τίποτα ή  µία προκαταβολή. 

Πείτε µου, υπάρχει άνθρωπος να πληρώνει για µία υπηρεσία
και να µην είναι σίγουρο ότι θα το απολαύσει; Κοροϊδεύετε. Και
αυτή τη στιγµή χρωστάτε και στους αγρότες αποζηµιώσεις και
απλήρωτοι είναι  χιλιάδες παραγωγοί και ζηµιές υπάρχουν. Τι
υπάρχει; Ουσιαστικά ο ΕΛΓΑ οδηγείται σε διάλυση µε το νόµο
που φτιάξατε. Το εγγυάται ο ίδιος ο νόµος. 

Η προοπτική είναι να τα δώσετε σε ιδιώτες και να του δοθούν
τα ασφάλιστρα, στην αρχή το γράφει καθαρά ο νόµος. Μεταβα-
τικός είναι ο ΕΛΓΑ. Γι’ αυτό ζητάτε υπέρογκα ασφάλιστρα, χωρίς
να είναι σίγουρο ότι θα αποζηµιώσετε. Από τη φτωχολογιά τα
παίρνετε κάθε φορά και γι’ αυτό, αν θέλετε, σήµερα δεν καλύ-
πτετε ούτε τα έξοδα κίνησης των γεωπόνων εκτιµητών, για να
βγαίνουν έξω να κάνουν εκτιµήσεις σε καταστροφές και οι αγρό-
τες είναι ξεκρέµαστοι. Μάλιστα, δεν φτάνει µόνο αυτό. Απολύετε
κιόλας προσωπικό. Απολύσατε δεκαέξι γεωτεχνικούς που ήταν
µόνιµοι. Αυτό είναι τελείως παράνοµο.

Άρα γίνονται καταστροφές από θεοµηνίες, ο ΕΛΓΑ ούτε τις
διαπιστώνει, γιατί εµποδίζετε τους εκτιµητές να βγουν έξω, αλλά
και εξοντωτικά ασφάλιστρα µαζεύετε. Να ξέρετε ότι οι αγρότες
δεν θα µείνουν µε σταυρωµένα τα χέρια. Θα συνεχίσουν τις αγω-
νιστικές κινητοποιήσεις τους. Δεν έχουν άλλο δρόµο. Εµείς το
λέµε καθαρά. Ο αγώνας αγροτών, εργατοϋπαλλήλων, µικροε-
παγγελµατιών, είναι ο µόνος δρόµος που θα ανατρέψει αυτή τη
βάρβαρη πολιτική. Διαφορετικά, ο εργατικός και εργασιακός µε-
σαίωνας τους περιµένει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα αγωνιστούµε και εµείς θα είµαστε δίπλα τους, για κρατικό
ασφαλιστικό φορέα, για ασφάλιση της φυτικής και ζωικής παρα-
γωγής. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, σας πα-
ρακαλώ, κυρία συνάδελφε.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι απαράδεκτο και παράνοµο να πληρώνει ο αγρότης, συµ-

φωνώ µαζί σας, αφού το έχετε πάρει απόφαση και έχει περάσει
µε νόµο ότι είναι δωρεάν οι αιτήσεις του ΟΣΔΕ. Όµως, δεν είναι
η µοναδική περίπτωση. Στη Λάρισα από 80 µέχρι 220 πληρώνουν
και στην Κρήτη µαζεύτηκαν όλες οι ενώσεις, 25 ευρώ ο κάθε
αγρότης. 

Είπαµε, φοροληστεία η Κυβέρνηση, φοροληστεία και οι ενώ-
σεις και η ΠΑΣΕΓΕΣ. Μην τους κάνουµε πλάτη! 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Κωνσταντίνος Σκαν-
δαλίδης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Κατ’ αρχάς µόνος µου σας είπα και
έθεσα το θέµα ότι θα κλείνουν οι πύλες εισαγωγής µε επώνυµες
καταγγελίες. Αυτό µπορούµε να κάνουµε. Η επόµενη φάση είναι
η δικαιοσύνη. Τίποτα άλλο δεν µπορούµε να κάνουµε. Καµµία
πλάτη και τίποτα δεν έχω βάλει για να γίνονται παρανοµίες σε
αυτά. Από την αρχή η απόφαση ήταν «δωρεάν». Και αν βγει
φέτος αυτή η διαδικασία, σας υπόσχοµαι ότι του χρόνου θα γί-
νεται όχι απλά εντελώς δωρεάν, θα είναι ικανοί οι αγρότες, θα
υπάρχουν σηµεία που δεν θα χρειάζεται να παρεµβαίνει κανένας
ενδιάµεσος, προκειµένου να κάνουν τη δήλωσή τους. Άρα µην
τα ισοπεδώνουµε όλα. 

Μου κάνει εντύπωση, γιατί εγώ υπερασπίζοµαι την υποχρεω-
τική ασφάλιση των αγροτών και προσπαθώ να σώσω τον ΕΛΓΑ.
Εάν το αφήσουµε, θα πάει πράγµατι στην ιδιωτική ασφάλιση και
θα πάνε από εδώ και από εκεί να ασφαλίζονται. Δεν πρέπει, λοι-
πόν, να προτρέπετε τους αγρότες να µην καταθέτουν το είδος
της καλλιέργειας. Έχουµε ένα χρόνο για την εφαρµογή του. Κά-
ναµε ό,τι διευκόλυνση µπορούσαµε. Κάνουµε µία διαδικασία για
να ανοίξουµε έναν καινούργιο δρόµο, ένα καινούργιο σύστηµα.
Δεν υπάρχει νοµισµατοκοπείο που θα κόβει χρήµατα και θα πλη-
ρώνει ο κρατικός προϋπολογισµός. Αυτό τελείωσε. Δεν υπάρχει.
Και δεν µπορεί µονίµως το κάθε ειδικό θέµα να µπαίνει σε µία γε-
νικότερη πολιτική µε έναν τέτοιο ισοπεδωτικό τρόπο. Εδώ γίνεται
προσπάθεια προοδευτικής αντιµετώπισης και λύσης ενός προ-
βλήµατος. 

Σας επαναλαµβάνω, δεν είναι χαράτσι. Το 3% µε το 4% δεν
διαφέρουν όσο λέτε. Σας είπα πολύ συγκεκριµένο παράδειγµα.
Τα επιτραπέζια ροδάκινα µε τα 28 ευρώ ανά στρέµµα, µε το 3%
ήταν 26,25. Πράγµατι, είναι µία µικρή αύξηση. Για το βαµβάκι,
όµως, ακόµη και χωρίς το 20% το 6,3 ανά στρέµµα γίνεται 4,8
ανά στρέµµα και αν πάει και το 20% είναι 3,84 ευρώ ανά
στρέµµα. Σας λέω πολύ συγκεκριµένα παραδείγµατα. Παντού οι
υπολογισµοί έγιναν ώστε να προκύπτουν περίπου τα ίδια αποτε-
λέσµατα. 

Άρα, λοιπόν, µην κατηγορείτε, µη λέτε «χαράτσι και χαράτσι».
Βάλτε µία διαδικασία, να δούµε πού είναι τα κενά, να δούµε πώς
θα λειτουργήσει φέτος ο νόµος και το Σεπτέµβριο εδώ είµαστε.
Εγώ δεν έχω κανένα πρόβληµα να αλλάξω το νόµο. Σας το λέω
καθαρά.

Άρα, λοιπόν, εδώ προσπαθούµε να σώσουµε τον ΕΛΓΑ και θα
περίµενα από το Κοµµουνιστικό Κόµµα να βάλει πλάτη σε αυτό.
Να σώσουµε τον ΕΛΓΑ για να µην πάνε στην ιδιωτική ασφάλιση
οι αγρότες. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Σκανδαλίδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει ολοκληρωθεί η συζήτηση
των επικαίρων ερωτήσεων και θα εισέλθουµε στην αναφορά για
τον εορτασµό της Ευρωπαϊκής Ηµέρας της Θάλασσας. 

Θα τοποθετηθούµε για τρία λεπτά ο Πρόεδρος, ο οµιλών δη-
λαδή, οι πρώην πρόεδροι της Βουλής, εφόσον το επιθυµούν, οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των κοµµάτων και ο Υπουργός
Θαλασσίων Υποθέσεων Νήσων και Αλιείας, κ. Ιωάννης Διαµαντί-
δης ως εκπρόσωπος της Κυβέρνησης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η 20η Μαΐου έχει ανακηρυχθεί,
όπως είναι γνωστό, ήδη από το 2008 µε απόφαση του Ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και του Συµβου-
λίου της Ευρώπης ως Ευρωπαϊκή Ηµέρα Θάλασσας και
Ναυτιλίας. Η καθιέρωση της ηµέρας αυτής υπογραµµίζει τη ση-
µασία που αποδίδεται από τα θεσµικά ευρωπαϊκά όργανα στον
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τοµέα της θαλάσσιας πολιτικής, της αλιείας και της ναυτιλίας,
επιβεβαιώνει την κοινή θέση των εταίρων µας και το κοινό όραµα
όλων για την ανάπτυξη µίας κοινής θαλάσσιας πολιτικής, µε εκα-
τέρωθεν οφέλη για όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
κυρίως, βέβαια, για τις είκοσι δύο από αυτές που βρέχονται από
θάλασσα. Μία κοινή θαλάσσια πολιτική, που θα αντιµετωπίζει ενι-
αία και µε συγκεκριµένη στρατηγική τα θέµατα της ναυτιλίας, της
προστασίας του θαλασσίου περιβάλλοντος, της λαθροµετανά-
στευσης. 

Η Ελλάδα, ειδικότερα ως χώρα της Μεσογείου, έχει µία ναυ-
τική παράδοση χιλιάδων χρόνων, την πιο µακρόχρονη ναυτική
παράδοση από όλες τις ευρωπαϊκές χώρες. Ήδη από τους προϊ-
στορικούς χρόνους τα νησιά µας δηµιούργησαν µοναδικό για το
επίπεδό του πολιτισµό, που επηρέασε και τους πολιτισµούς των
εποµένων εποχών. Ο Κυκλαδικός, ο Μινωϊκός, ήταν αυτοί οι πο-
λιτισµοί που τους προϊστορικούς ακόµα χρόνους αναπτύχθηκαν
λόγω της οικονοµικής άνθησης που έφερνε το θαλάσσιο εµπό-
ριο.

Η ναυτική παράδοση που δηµιούργησαν οι προηγούµενες γε-
νιές κατατάσσει σήµερα τη χώρα µας σε µία από τις πρώτες θέ-
σεις της παγκόσµιας ναυτιλίας. Η µικρή αριθµητικά χώρα Ελλάδα
είναι µία µεγάλη ναυτιλιακή δύναµη. Αποτελεί ισχυρό κίνητρο να
διατηρήσουµε την κραταιά αυτή θέση και να ενισχύσουµε ακόµα
περισσότερο τη ναυτιλία ως το βασικό πυλώνα της εθνικής µας
οικονοµίας. Ταυτόχρονα, βέβαια, η θάλασσα µας χαρίζει µία ατέ-
λειωτη ακτογραµµή. Είναι χαρακτηριστικό το ότι η συνολική
ακτογραµµή, µαζί µε την ακτογραµµή των νησιών µας, υπερβαί-
νει το ήµισυ της συνολικής ακτογραµµής της Αφρικανικής Ηπεί-
ρου. Είναι ένα τεράστιο µέγεθος οι ακτογραµµές µας. Και ζούµε,
βέβαια, σε ένα ποικιλόµορφο φυσικό τοπίο, που εκπλήσσει µε τις
εναλλαγές και τα αποθέµατα οµορφιάς που το χρώµα της θά-
λασσας κυριαρχεί, που οι ατέλειωτες αυτές ακτές και τα γραφικά
νησιά αποτελούν παγκόσµιο πόλο έλξης επισκεπτών. 

Βέβαια, δεν πρέπει να ξεχνούµε ότι υπάρχει και η άλλη όψη.
Αυτή η πλεονεκτική µας γεωφυσική θέση τα τελευταία χρόνια εκ
των πραγµάτων µας θέτει µπροστά σε πολύ µεγάλες ευθύνες και
µας δηµιουργεί προβλήµατα σε σχέση µε ένα –τις τελευταίες δε-
καετίες- ιδιαίτερης έντασης φαινόµενο, όπως είναι το φαινόµενο
της λαθροµετανάστευσης. Η εύκολη διά θαλάσσης πρόσβαση
από τα παράλια, ιδιαίτερα της γειτονικής χώρας Τουρκίας και όχι
µόνο, προσελκύει αλλεπάλληλα κύµατα λαθροµεταναστών.

Είναι χαρακτηριστικό ότι η Ελλάδα σε αυτά τα εξωτερικά σύ-
νορα της Ευρώπης, είναι η χώρα που δέχεται τη µεγαλύτερη
πίεση. Κάθε χρόνο εκατοντάδες χιλιάδες λαθροµετανάστες συλ-
λαµβάνονται, εµποδίζονται στα σύνορα της χώρας να εισέλθουν
όχι απλά στην Ελλάδα αλλά στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ένα τερά-
στιο βάρος που σηκώνουµε. Και σε αυτόν τον τοµέα χρειάζεται
µία κοινή ευρωπαϊκή στρατηγική για την αντιµετώπιση αυτού του
φαινοµένου, που προκαλεί δικαιολογηµένα έντονη ανησυχία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η θάλασσα είναι χωρίς αµφιβο-
λία διαχρονικά, εκτός των άλλων µία πηγή έµπνευσης για τη
χώρα µας, έµπνευση για δηµιουργία για ταξίδια, για άνοιγµα
στον κόσµο και στις προκλήσεις του. Σε αυτήν οφείλεται σε µε-
γάλο βαθµό η διαµόρφωση του πολιτισµού µας, των συνηθειών
µας. Οφείλεται η πρόοδος και η ανάπτυξη. Έχουµε ένα ισχυρό
όπλο στα χέρια µας, που µπορούµε να αξιοποιήσουµε και σή-
µερα ακόµα περισσότερο για την τόνωση της οικονοµίας, για την
πρωτοπορία, για την εδραίωση της θέσης µας στην παγκόσµια
κατάταξη της ναυτιλίας, για τον τουρισµό. Η θάλασσα παραµένει
στο επίκεντρο του ενδιαφέροντός µας για την απασχόληση, την
προσέλκυση επενδύσεων, την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας.

Από την άλλη πλευρά η αειφόρος ανάπτυξη, η ορθολογική δια-
χείριση των θαλασσίων πόρων, η προστασία του θαλάσσιου πε-
ριβάλλοντος, η προστασία αυτού του µοναδικού φυσικού
πλούτου παραµένουν επιτακτικές ανάγκες για την οικολογική
ισορροπία. Θα πρέπει κάθε µέρα µα κάθε µέρα να είναι Ηµέρα
της Θάλασσας, της διαχρονικής αυτής πηγής για τη χώρα, της
αέναης κινητήριας δύναµης για τον τόπο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πρωτόπαπας για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σήµερα τιµούµε την Ευρωπαϊκή Ηµέρα για τη Θάλασσα και τη

Ναυτιλία, αλλά για την Ελλάδα, για την πατρίδα µας, αυτή η µέρα
έχει µια ιδιαίτερη βαρύτητα. Πάντα η θάλασσα και η ναυτιλία
ήταν πηγή δύναµης για την Ελλάδα και για τους Έλληνες. 

Από την αρχαιότητα οι πρόγονοί µας έλεγαν «Μέγα το της θα-
λάσσης κράτος» και κάνοντάς το πράξη είχαν φέρει τα ελληνικά
προϊόντα, την ελληνική γλώσσα, τον ελληνικό πολιτισµό σε όλα
τα πέρατα του τότε γνωστού κόσµου. Ο ίδιος ο ελληνικός εµπο-
ρικός στόλος, η ελληνική ναυτιλία ήταν εκείνη που δηµιούργησε
το µεγάλο ελληνικό πολιτισµό της αρχαιότητας, αλλά και αργό-
τερα ήταν εκείνη που πρωτοστάτησε, µετατρεπόµενη από εµπο-
ρική σε πολεµική, όταν αυτό χρειάστηκε, στους µεγάλους
αγώνες για την εθνική παλιγγενεσία. 

Σήµερα η ναυτιλία µας εξακολουθεί να κατέχει µια δεσπό-
ζουσα θέση, µια πολύ σηµαντική θέση µέσα στην παγκόσµια
πραγµατικότητα. Οι Έλληνες πλοιοκτήτες έχουν το 15% του πα-
γκόσµιου στόλου. Κάνουν συνεχώς επενδύσεις, πρωτοστατούν
στην ανανέωση των πλοίων, στην ανανέωση του στόλου, στους
νέους δρόµους που ανοίγει η εµπορική ναυτιλία και δηµιουργούν
και εισόδηµα για τη χώρα. Είναι γνωστό ότι η Ελλάδα ευνοείται
πάρα πολύ από την ύπαρξη της ελληνικής ναυτιλίας, των υπό ελ-
ληνική σηµαία πλοίων και εξασφαλίζεται και σε σηµαντικό βαθµό,
ανεξάρτητα αν και στα πληρώµατα τον τελευταίο καιρό έχουν
δηµιουργηθεί προβλήµατα, µία τόνωση και της απασχόλησης
των Ελλήνων ναυτικών. 

Είναι, λοιπόν, φυσικό, όχι µόνο να αποδίδουµε ιδιαίτερη σηµα-
σία στον τοµέα αυτό, αλλά να ζητούµε και να ζητούµε όλοι από
την Κυβέρνηση να λάβει όλα τα αναγκαία µέτρα, κύριε Υπουργέ,
προκειµένου να τονωθεί η ελληνική εµπορική ναυτιλία, να σηκώ-
σουν την ελληνική σηµαία περισσότερα πλοία και βεβαίως, µέσα
από τα κέρδη τα οποία προκύπτουν από τη δραστηριότητά της,
να υπάρξουν και σχετικές επενδύσεις στην Ελλάδα και να εξα-
σφαλιστούν ακόµη περισσότερες θέσεις για τους Έλληνες ναυ-
τικούς.

Όµως, υπάρχει και η θάλασσα, που για την Ελλάδα είναι πηγή
ζωής και έχει να κάνει και µε τον τουρισµό και έχει να κάνει και
µε την ενίσχυση της κυριότερης βιοµηχανίας από την οποία ζει
ο τόπος µας.

Τα πρόσφατα µέτρα, τα οποία πήρατε για την τόνωση της
κρουαζιέρας, η άρση του καµποτάζ στην κρουαζιέρα και τα άλλα
µέτρα, τα οποία εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός για την ελάφρυνση
των εισιτηρίων, απαλλάσσοντας από το φόρο υπέρ τρίτων –κάτι
το οποίο ελπίζω πολύ γρήγορα να έρθει στη Βουλή για να το συ-
ζητήσουµε- θα δώσουν ιδιαίτερη τόνωση στον τουρισµό στον ελ-
λαδικό χώρο και θα στηρίξουν ιδιαίτερα και την κρουαζιέρα,
αλλά και γενικότερα την τουριστική δραστηριότητα που αποτελεί
πηγή ζωής και δύναµης για τη χώρα µας.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, έχω να τονίσω ότι η θάλασσα, η
ναυτιλία για την Ελλάδα ήταν και είναι πηγή δύναµης, πηγή ζωής
και αυτό πρέπει να το διατηρήσουµε ενισχύοντας και ενώνοντας
τις δυνάµεις µας, ανταποκρινόµενοι στις αλλαγές που η σηµε-
ρινή συγκυρία απαιτεί έξω και πέρα από κάθε κοµµατική επι-
δίωξη και σκοπιµότητα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε κι εµείς

τον κ. Πρωτόπαπα.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-

µοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Δεν είναι τυχαίο ότι η καθιέρωση της Ευρωπαϊκής Ηµέρας της

Θάλασσας καθιερώθηκε µε πρωτοβουλία των Ελλήνων Ευρω-
βουλευτών και εδώ πρέπει κάνουµε ιδιαίτερη µνεία στην Αντι-
πρόεδρο του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και Ευρωβουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Κράτσα. Αυτό δείχνει την άρρηκτη σχέση
και το δεσµό της Ελλάδας µε τη θάλασσα, η οποία αυτήν την
ηµέρα σε πανευρωπαϊκό επίπεδο µάς δίνει την ευκαιρία να ενη-
µερώσουµε τα ευρωπαϊκά κράτη για τη θάλασσα, την αξία της
και για την απασχόληση και για την ανάπτυξη της Ευρωπαϊκής
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Ένωσης. 
Δεν είναι τυχαίο ότι η Ευρώπη έχει 68.000 χιλιόµετρα παρά-

κτιας ζώνης, έχει 1.200 λιµάνια σε όλες τις χώρες της Ευρώπης
και βεβαίως οι λαοί της έχουν µια µεγάλη ευαισθησία στα θέµατα
του περιβάλλοντος. Ναυτιλία και τουρισµός είναι το 5% του Ακα-
θάριστου Εθνικού Προϊόντος της Ευρώπης. Αυτή, λοιπόν, η
ηµέρα µάς δίνει τη δυνατότητα να ενηµερώσουµε τους ευρωπαϊ-
κούς λαούς, µιας και κατά καιρούς συµβαίνουν γεγονότα τέτοια
-διότι οποιοδήποτε ατύχηµα στη θάλασσα δηµιουργεί ένα τερά-
στιο θέµα στα µέσα ενηµέρωσης- και αυτό που µένει στο υπο-
συνείδητο της ευρωπαϊκής και της παγκόσµιας κοινωνίας είναι
αυτές οι δυσµενείς επιπτώσεις.

Αυτό που έχει σηµασία είναι ότι η Ελλάδα µέσα από την εµπο-
ρική της ναυτιλία, τους Έλληνες ναυτικούς, που έχουν αιώνες
παράδοσης, αλλά και τους Έλληνες επιχειρηµατίες της θάλασ-
σας, τους Έλληνες πλοιοκτήτες, δεν πρωτοπορούν µόνο στα θέ-
µατα της οικονοµίας, αλλά και στα θέµατα του περιβάλλοντος.
Η ΕΛΜΕΠΑ, παραδείγµατος χάριν, που έχει και κοµµάτι νέων αν-
θρώπων που ασχολείται µε το περιβάλλον, είναι πρωτοβουλία
Ελλήνων. 

Δεν είναι τυχαίο ότι ο τοµέας της εµπορικής ναυτιλίας και στα
θέµατα του περιβάλλοντος και στα θέµατα της ασφάλειας και
στα θέµατα τα τραπεζικά και της οικονοµίας κυριαρχείται από
Έλληνες ανθρώπους, που τιµούν την ελληνική κοινωνία και την
ελληνική Δηµόσια Διοίκηση. Ο Γενικός Γραµµατέας του Παγκό-
σµιου Ναυτιλιακού Οργανισµού είναι πρώην στέλεχος του
Υπουργείου Ναυτιλίας, είναι πρώην λιµενικός, ο οποίος έχει µε-
γάλη καριέρα και είναι αναντικατάστατος στον ΟΗΕ της ναυτι-
λίας.

Εγώ, κύριε Πρόεδρε, µε αυτή την αφορµή θα ήθελα να απο-
τίσω µε τον δέοντα φόρο τιµής στον Έλληνα ναυτικό και στους
ανθρώπους που ασχολούνται στη θάλασσα, ένα βασικό πυλώνα,
όπως κι εσείς είπατε, που στηρίζει την ελληνική οικονοµία, δηµι-
ουργεί χιλιάδες θέσεις εργασίας και δίνει αισιόδοξη προοπτική
για επίλυση και του µεγάλου οικονοµικού προβλήµατος που αντι-
µετωπίζει σήµερα η χώρα µας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον κ.

Κεφαλογιάννη.
Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όταν γίνεται λόγος για τη θάλασσα και τη ναυτιλία ακούγονται

όµορφα λόγια, γίνονται όµορφες εικόνες. Τα µέτρα, όµως, και οι
αποφάσεις που παίρνουν οι κυβερνήσεις και της Νέας Δηµοκρα-
τίας και του ΠΑΣΟΚ ενισχύουν και στηρίζουν τους εφοπλιστές.
Όµως, για τους εργάτες της θάλασσας, για τους ναυτεργάτες
που ζουν µια σκληρή ζωή, για αυτούς που µε τον ιδρώτα και
συχνά µε τη ζωή τους παράγουν τον πλούτο, τον οποίο καρπώ-
νονται οι εφοπλιστές, τα µέτρα και οι αποφάσεις των κυβερνή-
σεων είναι καταστροφικά και αυτό δεν το λέµε εµείς, το λένε τα
στοιχεία και οι αριθµοί που είναι αµείλικτοι. 

Έχουµε µε κυβερνητικές αποφάσεις µείωση των οργανικών
θέσεων, έχουµε εντατικοποίηση της εργασίας, προωθείται στα-
θερά η εκδίωξη των Ελλήνων ναυτεργατών από τα καράβια και
η αντικατάστασή τους από ξένους ναυτεργατών, χωρίς ασφαλι-
στικά δικαιώµατα, µε µισθούς πείνας. 

Το 1980 οι θέσεις εργασίας ήταν πενήντα δύο χιλιάδες, σή-
µερα προσεγγίζουν τις είκοσι χιλιάδες. Χάθηκαν τριάντα δύο θέ-
σεις εργασίας. Ο κατώτερος µισθός είναι κάτω από αυτόν της
εθνικής συλλογικής σύµβασης. Η κατώτερη σύνταξη του ΝΑΤ
προσεγγίζει τα 400 ευρώ. Η συνολική πολιτική των κυβερνήσεων
οδήγησε στο έλλειµµα του ΝΑΤ πάνω από το 1.200.000.000
ευρώ. Η απελευθέρωση της ακτοπλοΐας και της κρουαζιέρας χει-
ροτερεύει την κατάσταση. Αυτή καθαυτή η απελευθέρωση δηµι-
ουργεί και πρόβληµα κυριαρχικών δικαιωµάτων. 

Πέρα από αυτό βέβαια έχουµε πράγµατι µια απέραντη ακτο-
γραµµή. Ωστόσο, η αλιεία µε αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης συρρικνώνεται και µειώνεται συνεχώς ο αριθµός των αλιέων.
Την ίδια στιγµή όλες οι κυβερνήσεις έδωσαν και δίνουν προνόµια
και τεράστια κίνητρα στο εφοπλιστικό κεφάλαιο. Ουσιαστικά,

έχουν απαλλάξει τους εφοπλιστές από τη φορολογία των κερ-
δών και των περιουσιακών τους στοιχείων. Εκατοντάδες πλοία
χτίζονται από Έλληνες εφοπλιστές. Αυτά χτίζονται στην Ασία την
ίδια ώρα που τα ελληνικά ναυπηγεία συρρικνώνονται.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει ισχυρούς δεσµούς µε
τους ναυτεργάτες, πολύχρονους. Αυτή η σχέση ενισχύεται στα-
θερά σε σύγκρουση πάντα µε τα εφοπλιστικά συµφέροντα για
την υπεράσπιση των δικαιωµάτων των ναυτεργατών, σε σύ-
γκρουση µε τις αντεργατικές πολιτικές, που εφαρµόζουν διαχρο-
νικά οι κυβερνήσεις.

Είναι φανερό, κατά την άποψή µας, ότι όσο τα πλοία θα είναι
στα χέρια των εφοπλιστών, όσο η ανάπτυξη της ναυτιλίας θα
στηρίζεται στο κέρδος, τόσο η ζωή των ναυτεργατών θα χειρο-
τερεύει. Για την ικανοποίηση των αναγκών των εργατών της θά-
λασσας, την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών, την προστασία
του περιβάλλοντος, την αντιµετώπιση των ναυτεργατικών ατυχη-
µάτων, απαιτούνται ριζικές αλλαγές. Απαιτείται, κατά την άποψή
µας, να περάσει ο πλούτος στα χέρια αυτών που τον παράγουν,
να γίνουν τα πλοία µαζί µε τα συγκεντρωµένα µέσα παραγωγής
λαϊκή περιουσία.

Σε αυτή την κατεύθυνση παλεύει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας. Δίνει το παρόν κάθε ηµέρα για κάθε πρόβληµα των ναυ-
τεργατών, για όλα τα προβλήµατα των εργαζοµένων και έτσι θα
συνεχίσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος):  Ευχαριστούµε τον κ.

Σπυρίδωνα Χαλβατζή.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ.

Βαΐτσης Αποστολάτος. 
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, θα µπορούσα ίσως µε έναν στίχο του

Οδυσσέα Ελύτη από τη «Μαρίνα των βράχων» να αρχίσω και να
τελειώσω  το αφιέρωµα προς τη θάλασσα. Λέει ο ποιητής: «Έχεις
µία γεύση τρικυµίας στα χείλη. Μα πού γύριζες; Οληµερίς στη
σκληρή ρέµβη της πέτρας και της θάλασσας σε αναζητούσα». 

Εγώ είµαι Πειραιώτης. Όταν ήµασταν πιτσιρίκια και µας ρω-
τούσαν «Από πού είσαι; Τι είσαι;», λέγαµε: «Είµαι Πειραιώτης µα-
ουνιέρης». Η θάλασσα για εµάς είναι το στοιχείο, που
γεννιόµαστε, που ζούµε και που επιστρέφουµε. Είναι η µεγάλη
µητέρα, πολύ πιο µεγάλη και από τη µητέρα γη. Σήµερα, λοιπόν,
είναι ηµέρα που εµείς λέµε «χρόνια πολλά», πολλά και υποχρεω-
τικά καλά από εδώ και πέρα. 

Η ναυτοσύνη του Έλληνα αρχίζει να ξεδιπλώνεται µέσα από
ιστορίες µυθικές ελληνικής ευφυΐας και επαγγελµατισµού στη
µέση του πελάγου. Μεγαλώνουµε µε τις ιστορίες της Μεσογείου,
που δέσποζε ο «θεός» Ωκεανός, που διέσχιζε ο Ποσειδώνας µετά
και που µας φίλευε ο Αµφιτρύων, η Αµφιτρίτη και οι άλλες θεές,
µε τις εικόνες του Οµήρου και του Ησιόδου. Όπως διέσχισε ο
Οδυσσέας τη Μεσόγειο, όπως σήµερα εµείς ταρακουνιόµαστε
πάνω στα άλµπουρα και στα κατάρτια του καραβιού που λέγεται
«Ελλάς» και πορευόµαστε µε κουπιά σπασµένα και πανιά σκι-
σµένα, ίσως και χωρίς αυτά πια, πρέπει να πορευθούµε ενωµένοι
ως έθνος, όπως πάντα, σαν τους ήρωες που πολεµούν ως Έλ-
ληνες. 

Έχουµε, άλλωστε, µεγαλουργήσει σε θάλασσες ελληνικές και
µη και έχουµε αποδείξει και καταστήσει παντοδύναµη την ελλη-
νική ναυτική αξιοσύνη και δεξιότητα στη θάλασσα ανά τους αιώ-
νες. Πρόσφατα, µάλιστα, στη νεότερη ιστορία µας, κοντά
διακόσια χρόνια τώρα, η περίφηµη ελληνική επανάσταση, ο ελ-
ληνικός ξεσηκωµός και ο απελευθερωτικός µας αγώνας ουσια-
στικά επιτεύχθηκε και ολοκληρώθηκε µέσα σε αυτή τη µήτρα της
θάλασσας που έλεγα, από το Αιγαίο αρχιπέλαγος µέχρι τα πέ-
ρατα του κόσµου. Οι ειδικές σχέσεις που καταφέραµε να έχουµε
τότε µε τις τότε µεγάλες δυνάµεις, από τον Εύξεινο Πόντο µέχρι
τη Γαληνοτάτη και τον Ατλαντικό και τις βόρειες θάλασσες, κα-
τέστησαν εφικτή την ελευθερία που δικαιούµαστε. Και όλα τούτα
ξεκίνησαν από κάτι µικρά-µικρά νησάκια που ο ηρωισµός τους
πρόσδωσε, µε τη ναυτική δύναµη και το εµπόριο, τη δυνατότητα
να τολµήσουν να πραγµατώσουν το όνειρο της Ελλάδας. 

Έτσι σήµερα, αυτή η θαλασσινή πείρα µπορεί πιο γρήγορα και
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δυναµικά να µας βγάλει στο ξέφωτο της ελπίδας, της λύσης
αυτής της σκλαβιάς, του οικονοµικού αδιεξόδου, αυτού του
απελπιστικού µορφώµατος της πτώχευσης που σαν ειδικός το
βλέπω ως φενάκη και όχι ως φαινόµενο µιας ελληνικής τραγω-
δίας που ξένοι σκηνοθέτησαν και εµείς παίζουµε τέτοιους ρό-
λους. Οι θάλασσές µας είναι ένας από τους δύο πυλώνες
οικονοµίας µε θετικό πρόσηµο, που θα πει έσοδα πολλά, δηλαδή
κερδοφορία µεγάλη. Ο άλλος πυλώνας είναι ο τουρισµός και
αυτό στον τόπο µας ως επί το πλείστον µεταφράζεται σε θά-
λασσα και µάλιστα µοναδική, µε µοναδικά εισπρακτικά κέρδη, αν
αποφασίσουµε επιτέλους να υπηρετήσουµε την ανάγκη των και-
ρών και αν συµπεριφερθούµε και επαγγελµατικά σωστά, όπως
αρµόζει. Για να επιτευχθεί η ανάκαµψη πρέπει να ξαναδούµε Έλ-
ληνες καπεταναίους, ναύτες, λοστρόµους που ξέρουν να δου-
λεύουν ηρωικά, σκληρά και ευφυώς επινοητικά. Άλλοι δύο,
λοιπόν, ακρογωνιαίοι λίθοι του ελληνικού οικοδοµήµατος µπο-
ρούν να ωφελήσουν τα µάλα τον τόπο και τους συνέλληνες.

Στη θάλασσα βρίσκονται οι Έλληνες και τα ελληνικά τους, που
αναρωτιόταν ο Καβάφης. Και είναι χρέος να είµαστε συνεχιστές
της θαλασσινής ιστορίας και παράδοσης της πατρίδας µας, η
οποία επικράτησε σε όλες τις εκστρατείες, δεν υπέστειλε ποτέ
τις σηµαίες της και είναι περήφανη για ένα πολεµικό ναυτικό που
µας αύξησε σαν χώρα και µας διατηρεί και για µία εµπορική ναυ-
τιλία, ντίβα διαρκώς σε όλο τον κόσµο οικονοµικά. 

Οι υπογραφές έπεσαν. Μέτρα έχουν ληφθεί. Οφείλουν να τη-
ρηθούν. Απαιτείται σκληρή δουλειά στα σκοινιά, στα κατάρτια,
στα αµπάρια, στις άγκυρες, στα κανόνια και στα µπουρλότα,
αλλά προπαντός αναµένουµε έναν µπουρλοτιέρη, µία Μπου-
µπουλίνα, έναν ναύαρχο σαν τον Κανάρη που θα αποδειχθεί σω-
στός τιµονιέρης στο καράβι «Ελλάς», για να µην πάψει ποτέ η
ναυτιλόµενη πατρίδα µας να είναι το µέγα το της θαλάσσης κρά-
τος. 

Θυµηθείτε πως η Πυθία, τα ξύλινα τείχη, τις αθηναϊκές τριή-
ρεις δηλαδή, είπε ότι θα σώσουν την Ελλάδα και κάθε τι ελλη-
νικό. Και τώρα η αγία θάλασσα µπορεί να µας σώσει. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον κ.
Βαΐτση Αποστολάτο.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Θεόδωρος Δρίτσας, για τρία λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όντως η Ευρωπαϊκή Ηµέρα της Θάλασσας καθιερώθηκε µε

πρωτοβουλία της κ. Κράτσα το 2008. Εκείνο που έχει σηµασία
κατά τη γνώµη µας, είναι ότι η πρώτη εκείνη συνεδρίαση στο Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο κατέληξε στην έκδοση ενός ψηφίσµατος
µε τίτλο «Ολοκληρωµένη θαλάσσια πολιτική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης». Εκείνη τη χρονιά µε πρωτοβουλία του Προέδρου της
Βουλής κ. Σιούφα, υπήρξε µία διευρυµένη διαδικασία και στην
αρµόδια επιτροπή και στην Ολοµέλεια για τη συζήτηση γύρω
από αυτά τα ζητήµατα. Έκτοτε, ακολούθησε µία τυπική θα έλεγα
συνεδρίαση σαν τη σηµερινή, που χρήσιµη είναι, σοβαρά ζητή-
µατα τίθενται, όµως δεν αρκεί. 

Η ολοκληρωµένη θαλάσσια πολιτική είναι πρωτεύουσας σηµα-
σίας και για τη χώρα µας ειδικά σε αυτές τις συνθήκες. Έχει να
κάνει όχι απλώς γενικώς µε τη σηµασία της θάλασσας, αλλά µε
τη σχέση των κοινωνιών και των ανθρώπων µε τη θάλασσα από
την άποψη την παραγωγική, από την άποψη τη περιβαλλοντική,
από την άποψη της επικοινωνίας πολιτισµών των λαών, από την
άποψη της ενίσχυσης της ειρήνης και της ειρηνικής συνύπαρξης
λαών που επικοινωνούν δια µέσου της θάλασσας. Είναι πάρα
πολύ σηµαντικά και πολυεπίπεδα τα ζητήµατα που µπορεί να τε-
θούν. Και από αυτή την άποψη, επειδή πράγµατι η θάλασσα είναι
ένας φυσικός παράγοντας ισορροπίας του πλανήτη διαρκώς
ανανεούµενος, δεν µπορούµε σε τρία λεπτά να θίξουµε τα ζητή-
µατα που πραγµατικά τίθενται. 

Προτείνω, κύριε Πρόεδρε, σύντοµα να καθιερωθεί µία τουλά-
χιστον ολόκληρη ηµέρα πολλαπλών προσεγγίσεων στα ζητήµατα
αυτά. 

Θέλω να επισηµάνω την ανάγκη η προσέγγιση να γίνεται
πάντα και µε τους πολιτιστικούς και τους ιστορικούς και τους πε-

ριβαλλοντικούς όρους, πρωτίστως όµως αναφορικά µε τα δικαι-
ώµατα, τη συµµετοχή και την τεράστια συµβολή και σηµασία του
φυσικού ανθρώπινου παράγοντα στην κατεύθυνση της αξιοποί-
ησης και της ειρηνικής συνύπαρξης µε όλο αυτό το θαλάσσιο πε-
ριβάλλον και την τεράστια σηµασία του είτε ως παράγοντα
επικοινωνίας είτε ως παράγοντα οικονοµικής ανάπτυξης είτε ως
παράγοντα πολιτισµού.

Δεν συµβαίνει αυτό. Έχουµε την κυριαρχία των θαλασσών µας
από τις πολεµικές, νατοϊκές προτεραιότητες. Έχουµε την κυ-
ριαρχία των θαλασσών µας από τα κερδοσκοπικά συµφέροντα
κάθε είδους. Έχουµε την κυριαρχία των θαλασσών µας ανατιθέ-
µενη σε κοινωνικές δυνάµεις όχι της εργασίας, αλλά της κερδο-
σκοπίας. Από αυτήν την άποψη και στο θέµα της αλιείας οι
πολιτικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης καταργούν τους Έλληνες
αλιείς σε µεγάλο βαθµό. Αλλά και στο θέµα της ναυτοσύνης µε
την έλλειψη πραγµατικής φροντίδας για την ενίσχυση των Ελλή-
νων εργαζοµένων, των δικαιωµάτων τους και της συµµετοχής
τους, καµµία πολιτική για τη θάλασσα, κανένας σεβασµός στον
πολιτισµό των λαών, καµµία προοπτική για τη θαλασσινή Ελλάδα
δεν µπορεί να τεθεί σε σοβαρή βάση. 

Τέλειωσα, κύριε Πρόεδρε. Θα µου επιτρέψετε µε όλο το σε-
βασµό και σε σας και στον κύριο Υπουργό και στους συναδέλ-
φους και στη διαδικασία, επειδή είµαι µέλος της επιτροπής για
τα υποβρύχια, να πιέσω το χρόνο µου και να αποχωρήσω πολύ
σύντοµα, πριν ολοκληρωθεί η διαδικασία. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε και εµείς

τον κ. Δρίτσα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δη-
µοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι δύο
µαθήτριες και µαθητές και ένας εκπαιδευτικός από το Δηµοτικό
Σχολείο της Σχολής «ΙΜ Παναγιωτόπουλος». 

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει επίσης, για τρία λεπτά ο τέως Πρόεδρος της Βου-
λής κ. Δηµήτριος Σιούφας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε το σηµερινό εορ-
τασµό της Ευρωπαϊκής Ηµέρας της Ναυτιλίας τιµούµε την πα-
ράδοση και οφείλουµε να εργαστούµε για την πρόοδο της
ναυτιλίας µας. Να είναι έγνοια όλων µας, ακόµα, η προκοπή της
σε θάλασσες ειρηνικές και θάλασσες καθαρές και η αναγνώριση
από όλους µας της συµβολής της ναυτιλίας στην οικονοµία, την
απασχόληση και τον τουρισµό. 

Όταν καθιερώθηκε η 20η Μαΐου ως «Ηµέρα της Θάλασσας»
από το Συµβούλιο της Ευρώπης την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο σε όλα τα Κοινοβούλια της Ευρωπαϊκής
Ένωσης αυτό, κατά την εκτίµησή µου, έγινε για να προσεγγί-
σουµε όλοι µαζί τις ευκαιρίες και τις προοπτικές που έχει κάθε
χώρα και εµείς –η Ελλάδα- στο άµεσο και στο απώτερο µέλλον.
Κυρίως στην ενδυνάµωση της νησιωτικής Ελλάδας, στην ανά-
πτυξη των παράκτιων περιοχών, στο θαλάσσιο τουρισµό, στην
εµπορική ναυτιλία και τις ιχθυοκαλλιέργειες και να αναδείξουµε
ακόµα τις ευκαιρίες που έχει η νέα γενιά να στρέφεται στα επαγ-
γέλµατα της θάλασσας. 

Η σηµερινή ηµέρα, ηµέρα εορτασµού της θάλασσας να γίνει
σύµβολο µιας κοινής απόφασης και κοινής δέσµευσης ότι τόσο
οι κοινοτικές, όσο και οι εθνικές πολιτικές να λειτουργούν στη
θάλασσα µε έγνοια την προστασία του περιβάλλοντος ως πρώ-
της προτεραιότητας ζήτηµα. Γιατί όλοι γνωρίζουµε την επιβά-
ρυνση την οποία έχει γενικότερα το περιβάλλον και ιδιαίτερα την
επιβάρυνση του περιβάλλοντος στη θάλασσα, στην κλιµατική αλ-
λαγή, στη θερµοκρασία του πλανήτη, ώστε να έχουµε αειφόρο
ανάπτυξη, βιωσιµότητα των θαλάσσιων οικονοµικών δραστηριο-
τήτων, ποιότητα ζωής και προστασία του πλανήτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο εορτασµός αυτός, αλλά και
οι σκέψεις που κατατίθενται από όλες τις πλευρές είναι θέµα
εθνικής σηµασίας, γιατί αφορούν το παρόν και το µέλλον της πα-
τρίδας µας και στις σηµερινές, αλλά και στις αυριανές γενιές.
Αφορούν την ίδια τη ζωή. Η ζωή του πλανήτη άλλωστε, ξέρουµε
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ότι γεννήθηκε στη θάλασσα. Τη θαλάσσια ζωή οφείλουµε να την
προστατεύουµε µε σοφία, αλλά και µε βαθιά αίσθηση κοινωνικής
ευθύνης. Και έχουµε όλοι ευθύνες, όπως έχουµε και όλοι υπο-
χρεώσεις. Είναι τόσο ευρύ το φάσµα που εµπλέκεται γύρω από
τη θάλασσα, που αφορά το ναυτιλιακό κλάδο, τη ναυτιλιακή βιο-
µηχανία, το ναυτικό κόσµο, τον τουρισµό, την αλιεία, το θαλάσ-
σιο περιβάλλον και τις παράκτιες περιοχές. 

Θέλω κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, να τονίσω ότι είµαστε περή-
φανοι γιατί η πατρίδα µας, όχι µόνο διαχρονικά από την αρχαιό-
τητα, αλλά και τους δύο τελευταίους αιώνες και ιδιαίτερα από τα
µέσα του 19ου αιώνα, χάρη στην έµπνευση λίγων ανθρώπων,
αλλά και τη δουλειά πολλών χιλιάδων είναι στην πρωτοπορία της
παγκόσµιας εµπορικής ναυτιλίας. Γιατί ήµασταν και είµαστε σε
αυτόν τον τοµέα µία µεγάλη παγκόσµια δύναµη που συµβάλλει
αποφασιστικά στο παγκόσµιο εµπόριο, ενισχύει το εθνικό εισό-
δηµα και συνεισφέρει σε ολόκληρη την Ευρώπη. 

Κάθε απόφασή µας για τη θάλασσα και για τη ναυτιλία να γί-
νεται µε περίσκεψη, µε σεβασµό και τιµή στους εργαζόµενους,
στους ναυτεργάτες, όλους τους συντελεστές µέχρι και τον εφο-
πλισµό και εκείνους ακόµα που για να στηρίξουν τη δουλειά στη
θάλασσα εργάζονται στην ξηρά. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον κ.
Δηµήτριο Σιούφα. 

Το λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Θαλασσίων Υποθέσεων,
Νήσων και Αλιείας κ. Ιωάννης Διαµαντίδης για τρία λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΙΑΜΑΝΤΙΔΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-
σεων, Νήσων και Αλιείας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από τέσσερα χρόνια η Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το Συµβούλιο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης καθιέρωσαν την Ευρωπαϊκή Ηµέρα της
Θάλασσας σηµατοδοτώντας µε τον τρόπο αυτό την τεράστια ση-
µασία της, τη βιωσιµότητα και το µέλλον της γηραιάς Ηπείρου. 

Η Ευρώπη είναι µία θαλάσσια ήπειρος µε ακτογραµµή µήκους
εβδοµήντα χιλιάδων χιλιοµέτρων περίπου, µε πλειονότητα παρά-
κτιων ή νησιωτικών κρατών-µελών µε θαλάσσιες περιφέρειες που
αντιπροσωπεύουν το 40% του ΑΕΠ και του πληθυσµού της,
καθώς και µε θαλάσσιες εκτάσεις στη δικαιοδοσία των κρατών-
µελών µεγαλύτερες από τη χερσαία επικράτειά τους. Στο χώρο
αυτό, στον οποίο η θάλασσα είναι καθοριστικός παράγοντας
ανάπτυξης και αειφορίας, λαµβάνουν χώρα συνέργειες µεταξύ
ποικίλων κλάδων, όπως η ναυπηγική βιοµηχανία, η ναυτιλία, οι
λιµένες, η αλιεία, η παραγωγή ενεργειακών πόρων στην ανοιχτή
θάλασσα, ο τουρισµός, η διαχείριση του περιβάλλοντος, οι
οποίες έχουν σαφείς ευεργετικές πολιτικές, κοινωνικές και οικο-
νοµικές επιπτώσεις για το σύνολο των πολιτών της κοινής µας

ευρωπαϊκής οικογένειας. 
Μέριµνα, συνεπώς, των κρατών-µελών µε προεξέχουσα τη

χώρα µας που διαδραµατίζει καθοριστικό ρόλο στο διεθνές ναυ-
τιλιακό στερέωµα, θα πρέπει να είναι η διασφάλιση όλων εκείνων
των υπηρεσιών που απορρέουν από τη δραστηριότητα στο θα-
λάσσιο χώρο και αυτό θα επιτευχθεί µέσω της συµβολής της στη
προσπάθεια της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την αντιµετώπιση σύγ-
χρονων προκλήσεων, όπως η παγκοσµιοποίηση, η κλιµατική αλ-
λαγή, η ενεργειακή αειφορία, η διαχείριση των περιβαλλοντικών
πιέσεων που υφίστανται οι θάλασσες και οι ακτές. Ακόµη θα επι-
τευχθεί µέσω της ενίσχυσης των παράκτιων περιφερειών και των
νησιών καθώς και της αναβάθµισης του ρόλου των τοπικών και
περιφερειακών αρχών αναφορικά µε τη διαµόρφωση και την
εφαρµογή της ευρωπαϊκής  θαλάσσιας πολιτικής. 

Η Ευρωπαϊκή Ηµέρα της Θάλασσας συµπίπτει ωστόσο και µε
µια σηµαντική γιορτή για την ελληνική ναυτιλία, την Ηµέρα του
Ελληνικού Εµπορικού Ναυτικού, ενός κλάδου που έχει τιµήσει
διαχρονικά και µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο τη χώρα µας σε
παγκόσµιο επίπεδο, ενός κλάδου που αποτελεί τη βαριά µας βιο-
µηχανία και έναν εκ των δύο πυλώνων ανάπτυξης της ελληνικής
οικονοµίας µαζί µε τον κλάδο του τουρισµού. Παρά τα εντυπω-
σιακά αποτελέσµατα των τελευταίων ετών στο χώρο της ελληνι-
κής ναυτιλίας, µέριµνα της σηµερινής Κυβέρνησης είναι η
περαιτέρω ενίσχυση του  κλάδου. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να κάνω ιδιαίτερη αναφορά και
στους ναυτικούς, ιδιαίτερα τους Έλληνες, για τη µεγάλη τους
προσφορά και την αξιοσύνη τους που συνετέλεσαν σε πολύ µε-
γάλο βαθµό στην ανάπτυξη του κλάδου. Οι παραπάνω ενέργειες
επέφεραν σε σύντοµο χρονικό διάστηµα απτά αποτελέσµατα
στην ενίσχυση της ελληνικής ναυτιλίας, η ανάπτυξη της οποίας
ισοδυναµεί µε την περαιτέρω ενίσχυση του κλάδου σε διεθνές
επίπεδο καθώς ο ελληνόκτητος στόλος αποτελεί σηµαντικό πο-
σοστό της παγκόσµιας ναυτιλιακής δύναµης. 

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα
να σας διαβεβαιώσω πως η σηµερινή Κυβέρνηση της χώρας και
προσωπικά εγώ ως Υπουργός Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων
και Αλιείας παρακολουθούµε από κοντά τις διεθνείς εξελίξεις στο
χώρο της ναυτιλίας και φυσικά προωθούµε ενέργειες που έχουν
ως στόχο την ενίσχυση του κλάδου τόσο σε εθνικό όσο και πα-
γκόσµιο επίπεδο. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η αναφορά για
τον εορτασµό της Ευρωπαϊκής Ηµέρας της Θάλασσας.
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 43/14-4-2011 επερώτηση των Βου-
λευτών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.κ. Αλέκας Πα-
παρήγα, Ιωάννη Γκιόκα, Ιωάννη Ζιώγα, Κωνσταντίνου Καζάκου,
Σοφίας Καλαντίδου, Λιάνας Κανέλλη, Νικολάου Καραθανασό-
πουλου, Διαµάντως Μανωλάκου, Γεωργίου Μαρίνου, Γεωργίου
Μαυρίκου, Νικολάου Μωραΐτη, Απόστολου Νάνου, Βαρβάρας
(Βέρας) Νικολαΐδου, Νικολάου Παπακωνσταντίνου, Αθανασίου
Παφίλη, Ιωάννη Πρωτούλη, Σταύρου Σκοπελίτη, Αντωνίου Σκυλ-
λάκου, Άγγελου Τζέκη, Σπυρίδωνος Χαλβατζή και Χαράλαµπου
Χαραλάµπους προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας. 

Ο ερωτώµενος και αυτός που θα απαντήσει είναι ο Υπουργός
Οικονοµικών. Δεν έχει έρθει ακόµα. Είναι όµως εντός του κτη-
ρίου. Αυτήν τη στιγµή τον αναζητούµε. 

Μπορούµε να ξεκινήσουµε, αν θέλετε ή να διακόψουµε για
δέκα λεπτά και να περιµένουµε να έρθει ο κ. Παπακωνσταντίνου.
Πάντως ο Υπουργός κ. Διαµαντίδης είναι εδώ. Η Κυβέρνηση είναι
παρούσα. Αν θέλετε, µπορούµε να ξεκινήσουµε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Αν πρόκειται να έρθει σε πέντε
λεπτά, να τον περιµένουµε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Δεν ξέρω αν θα είναι
εδώ σε δύο, τρία ή πέντε λεπτά. Εγώ θα έλεγα να ξεκινήσουµε
και ο Υπουργός θα έρθει. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Να τον περιµένουµε, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Άλλωστε ο κ. Διαµαντί-
δης εκπροσωπεί την Κυβέρνηση. Θα κρατήσει µερικές σηµειώ-
σεις από τις πρώτες τοποθετήσεις. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει
να είναι εδώ ο αρµόδιος Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η Κυβέρνηση είναι πα-
ρούσα.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ο καθ’ ύλην αρµόδιος είναι ο
Υπουργός Οικονοµικών.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρία συνάδελφε, µη
µου φωνάζετε από κάτω ποιος είναι ο καθ’ ύλην αρµόδιος. Το
γνωρίζουµε. Λέω απλώς ότι η Κυβέρνηση είναι παρούσα. Σε πε-
ρίπτωση που υπάρχει ένα µικρό κώλυµα, όταν είναι…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, να διακόψουµε.
Κατά τη γνώµη µας, πρέπει να είναι εδώ ο αρµόδιος Υπουργός. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η Κυβέρνηση είναι πα-
ρούσα…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Η Κυβέρνηση είναι παρούσα, αλλά
κατά τη γνώµη µας, πρέπει να είναι εδώ ο αρµόδιος Υπουργός. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε Πρω-
τόπαπα. Γι’ αυτό έκανα αυτή την πρόταση.

Λέω, όµως, πως η Κυβέρνηση είναι παρούσα. Σε οποιαδήποτε
διαδικασία και στη διάρκεια της συζήτησης επερωτήσεων, αν
χρειαστεί να βγει για λίγο έξω ο αρµόδιος Υπουργός, πρέπει να
είναι κάποιος άλλος Υπουργός εδώ. Δεν διακόπτεται η διαδικα-
σία. 

(Στο σηµείο αυτό εισέρχεται στην Αίθουσα ο Υπουργός Οικο-
νοµικών κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου)

Ο Υπουργός ήρθε. Μετά τη συζήτηση αυτή, ξεκινάµε χωρίς
ολιγόλεπτη διακοπή, γιατί όπως σας είχα πει ήδη ο κ. Παπακων-
σταντίνου ήταν εντός του κτηρίου της Βουλής. 

Ξεκινάµε, λοιπόν, τη συζήτηση της επερώτησης του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας. Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών
κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Η συζήτηση της επερώτησης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας πραγµατοποιείται σε µία περίοδο κατά την οποία η Κυ-
βέρνηση, µε τη συµπαράσταση των εσωτερικών, αλλά και εξω-
τερικών συµµάχων κλιµακώνει την επίθεση ενάντια στους
εργαζόµενους, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα. 

Ήδη εξειδικεύει και θα παρουσιάσει τις επόµενες µέρες τα
πρόσθετα µέτρα ύψους περίπου 6 δισεκατοµµυρίων ευρώ για να
αντιµετωπίσει τις δηµοσιονοµικές ανάγκες για το 2011, ενώ την
επόµενη εβδοµάδα µε βάση τα δηµοσιεύµατα θα παρουσιάσει
το µεσοπρόθεσµο δηµοσιονοµικό πρόγραµµα 2012-2015, του
οποίου βεβαίως το βασικό πυρήνα τον γνωρίζουµε. Δεν έχουµε
καµµία αγωνία για το τι θα περιλαµβάνει. 

Ξέρουµε πολύ καλά ότι είναι στοχευµένο και το µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα στην κλιµάκωση αυτής της επίθεσης και µε κάθε
τρόπο θα προσπαθήσουµε να οργανώσουµε την πάλη του λαού
για να αντιπαλέψουµε τις επιλογές που θα έχει.

Βεβαίως, η Κυβέρνηση, µε αφορµή το δηµοσιονοµικό εκτρο-
χιασµό επιταχύνει, την υλοποίηση µιας βασικής στρατηγικής επι-
λογής του κεφαλαίου και στη χώρα µας, που δεν είναι άλλη παρά
η µε κάθε τρόπο µείωση του λεγόµενου µισθολογικού και µη µι-
σθολογικού κόστους, της απαξίωσης δηλαδή της εργατικής δύ-
ναµης, η οποία γίνεται και µέσα από την επίθεση στους µισθούς,
αλλά και στα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα. Δίνει γη και
ύδωρ στους κεφαλαιοκράτες για να µπορέσουν να ενισχύσουν
την ανταγωνιστικότητα και να θωρακίσουν την κερδοφορία τους. 

Πρόκειται, δηλαδή, για µέτρα προαποφασισµένα πολύ καιρό
πριν από την κρίση, δηλαδή σε συνθήκες ανάπτυξης του καπιτα-
λιστικού συστήµατος. Τώρα, σε συνθήκες κρίσης επιταχύνεται η
εφαρµογή τους. Πρόκειται για µέτρα, τα οποία χαρακτηρίζουµε
ως επίθεση στο σύνολο των χωρών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, ανεξάρτητα της δηµοσιονοµικής τους κατάστασης.

Ο στόχος της κυβερνητικής πολιτικής για τη λεγόµενη αξιο-
ποίηση της δηµόσιας, της κρατικής περιουσίας αφορά αποκλει-
στικά και µόνο την ικανοποίηση των σύγχρονων αναγκών των
µονοπωλίων. Ο στόχος της Κυβέρνησης δεν είναι η αποπληρωµή
του χρέους, αλλά εντάσσεται µέσα στο πλαίσιο της ποικιλόµορ-
φης στήριξης των µονοπωλιακών οµίλων.

Η δε παραχώρηση της γης και των «φιλέτων» σε τουριστικές
και άλλες επενδύσεις -όπως είναι το πρώην αεροδρόµιο στο Ελ-
ληνικό, οι διάσπαρτες τουριστικές εκτάσεις σε µια σειρά νοµούς
της χώρας και ολόκληρα νησιά, αλλά και η  πώληση επιχειρή-
σεων στο πλαίσιο της απελευθέρωσης της αγοράς, όπως της
ΔΕΗ, του ΟΣΕ, του χρηµατοπιστωτικού τοµέα της Αγροτικής
Τράπεζας, για παράδειγµα, το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο- εντάσ-
σεται στη λογική ότι τα υπερσυσσωρευµένα κεφάλαια, τα οποία
θα επενδύσουν σ’ αυτούς τους τοµείς να έχουν διασφαλισµένη,
θωρακισµένη την κερδοφορία τους. Βεβαίως, δεν σχετίζονται µε
το υψηλό δηµόσιο χρέος. 

Στην πραγµατικότητα η παραχώρηση αυτής της κρατικής πε-
ριουσίας δεν είναι τίποτε άλλο παρά η υλοποίηση των κατευθύν-
σεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που στόχο έχουν να
διευκολύνουν την αναπαραγωγή του κεφαλαίου µέσα από την
επέκταση της δράσης τους και σε νέους τοµείς και κλάδους, στη-
ρίζοντας και ενισχύοντας την ανταγωνιστικότητα. 

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο θεωρούµε αποπροσανατολιστική
την αντιπαράθεση της Κυβέρνησης µε τα άλλα κόµµατα, όπως
τη Νέα Δηµοκρατία και το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, για το
ύψος, τις µορφές, τους τρόπους, αλλά και τις προτεραιότητες
αυτής της αξιοποίησης. 

Επίσης, θεωρούµε τουλάχιστον αποπροσανατολιστική την κρι-
τική του ΣΥΡΙΖΑ ότι αυτή η αξιοποίηση της περιουσίας δεν γίνε-
ται υπό δηµόσιο έλεγχο και ευθύνη -όπως ονοµάζει- αγνοώντας
ηθεληµένα το ρόλο του αστικού κράτους ως θεµατοφύλακα των
συµφερόντων της πλουτοκρατίας. 

Άλλωστε υπάρχει συσσωρευµένη εµπειρία στα λαϊκά στρώ-
µατα από την υλοποίηση αυτής της πολιτικής, τόσο από τις κυ-
βερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας, όσο και του ΠΑΣΟΚ, που έχει
αποκτήσει έναν πολύµορφο χαρακτήρα, είτε έχουµε να κάνουµε
µε την απελευθέρωση τοµέων της αγοράς στην ενέργεια, στις
τηλεπικοινωνίες, στις µεταφορές είτε έχουµε να κάνουµε µε εκ-
ποίηση δηµόσιων εκτάσεων. 

Το υψηλό δηµόσιο χρέος χρησιµοποιείται από την κυβερνητική
προπαγάνδα ως πολιορκητικός κριός σ’ όλα τα µέτωπα. Αξιοποι-
ήθηκε πρώτα ως άλλοθι για την κατάργηση των συλλογικών συµ-
βάσεων, για την επιθετική πολιτική στα µισθολογικά και
εργασιακά δικαιώµατα. Αξιοποιήθηκε για τις αυξήσεις στους έµ-
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µεσους φόρους. Τώρα αξιοποιείται ως άλλοθι για την προώθηση
της πώλησης της κρατικής περιουσίας. 

Το δίληµµα ανάµεσα στην πώληση και αξιοποίηση της κρατι-
κής περιουσίας ως εναλλακτικό σενάριο απέναντι στην περαι-
τέρω µείωση των µισθών και των συντάξεων είναι τελείως
παραπλανητικό, πρώτα και κύρια γιατί η επίθεση στα δικαιώµατα
των εργαζοµένων δεν είναι απόρροια του χρέους, είναι απόρροια
της κρίσης και πάνω απ’ όλα βρίσκεται στον πυρήνα της ανάγκης
θωράκισης της ανταγωνιστικότητας του κεφαλαίου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Στην πραγµατικότητα η καρατόµηση των πραγµατικών µι-
σθών, η κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων, η αποδόµηση
των εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων αποτελούν το
βασικό εργαλείο ενίσχυσης της κερδοφορίας. Γι’ αυτό το λόγο
άλλωστε θα συνεχιστούν µε την ίδια αµείωτη ένταση ακόµη και
στη φάση της ανάκαµψης. Άλλωστε η ίδια πολιτική εφαρµόζεται
συνολικά σ’ όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Αυτά ακριβώς τα µέτρα αντικατοπτρίζονται στο Σύµφωνο για
το Ευρώ, που αφορά το σύνολο της Ευρωζώνης. Περιλαµβάνο-
νται στο λεγόµενο µεσοπρόθεσµο δηµοσιονοµικό πρόγραµµα
2012-2015 και σ’ αυτή τη βάση, δηλαδή, τη βάση της θωράκισης
και κατοχύρωσης των συµφερόντων των µονοπωλιακών οµίλων,
επιδιώκει η αστική τάξη της χώρας µας την ευρύτερη πολιτική
συναίνεση για να δηµιουργηθεί ένα µέτωπο ισχυρών πολιτικών
δυνάµεων απέναντι στον εργαζόµενο, απέναντι στο λαό για να
αποδεχτεί τα βάρβαρα αυτά µέτρα, να σταµατήσει τη διαδικασία
χειραφέτησης. 

Και απ’ αυτή την άποψη, η όποια αντιπαράθεση για την πορεία
του µνηµονίου αν πέτυχε ή απέτυχε είναι αποπροσανατολιστική
γιατί βεβαίως το µνηµόνιο εφαρµόζεται στη χώρα µας, τα αντι-
λαϊκά µέτρα που περιλαµβάνει εφαρµόζονται, υλοποιούνται. Ταυ-
τόχρονα η υλοποίηση του µνηµονίου εκφράζει και τα αδιέξοδα
της αστικής διαχείρισης της κρίσης. Γιατί βεβαίως –και εδώ επι-
βεβαιώνεται το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας- η οικονοµική
κρίση στην Ελλάδα ήταν αναπόφευκτη γιατί αποτελεί αποτέλε-
σµα του καπιταλιστικού δρόµου ανάπτυξης, της στρατηγικής
υπηρέτησης της κερδοφορίας των µονοπωλίων. 

Και όσο το κεφάλαιο παραµένει ιδιοκτήτης του πλούτου που
παράγει ο λαός, αλλά και αυτό που διαθέτει η χώρα, όσο αυτό
καθορίζει τι θα παραχθεί και πώς θα παραχθεί, η κρίση θα χτυπά
συνεχώς και αλλεπάλληλα και θα φέρει σε κάθε κύµα της νέα
ακόµα πιο σοβαρά χτυπήµατα και βάσανα στο λαό. 

Όσο, λοιπόν, αναπτύσσεται ο καπιταλισµός τόσο γίνεται πιο
αντιδραστικός, πιο ανελαστικός, πιο βάρβαρος, επικίνδυνος και
παρασιτικός. Και το χρέος αποτελεί το συνοδοιπόρο, το αποτέ-
λεσµα της κερδοφορίας του κεφαλαίου. Βεβαίως ένα χρέος το
οποίο διευρύνεται, µεγαλώνει, οξύνεται  σε συνθήκες της κρίσης. 

Εποµένως, αυτό το οποίο σήµερα κάνει η Κυβέρνηση συνεπι-
κουρούµενη, έχοντας την συναίνεση και των άλλων κοµµάτων,
τόσο της Νέας Δηµοκρατίας όσο και των υπολοίπων κοµµάτων
της Αντιπολίτευσης, να επικεντρώνουν τις προτάσεις τους απλά
και µόνο γύρω από τη διαχείριση του χρέους, αποτελεί παρα-
πλάνηση και κοροϊδία. Αποτελεί επικίνδυνη επιλογή για το λαό.
Και αποτελεί ένα από τα σηµεία ακριβώς στα οποία τα κόµµατα
αυτά συµπίπτουν, παρά τις όποιες διαφοροποιήσεις. Γιατί είτε
υπάρξει είτε όχι αναδιάρθρωση, το µέλλον για το λαό θα είναι
δυσοίωνο. Άλλωστε η αναδιάρθρωση ή όχι, µε ποια µορφή αυτή
θα επιτευχθεί, αφορά τη διαπάλη ανάµεσα σε τµήµατα του κε-
φαλαίου, εγχώρια και αλλοδαπά για την κατανοµή των ζηµιών
από την απαξίωση του κεφαλαίου που θα ακολουθήσει. 

Στην ίδια ακριβώς λογική εντάσσεται και η υπόθεση περί λογι-
στικού ελέγχου του χρέους και σε διαχωρισµό του σε επαχθές,
παράνοµο ή µη επαχθές. Και αυτό γιατί καλλιεργεί τη λογική ότι
υπάρχει νόµιµο χρέος και το οποίο αυτό νόµιµο χρέος πρέπει να
το αποπληρώσει ο λαός, ενώ εµείς συµφωνούµε ότι το σύνολο
του χρέους έχει να κάνει µε τις ανάγκες του κεφαλαίου και δεν
χρωστάει ο λαός τίποτα να το πληρώσει. 

Εµείς αυτό το οποίο λέµε καθαρά στον ελληνικό λαό και επι-
βεβαιωνόµαστε καθηµερινά είναι ότι είτε υπάρχει κρίση είτε όχι,
σε συνθήκες εξουσίας των µονοπωλίων και ενσωµάτωσης της

χώρας στους κανόνες της Ευρωπαϊκής Ένωσης χάθηκαν και χά-
νονται αναπτυξιακές δυνατότητες της χώρας, δυνατότητες πα-
ραγωγής και λαϊκής κατανάλωσης. Χάνονται δυνατότητες
ανάπτυξης του βιωτικού, µορφωτικού και πολιτιστικού επιπέδου
του λαού µας µε βάση τις σύγχρονες διευρυµένες ανάγκες. Χά-
θηκαν και χάνονται οι δυνατότητες ο εργαζόµενος να δουλεύει
λιγότερες ώρες και να απολαµβάνει περισσότερα υλικά και πνευ-
µατικά αγαθά. 

Έτσι, λοιπόν, ο καπιταλιστικός δρόµος ανάπτυξης είναι ο βα-
σικός αντίπαλος της εργατικής τάξης. Τα µονοπώλια  που κυ-
ριαρχούν στο καπιταλιστικό σύστηµα είναι ο αντίπαλος των
αυτοαπασχολούµενων, των µικρών επαγγελµατιών και εµπόρων,
της φτωχής αγροτιάς. Εποµένως, αντίπαλος για το λαό είναι και
τα κόµµατα που αυθεντικά παρουσιάζουν το φιλοκαπιταλιστικό
τους πρόσωπο όπως είναι η Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και το
ΛΑΟΣ και τίποτα δεν µπορούν να περιµένουν όσοι καλλιεργούν
αυταπάτες ότι  µπορεί να υπάρξει φιλολαϊκή διέξοδος στο πλαί-
σιο του συστήµατος όπως ο ΣΥΡΙΖΑ. 

Έτσι, λοιπόν, στο δίληµµα σήµερα της Κυβέρνησης «αν θέλετε
ή όχι την αξιοποίηση της ακίνητης περιουσίας» εµείς θέτουµε το
πραγµατικό δίληµµα. Και αυτό είναι: αν η αξιοποίηση της κρατι-
κής περιουσίας θα γίνει προς όφελος του λαού ή προς όφελος
των µονοπωλίων. 

Η αξιοποίησή της προς την κατεύθυνση της ικανοποίησης των
λαϊκών αναγκών µπορεί να δώσει πραγµατικές λύσεις σε µια
σειρά επείγουσες και πιεστικές ανάγκες των εργαζοµένων  που
αφορούν χώρους άθλησης, αναψυχής, λαϊκού τουρισµού, πολι-
τισµού, όπως είναι για παράδειγµα η αξιοποίηση κτηρίων για στέ-
γαση αστέγων και ανέργων, η αξιοποίηση κρατικών οικοπέδων
για ανέγερση και λειτουργία δηµόσιων παιδικών σταθµών και
σχολείων, η πολυθεµατική αξιοποίηση του πρώην αεροδροµίου
του ελληνικού και άλλα. 

Όµως αυτή η ολοκληρωµένη αξιοποίηση της κρατικής περιου-
σίας προς όφελος των λαϊκών αναγκών δεν µπορεί να πραγµα-
τοποιηθεί σε ένα σύστηµα παραγωγής όπου σκοπός της
παραγωγής είναι η κερδοφορία του κεφαλαίου. Απαιτείται η ρι-
ζική ανατροπή της οικονοµίας και της εξουσίας των µονοπωλίων,
η εγκαθίδρυση της λαϊκής εξουσίας και οικονοµίας. Η κοινωνι-
κοποίηση, δηλαδή, των συγκεντρωµένων µέσων παραγωγής, η
λειτουργία τους µε κεντρικό σχεδιασµό και κοινωνικό έλεγχο.
Μόνο κάτω απ’ αυτούς τους όρους µπορεί να τεθεί και να επιλυ-
θεί το ζήτηµα της φιλολαϊκής αξιοποίησης της κρατικής περιου-
σίας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, κ.
Μαυρίκος. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θεωρούµε ότι η επερώτηση που κατέθεσε το Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας είναι µια ενέργεια, µια πρωτοβουλία ιδιαίτερα
εύστοχη και κυρίως επίκαιρη αφού επίκειται άµεσα η µεσοπρό-
θεσµη νέα επίθεση από την πλευρά της Κυβέρνησης των µέτρων
που έχει συναποφασίσει µαζί µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, µαζί µε
το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, µαζί µε το ΣΕΒ και το σύνολο
δηλαδή, των αντεργατικών επιτελείων.

Πιστεύουµε ότι είναι εύστοχη  και επίκαιρη η επερώτηση του
ΚΚΕ και η συζήτηση που προκαλέσαµε σήµερα εδώ αφού είναι
γνωστό ότι επίκεινται εκατόν πενήντα χιλιάδες απολύσεις εργα-
ζοµένων στον δηµόσιο τοµέα, στο στενό ή στον ευρύτερο. Επί-
κειται  µια θύελλα ιδιωτικοποιήσεων, µια γενικευµένη επίθεση σε
εργασιακά, ασφαλιστικά και µισθολογικά δικαιώµατα των εργα-
ζοµένων. Και από αυτή την άποψη είναι καλό για τον ελληνικό
λαό και πρώτα απ’ όλα για τους εργαζόµενους να αντιληφθούν
τι πραγµατικά κρίνεται, ποιο είναι το καθήκον του κάθε εργαζό-
µενου, του κάθε απλού φτωχού αγρότη και επαγγελµατοβιοτέ-
χνη, του κάθε νέου, της κάθε γυναίκας προκειµένου να ορθωθεί
ένα τείχος απέναντι σ’ αυτές τις επιλογές και τις στρατηγικές
στοχεύσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Κυβέρνησης. 

Πιστεύουµε ότι αξιοποιείται η λεγόµενη χρεολογία προκειµέ-
νου να χρυσώσει το χάπι η Κυβέρνηση και να διαµορφώσει ένα
µύθο ότι δήθεν τα µέτρα αυτά παίρνονται για τη λεγόµενη εξυ-
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πηρέτηση του δηµόσιου χρέους. Είναι µύθος. Είναι µύθος αφού
τα τελευταία είκοσι χρόνια έχουµε συνεχώς ιδιωτικοποιήσεις,
έχουµε αντιασφαλιστικές ρυθµίσεις και αντιασφαλιστικά νοµο-
θετικά τερατουργήµατα, είτε από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
είτε από τις Κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας. Έχουµε γενι-
κευµένη και συνεχή ανατροπή των εργασιακών σχέσεων. Έχουµε
παρατεταµένη λιτότητα. 

Την ίδια πολιτική µε τις ίδιες συνειδητές επιλογές µε στρατη-
γική στόχευση ακολουθούν όλες οι χώρες της Ευρωπαϊκή
Ένωση, ανεξάρτητα αν βρίσκονται στην ίδια δηµοσιονοµική κα-
τάσταση µε την Ελλάδα ή όχι. Παίρνουν τα ίδια αντεργατικά
µέτρα, ανεξάρτητα από το ποιο είναι το επίπεδο του δηµόσιου
χρέους τους. Άρα, λοιπόν, η αλήθεια είναι άλλη και όχι ο µύθος
που επιχειρεί να διαµορφώσει η Κυβέρνηση, η Νέα Δηµοκρατία,
τα επιτελεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της τρόικας. 

Η αλήθεια είναι αυτό που λέει το ΚΚΕ. Υπάρχουν συσσωρευ-
µένα κέρδη στους καπιταλιστές και οι κατευθύνσεις της Ευρω-
παϊκής Ένωσης στόχο έχουν να αξιοποιήσουν τα υπερκέρδη,
προκειµένου να πετύχουν αναπαραγωγή του κεφαλαίου τους,
µέσα από επέκταση και δράση σε νέους τοµείς, σε νέους κλά-
δους, σε νέες δραστηριότητες για να πετύχουν εξασφάλιση
ακόµα µεγαλύτερης κερδοφορίας. 

Άρα, λοιπόν, αντικειµενικά είναι φερετζές εντέλει η επίκληση
του δηµόσιου χρέους, προκειµένου να χρυσώσει η Κυβέρνηση
το χάπι στις γενικευµένες ιδιωτικοποιήσεις και τη λεηλασία του
δηµόσιου πλούτου. 

Μύθος δεύτερος. Ισχυρίζεται η Κυβέρνηση, όπως παλιότερα
οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας και όλες οι δυνάµεις του
ευρωµονόδροµου, ότι  µέσα από τις ιδιωτικοποίησεις και τις λε-
γόµενες απελευθερώσεις θα έχουµε φθηνότερα εµπορεύµατα
για το λαό, θα έχουµε αύξηση της απασχόλησης, θα έχουµε κα-
λύτερες υπηρεσίες κ.λπ.. Πρόκειται επίσης για µεγάλο ψέµα, για
µεγάλο παραµύθι, γιατί παρά τις απελευθερώσεις σας, παρά τις
πολιτικές που έχετε εφαρµόσει όλα τα προηγούµενα χρόνια η
ανεργία σήµερα, µε τα επίσηµα στοιχεία, είναι στο 15,9%, από
το οποίο 40% είναι στους νέους από δεκαέξι έως εικοσιτεσσά-
ρων χρονών και 25% είναι η ανασφάλιστη ή «µαύρη» δουλειά.
Και τι επιφυλάσσετε στους εργαζόµενους για µετά; Εκατόν πε-
νήντα χιλιάδες απολύσεις. 

Η Τράπεζα της Ελλάδος ανακοίνωσε για το 2010 ότι οι µέσοι
πραγµατικοί µισθοί µειώθηκαν κατά 9,3% και το 2011 οι πραγµα-
τικοί µισθοί θα µειωθούν κατά 15,4%. Και για ορισµένους κλά-
δους, όπως ο τουρισµός, οι υπηρεσίες κ.λπ.., τα πράγµατα είναι
ακόµα χειρότερα.

Αυτή είναι η αλήθεια.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Να ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε, αναφερόµενος στο επιχεί-

ρηµα που προβάλει η Κυβέρνηση, ότι δήθεν µέσα από αυτά τα
µέτρα, µαζί µε το ΣΕΒ, την Ευρωπαϊκή Ένωση, το Διεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο κλπ., θα δηµιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας. 

Αυτά λέει η Κυβέρνηση. Είπα προηγούµενα τα στοιχεία.
Επιπλέον, πρέπει να πούµε ότι έχουν διπλασιαστεί οι συµβά-

σεις µερικής απασχόλησης -το 2009 ήταν στο 16,7 και σήµερα
είναι στο 32,1- υπερδιπλασιάστηκαν οι συµβάσεις της εκ περι-
τροπής εργασίας -από 4,3 σε 10,8- και οι ατοµικές συµβάσεις γε-
νικεύονται από την πλευρά των εργοδοτών.

Άρα, λοιπόν, είναι µύθος ότι όλες αυτές οι πολιτικές και τα
αντεργατικά µέτρα παίρνονται για το χρέος. Στην πραγµατικό-
τητα πρόκειται για στρατηγική επιλογή του κεφαλαίου, για ισχυ-
ροποίηση του καπιταλιστικού συστήµατος και ενίσχυση των
κερδών του.

Κλείνω, λέγοντας το εξής: Υπάρχει άλλη λύση; Υπάρχει διέξο-
δος; Είναι µοιραίο και αναπόφευκτο να πορευόµαστε είτε µε κυ-
βερνήσεις Νέας Δηµοκρατίας είτε µε κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ είτε
µε συναίνεση ανάµεσα στις πολιτικές δυνάµεις του ευρωµονό-
δροµου, να πηγαίνουµε από τη Νέα Δηµοκρατία, στο ΠΑΣΟΚ και
«ξανά πάλι πίσω Γιάννη τα καράβια»;

Θεωρούµε ότι η λύση είναι η συστράτευση µε το ΚΚΕ, η υπε-
ράσπιση, η συµπόρευση, η συναγωνιστική σχέση των απλών λαϊ-
κών στρωµάτων µε το ΚΚΕ, µε τις προτάσεις του, που στόχο

έχουν τη λαϊκή οικονοµία, µε µία εξουσία που θα χαράζει πολιτι-
κές σε όφελος του λαού ενάντια στα µονοπώλια, ενάντια στους
ιµπεριαλιστές.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Μαυρίκο.
Το λόγο έχει ο κ. Άγγελος Τζέκης, Βουλευτής του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας στη Β’ Θεσσαλονίκης.
Θα χρησιµοποιήσετε και τη δευτερολογία σας, κύριε Τζέκη;
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, δέκα λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Πέντε συν τρία λεπτά

κάνουν οκτώ, δεν κάνουν δέκα.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Επειδή είµαστε από το συνεταιριστικό

κλάδο, θα ήθελα κι άλλα δύο λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το Κοµµου-

νιστικό Κόµµα Ελλάδας µε την επερώτησή του αναδεικνύει ένα
πολύ σηµαντικό ζήτηµα για την ανάπτυξη της χώρας, ανάπτυξη
από ποιον και για ποιον. 

Ο εισηγητής µας ανέφερε ότι η Κυβέρνηση ετοιµάζεται να
πάρει νέα σκληρά, αντιλαϊκά, βάρβαρα και ταξικά µέτρα σε
βάρος του εργαζόµενου λαού. Παράλληλα, βέβαια, µε πρόσχηµα
τη µείωση δήθεν του δηµόσιου χρέους κατά 50 δισεκατοµµύρια
ευρώ, παραχωρεί –στην ουσία εκποιεί- την κρατική περιουσία σε
µονοπωλιακούς οµίλους. Στην ουσία, όµως, υλοποιεί το πρό-
γραµµά της, υλοποιεί τις στρατηγικές κατευθύνσεις της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, που στόχο έχουν τη διευκόλυνση της δράσης
και αναπαραγωγής των συσσωρευµένων κεφαλαίων, στηρίζο-
ντας και ενισχύοντας την ανταγωνιστικότητα για την κερδοφορία
του κεφαλαίου στην Ευρωπαϊκή Ένωση και γενικότερα.

Στην κατεύθυνση αυτή, όπως ειπώθηκε, έχει την ουσιαστική
στήριξη – συναίνεση της Νέας Δηµοκρατίας, όπως µαρτυρεί, άλ-
λωστε, και το «Ζάππειο 2» και το κυβερνητικό της έργο, καθώς
επίσης του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού ο οποίος προτείνει
να καθίσουν τα αστικά κόµµατα να τα βρουν, για να σώσουν
δήθεν την πατρίδα, στην ουσία, όµως, να ενισχύσουν τα συµφέ-
ροντα των δυνάµεων του κεφαλαίου.

Έτσι, λοιπόν, σχεδιάζεται να δοθεί και ο ορυκτός πλούτος της
χώρας στους ντόπιους και ξένους µονοπωλιακούς οµίλους. Άλ-
λωστε, είναι γνωστό ότι η χώρα µας έχει πλούσιο υπέδαφος µε
σηµαντικά ορυκτά και υποθαλάσσια κοιτάσµατα σε πετρέλαιο και
φυσικό αέριο.

Όλα αυτά, λοιπόν, τα ξεκινάει η Κυβέρνηση, όπως έχει δηµο-
σιευθεί, µε πέντε δηµόσιους κατ’ αρχάς µεταλλευτικούς διαγω-
νισµούς, που θα προκηρύξει τις επόµενες ηµέρες, για να τα
παραδώσει σε Έλληνες και ξένους µεγαλοεπενδυτές δήθεν, για
να βοηθήσουν την ανάπτυξη της χώρας.

Ο ορυκτός πλούτος της Ελλάδας είναι: Ο βωξίτης που οικο-
νοµικά είναι εκµεταλλεύσιµος για την παραγωγή αλουµίνας. Το
νικέλιο που χρησιµοποιείται στην παρασκευή ανθεκτικών κραµά-
των µε χάλυβα για την πολεµική βιοµηχανία, όπως στην περιοχή
της Λάρυµνας. Ο λευκόλιθος που υπάρχει στη Μαγνησία, στην
Εύβοια, στη Χαλκιδική, στη Λέσβο και αξιοποιείται για την παρα-
γωγή πυρίµαχων υλικών, αλλά ιδίως για την παραγωγή ειδικού
τύπου τσιµέντου. Το µάρµαρο που λόγω της ποιότητάς του κα-
τέχει εξέχουσα θέση στη διεθνή αγορά. Ο ψευδάργυρος που
αποτελεί βασικό υλικό κατασκευής µπαταριών.

Η Ελλάδα, όµως, έχει και νέα αποθέµατα λιγνίτη για την πα-
ραγωγή της ηλεκτρικής ενέργειας. 

Και, βέβαια, να προσθέσουµε το ουράνιο, καθώς και πλούσια
κοιτάσµατα χρυσού στη Μακεδονία και στη Θράκη και ιδίως στη
Χαλκιδική, όπου εκεί έχουν παραχωρηθεί ήδη στον ελληνικό
χρυσό, προκειµένου ντόπιοι, αλλά και πολυεθνικές εταιρείες, να
βγάλουν πολύ µεγαλύτερα κέρδη, αδιαφορώντας, βέβαια, για τις
επιπτώσεις που µπορεί να έχει η χρήση διαλυτικών υλικών για
την εξόρυξη του χρυσού.

Η εξόρυξη, λοιπόν, όλων αυτών των µεταλλευµάτων είναι
στρατηγικής σηµασίας για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας,
γιατί µπορούν να αξιοποιούνται συνδυασµένα µε άλλους βιοµη-
χανικούς κλάδους, όπως είναι η βιοµηχανία µετάλλου, χαλυβουρ-
γίας, σιδηρουργίας, χαλκού και σε ορισµένους τοµείς της
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αµυντικής βιοµηχανίας για την καθετοποιηµένη παραγωγή σχε-
τικών προϊόντων που θα προµηθεύσουν και άλλους τοµείς πα-
ραγωγής.

Και βέβαια όταν µιλάµε για αµυντική βιοµηχανία εννοούµε την
ΕΑΒ, εννοούµε την ΠΥΡΚΑΛ, αλλά και την Ελληνική Βιοµηχανία
Οχηµάτων, που µέσα στα πλαίσια των κατευθύνσεων της Ευρω-
παϊκής Ένωσης προχωράει στην ιδιωτικοποίηση και αυτής της
στρατηγικής σηµασίας αµυντικής βιοµηχανίας. Συνεργασία για
την καθετοποιηµένη, όπως είπαµε, παραγωγή σχετικών προϊό-
ντων µε τους κατασκευαστικούς οµίλους, µε την τσιµεντοβιοµη-
χανία. 

Κατά τη θέση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας υπάρ-
χουν µεταλλεύµατα που εξορύσσονται στη χώρα µας και εξάγο-
νται στο εξωτερικό σε ακατέργαστη ή ηµικατεργασµένη µορφή
και επανεισάγονται µε τη µορφή προϊόντων υψηλής προστιθέµε-
νης αξίας, µε αρνητικές επιπτώσεις τόσο στο εµπορικό ισοζύγιο,
όσο και στο δηµόσιο χρέος.

Παρουσιάζουµε, δηλαδή, τις πραγµατικές αναπτυξιακές προ-
οπτικές και δυνατότητες που υπάρχουν γι’ αυτήν τη χώρα, προς
όφελος, όµως, του εργαζόµενου λαού.

Σε όλα αυτά να προστεθεί ότι τα ερευνητικά δεδοµένα δίνουν
σηµαντικές πιθανότητες για πλούσια κοιτάσµατα πετρελαίου και
φυσικού αερίου, όπως είπα, στο βόρειο Αιγαίο, νότια Κρήτη, Ιόνιο
και Πατραϊκό Κόλπο, Επανοµή Θεσσαλονίκης και αλλού.

Γι’ αυτό είναι µεγάλες οι ευθύνες της Κυβέρνησης που δεν έχει
ορίσει τις Αποκλειστικές Οικονοµικές Ζώνες. Στην ουσία, δη-
λαδή, απεµπολεί κυριαρχικά δικαιώµατα στο Αιγαίο. Μέσω,
όµως, διεθνών διαγωνισµών και του νέου δηµόσιου φορέα υδρο-
γονανθράκων µπορεί να εκχωρήσει την εκµετάλλευση εγχώριων
κοιτασµάτων σε διάφορες εταιρείες, ντόπιες και ξένες. 

Άλλωστε, µέσω εταιρειών συµβούλων, µε παχυλές αµοιβές,
ανακοινώθηκε η πώληση των µετοχών του δηµοσίου στα κοιτά-
σµατα φυσικού αερίου στη νότια Καβάλα. Δηλαδή, θα δοθούν τα
δικαιώµατα της συγκεκριµένης εταιρείας επί του κοιτάσµατος. 

Παρατηρούµε ποια είναι η κατεύθυνση της Κυβέρνησης. Δεν
είναι, δηλαδή, ότι αυτό το επιβάλλει η τρόικα. Είναι το πρό-
γραµµα, είναι η γενική στρατηγική επιλογή της Κυβέρνησης.

Όλος αυτός ο ορυκτός πλούτος µπορεί να αξιοποιηθεί, λέει
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας –και το αποδεικνύει- προς
όφελος του εργαζόµενου λαού και της χώρας µε απόλυτο σεβα-
σµό προς το περιβάλλον µέσω ενός αποκλειστικού κρατικού
φορέα. Αυτός ο φορέας είναι ενταγµένος στον κεντρικό σχεδια-
σµό της λαϊκής οικονοµίας, που περιέγραψε ο εισηγητής µας.

Αυτός ο φορέας µπορεί να αξιοποιεί τις εγχώριες παραγωγι-
κές δυνατότητες, γιατί στόχο έχει την ικανοποίηση των κοινωνι-
κών αναγκών του εργαζόµενου λαού και της χώρας και όχι των
µονοπωλιακών οµίλων, όπως γίνεται σήµερα στα πλαίσια του κα-
πιταλιστικού συστήµατος. Να ξεπεράσει ανισοµέρειες της ανά-
πτυξης περιφερειών, γιατί µε την κλαδική, διακλαδική συνεργα-
σία των κοινωνικοποιηµένων µέσων παραγωγής όλων αυτών των
κλάδων, θα δίνει ώθηση στην ανάπτυξη κάθε περιφέρειας. Να
εξαλείψει µε αυτό τον τρόπο την ανεργία, αξιοποιώντας το αντί-
στοιχο επιστηµονικό, τεχνικό, εργατικό δυναµικό µε όλα του τα
δικαιώµατα. 

Γιατί είναι γνωστό ότι µέσα στα ορυχεία, οι εργαζόµενοι είναι
κάτω από εργολάβο χωρίς ουσιαστικά εργατικά, κοινωνικά δικαι-
ώµατα. Γιατί οι δυνάµεις του κεφαλαίου, κύριε Πρόεδρε, και το
πολιτικό τους προσωπικό, συνολικά δηλαδή το αστικό πολιτικό
σύστηµα, προσπαθεί να συγκαλύψει ότι η Ελλάδα είναι πλούσια
χώρα και µπορεί να µειώσει, να εξαλείψει την εξάρτησή της από
εθνικούς µονοπωλιακούς οµίλους και ενώσεις.

Βέβαια, βασική προϋπόθεση γι’ αυτήν τη φιλολαϊκή πολιτική
πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας είναι η αποδέ-
σµευση της χώρας από την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και το
ΝΑΤΟ. Γιατί µε τη λαϊκή, πραγµατικά, εξουσία µπορούν να δηµι-
ουργηθούν οι προϋποθέσεις, ούτως ώστε να υπάρξει η αξιοποί-
ηση του ορυκτού πλούτου, για να καλύψει τις ανάγκες του λαού
και της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας σ’ αυτήν την

κατεύθυνση καλεί την εργατική τάξη, τον εργαζόµενο λαό στο
σύνολό του να συµπορευτεί µαζί του, να αγωνιστεί, ώστε µε τον
πλούτο που παράγει να καλύπτει τις σύγχρονες λαϊκές του ανά-
γκες, να µην αποδεχτεί και να µην συναινέσει στο σύστηµα που
δηµιουργεί την επίγεια κόλαση για τον εργαζόµενο λαό και πα-
ράλληλα, βέβαια, τον επίγειο παράδεισο για τις δυνάµεις του κε-
φαλαίου.

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
θα δώσει, όπως έδωσε ενενήντα δύο χρόνια τώρα, πραγµατικά,
όλες του τις δυνάµεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Δεν τα χρειαστήκατε

τα δέκα λεπτά.
Η Βουλευτής Α’ Πειραιά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-

δας κ. Διαµάντω Μανωλάκου έχει το λόγο.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση ικανοποιεί τις στρατηγικές επιδιώξεις των µονο-

πωλιακών οµίλων, κλιµακώνοντας την επίθεση ενάντια στους ερ-
γαζόµενους. Αξιοποιεί το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό για
άντληση 50 δισεκατοµµυρίων ευρώ από την εκµετάλλευση της
δηµόσιας περιουσίας σε βάρος των συµφερόντων, αλλά και της
ικανοποίησης των σύγχρονων αναγκών του ελληνικού λαού και
όχι σε όφελός του, όπως διατυµπανίζει.

Φυσικά, από την εκµετάλλευση της λαϊκής περιουσίας θα κερ-
δίσουν αποκλειστικά και µόνο οι καπιταλιστές. Ακόµα φτωχότε-
ρος και µε λιγότερα δικαιώµατα θα βρεθεί ο λαός. 

Σ’ αυτήν τη λογική είναι και ο χωροταξικός και πολεοδοµικός
σχεδιασµός, που δεν αποτελεί µια κοινωνικά ουδέτερη τεχνοκρα-
τική διαδικασία, αλλά στοχεύει στην οργάνωση του χώρου, σύµ-
φωνα µε τα συµφέροντα και τις επιλογές της άρχουσας τάξης,
µε βασικούς άξονες και στόχους, όπως είναι: η διεύρυνση της
ατοµικής ιδιοκτησίας στη γη µε τη συγκέντρωση και οργάνωση
της ιδιοκτησίας αυτής σε µεγάλες καπιταλιστικές εκµεταλλεύ-
σεις, µε την εµπορευµατοποίηση και εκείνου του τµήµατος γης
που ανήκει άµεσα ή έµµεσα στο δηµόσιο, όπως είναι οι δασικές
εκτάσεις ή οι περιουσίες δηµόσιων οργανισµών και επιχειρή-
σεων, που όλα αυτά θα βγουν στο σφυρί.

Γι’ αυτό έχετε υποβαθµίσει και διαλύσει τις δασικές υπηρεσίες
µε χιλιάδες κενά δασοπυροσβεστών και ελλείψεις στη συντή-
ρηση και προστασία των δασών, για να παραδοθούν ευκολότερα
οι ορεινοί όγκοι στους επιχειρηµατίες.

Επίσης, γι’ αυτούς τους στόχους καταργείτε τους όποιους πε-
ριορισµούς υπήρχαν στις αλλαγές χρήσεων γης, για να ικανο-
ποιήσετε τα επενδυτικά σχέδια των µονοπωλιακών οµίλων. Και
για το σκοπό αυτό δηµιουργείτε ένα σύνολο νοµοθετικών εργα-
λείων και άλλων παρεµβάσεων.

Πιο ειδικά, στον αγροτικό τοµέα προωθείτε την πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως έκανε και η Νέα Δηµοκρατία και γι’
αυτό δεν σας αµφισβητεί στις στρατηγικές κατευθύνσεις. Ενι-
σχύετε, λοιπόν, µε κονδύλια εξωγεωργικές δραστηριότητες,
όπως είναι τα φωτοβολταϊκά και ο αγροτουρισµός και άλλα και
την προνοµιακή χρηµατοδότηση αλλαγής χρήσης γης. Αποτέλε-
σµα είναι η µείωση του αριθµού των αγροτών και της αγροτικής
παραγωγής σε βάρος της διατροφικής αυτάρκειας και της απα-
σχόλησης.

Επίσης, επιτρέπετε τη χωροθέτηση εγκαταστάσεων ακόµα και
σε ορεινούς όγκους, παραλίες, δάση και γεωργικές εκτάσεις
υψηλής παραγωγικότητας. Προβλέπετε την εγκατάσταση ιδιω-
τικών αιολικών πάρκων, ακόµα και σε πυρήνες εθνικών δρυµών
και περιοχών ιδιαίτερου φυσικού κάλους, καθώς και άλλων µο-
νάδων παραγωγής ενέργειας, όπως παραδείγµατος χάριν η
καύση σύµπηκτων απορριµµάτων.

Γι’ αυτό και στο νόµο περί βιοποικιλότητας µειώσατε και υπο-
βαθµίσατε την προστασία στους εθνικούς δρυµούς και τους µε-
τατρέψατε σε εθνικά πάρκα και δίνετε, µάλιστα, άδεια
λειτουργίας επιχειρηµατικών µονάδων µέσα σε προστατευόµε-
νες περιοχές, που αποδεδειγµένα θα υπάρχει περιβαλλοντική
επίπτωση. Έτσι είναι. Για το κέρδος καταστρέφετε και εξοντώ-
νετε ό,τι θεωρείτε εµπόδιο στα πόδια σας.

Εµείς το λέµε καθαρά: Η γη και η χρήση της είναι κοινωνικό
αγαθό για τη συνδυασµένη ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών. Η
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αξιοποίηση της γης για αγροτική παραγωγή, τουρισµό, λαϊκή
στέγη, υποδοµές κοινωνικών υπηρεσιών, βιοµηχανική παραγωγή,
προστασία του περιβάλλοντος κλπ, πρέπει να γίνεται µε γνώµονα
την κοινωνική ευηµερία που προϋποθέτει την κοινωνική ιδιοκτη-
σία στη γη και τον κεντρικό σχεδιασµό της οικονοµίας µε λαϊκό
έλεγχο, µε κοινωνικοποίηση των συγκεντρωµένων µέσων παρα-
γωγής, που θα δίνει πραγµατική διέξοδο και θα ικανοποιεί το σύ-
νολο των λαϊκών αναγκών.

Συνεπώς, έχουµε να κάνουµε όχι µ’ ένα τεχνοκρατικό, αλλά µ’
ένα βαθιά πολιτικό πρόβληµα, που δεν µπορεί να αντιµετωπιστεί
στο έδαφος του σηµερινού προσανατολισµού της ανάπτυξης.
Χρειάζεται πολιτική ρήξης και αντεπίθεσης που θα βάζει στο επί-
κεντρο την ικανοποίηση των αναγκών της λαϊκής οικογένειας και
όχι τη θωράκιση της ανταγωνιστικότητας και της κερδοφορίας
των µονοπωλιακών οµίλων.

Γι’ αυτό η πάλη µας συµπεριλαµβάνει και στοχεύει στην προ-
στασία του περιβάλλοντος και ιδιαίτερα των δασών και παρά-
κτιων και νησιώτικων περιοχών και της πολιτιστικής κληρονοµίας,
στην ισόρροπη ανάπτυξη περιοχών και κλάδων της οικονοµίας,
µε κτηµατολόγιο που θα περιέχει και το δασικό ως αξιοποίηση
του, ως εργαλείο ανάπτυξης και ως στοιχείο µιας φιλολαϊκής πο-
λιτικής χρήσης γης. 

Μια τέτοια πολιτική θα εξασφαλίζει διεύρυνση του λαϊκού ει-
σοδήµατος και των δικαιωµάτων των εργαζοµένων και ποιότητα
στη ζωή και όχι φτώχεια και µιζέρια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας Β’ Αθηνών κ. Ιω-
άννης Πρωτούλης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι, η πρωτοβουλία
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας στόχο και κριτήριο έχει
την ενηµέρωση, τη διαφώτιση, την προειδοποίηση και την προε-
τοιµασία του λαού µας για να αντισταθεί, για να οργανωθεί και
να µη δεχτεί αµαχητί τη θύελλα, την αφαίρεση δικαιωµάτων,
πολύ περισσότερο την επιβάρυνση της ζωής του το επόµενο διά-
στηµα και του βιοτικού του επιπέδου.

Η Κυβέρνηση χρησιµοποιεί και το µαστίγιο και το καρότο ταυ-
τόχρονα. Χρησιµοποιεί και τον εκβιασµό και την ανοικτή τροµο-
κράτηση του λαού και το ωµό ψέµα για να εξασφαλίσει τη
σιωπηλή ανοχή, τη συναίνεση του λαού µας στην παράδοση φι-
λέτων, εκτάσεων, λιµνών, ακτών, κρατικών επιχειρήσεων σε µο-
νοπωλιακούς οµίλους. 

Αυτοί οι µονοπωλιακοί όµιλοι, ο Σύνδεσµος Ελλήνων Βιοµηχά-
νων τη συναίνεση του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας την
έχουν εξασφαλισµένη. Δεν έχουν εξασφαλίσει τη συναίνεση του
λαού. Ορισµένα από αυτά, που έρχονται σήµερα να υλοποιηθούν
σε σχέση µε την παράδοση της δηµόσιας περιουσίας και την εκ-
ποίηση εκτάσεων, βρήκαν την αντίσταση όλα τα προηγούµενα
χρόνια, γι’ αυτό και καθυστέρησαν και θεωρεί σήµερα η Κυβέρ-
νηση ότι είναι µια πολύ σηµαντική ευκαιρία αυτά να προχωρή-
σουν µε την εκδήλωση της καπιταλιστικής κρίσης.

Όσον αφορά τις κρατικές επιχειρήσεις, εµείς δεν έχουµε καµ-
µία αυταπάτη. Και χθες και σήµερα στα πλαίσια που λειτουργού-
σαν δεν εξυπηρετούσαν το λαό, αυτόν γενικά τον ταλαιπω-
ρούσαν και τον χαράτσωναν. Ωφελούσαν και µέχρι σήµερα µια
χούφτα µονοπώλια, τα οποία, όµως, σήµερα εκτιµούν και απαι-
τούν την απελευθέρωση για να βρουν διέξοδο υπερσυσσωρευ-
µένα κεφάλαια.

Εµείς καλούµε σήµερα τον ελληνικό λαό να σκεφτεί, προς
όφελος ποιου θα είναι η µετατροπή για παράδειγµα στο λεκανο-
πέδιο της Αττικής της παράκτιας περιοχής του Ελληνικού µέχρι
το Φαληρικό Δέλτα στα άθλια πρότυπα του Λας Βέγκας µε κα-
ζίνο, πολυτελή ξενοδοχειακά κέντρα, µαρίνες θαλαµηγών, ιδιω-
τικά αεροδρόµια της ολιγαρχίας του πλούτου; Θα είναι προς
όφελος του;

Καλούµε το λαό να σκεφθεί, µε το πρόγραµµα «Αττική 2014»
πού δίνεται η δυνατότητα χωροθέτησης εγκαταστάσεων ακόµα
και σε ορεινούς όγκους, παραλίες, δάση, η ανεµπόδιστη δηλαδή
επενδυτική δραστηριότητα του κεφαλαίου θα είναι προς όφελός
του; Η µετατροπή των καµµένων στην Πάρνηθα σε business
προς όφελός του θα είναι; ‘H αυτά είναι ζητήµατα που βλέπει

µόνο το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος; Δεν έχουν παραδοθεί
καµµένα στο καζίνο της Πάρνηθας, για παράδειγµα; Και θα πα-
ραδοθούν και άλλα απ’ ό,τι φαίνεται και σε άλλους. 

Τρίτο ζήτηµα, η ιδιωτικοποίηση της διαχείρισης απορριµµά-
των. Προς όφελος ποιανού θα είναι; Της δυτικής Αθήνας που επι-
βαρύνεται; Του Θριάσιου Πεδίου που θα συνεχίσει να
επιβαρύνεται; Υπάρχει µια µεθόδευση σε αυτό το ζήτηµα: Η εµ-
φάνιση ενός αδιεξόδου στην αντιµετώπιση του καυτού προβλή-
µατος. Αυτό το αδιέξοδο εµφανίζεται για να προχωρήσει η
παραχώρηση σε µεγάλα µονοπώλια της ανακύκλωσης, των ερ-
γοστασίων καύσης, της διαχείρισης στέρεων αποβλήτων. 

Θα είναι προς όφελος  του λαού  που κατοικεί στο λεκανοπέ-
διο της Αττικής η παράδοση και η παραχώρηση –η παραχώρηση,
όχι µόνο της χρήσης, αλλά ακόµα και της κυριότητας- των Ολυ-
µπιακών Ακινήτων σε µεγάλες πολυεθνικές επιχειρήσεις; Τα Ολυ-
µπιακά Ακίνητα που τα έχει χρυσοπληρώσει ο ελληνικός λαός,
τα χρυσοπλήρωσαν οι εργάτες µε τη δουλειά τους, την ανασφά-
λιστη, την κακοπληρωµένη και που τώρα τα πληρώνουν και µε
την ανεργία τους –και θα τα πληρώσουν δύο και τρεις φορές για
να µπορούν να τα επισκέπτονται- αυτήν τη στιγµή ρηµάζουν. Ρη-
µάζουν στο Ολυµπιακό Χωριό οι ολυµπιακές εγκαταστάσεις. Το
Tae Kwon Do και άλλα µεγάλα γυµναστήρια, κολυµβητήρια και
αθλητικά κέντρα που θα µπορούσαν να αξιοποιηθούν για τη ψυ-
χαγωγία, για την άθληση της νεολαίας, ρηµάζουν και έρχονται
να παραχωρηθούν. 

Θα είναι προς όφελος του λαού στο λεκανοπέδιο, ιδιαίτερα
στις υποβαθµισµένες περιοχές, η ιδιωτικοποίηση και η λειτουρ-
γία µε τη µορφή της ανταποδοτικότητας µεγάλων φιλέτων που
εποφθαλµιούν πολλοί; Για παράδειγµα, το πάρκο Τρίτση στη δυ-
τική Αθήνα που αρχίζει σήµερα και λειτουργεί µε τη µορφή αντα-
ποδοτικότητας, το πάρκο στου Γουδή, επίσης, το δάσος στο
Τατόι, όπου δηµοσιεύµατα σχεδόν κάθε βδοµάδα µιλούν για την
αξιοποίησή του, την εµπορευµατική του χρήση και το πώς θα
µπορούσε να γίνει µια επιχείρηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Είναι προς όφελος του λαού στο λεκανοπέδιο η ιδιωτικοποί-
ηση της ΕΥΔΑΠ; Να σκεφθεί µόνο ο λαός µας το εξής στοιχείο:
Το εξασθενές χρώµιο, πώς θα αντιµετωπιστεί από µια ιδιωτικο-
ποιηµένη ΕΥΔΑΠ; Το πρόβληµα της αποχέτευσης συνολικά για
την ανατολική Αττική, όπου το 2011 µε βυτία µεταφέρονται τα
λύµατα, θα λυθεί µε την ιδιωτικοποίηση της ΕΥΔΑΠ; Τα αντιπληµ-
µυρικά έργα που παρακαλάει ο κόσµος να µη βρέξει, θα αντιµε-
τωπιστούν µε την ιδιωτικοποίηση των υποδοµών; 

Οι συγκοινωνίες: Ένα µεγάλο κοµµάτι του χρόνου των εργα-
ζόµενων ξοδεύεται στη µεταφορά του. Με τη ιδιωτικοποίηση των
συγκοινωνιών θα υπάρξει φθηνό εισιτήριο, ασφαλής µεταφορά,
γρήγορη, τακτική; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ίδια η ζωή έχει αποδείξει ότι
είναι µύθος ο ισχυρισµός ότι µετά την απελευθέρωση, την ιδιω-
τικοποίηση και την παράδοση δηµόσιας περιουσίας θα έχουµε
καλύτερα, φθηνότερα εµπορεύµατα και υπηρεσίες για το λαό.
Αρκεί να θυµίσουµε –και αυτό δεν είναι σηµερινή συζήτηση- και
να θυµηθεί ο κόσµος τι έλεγε ο Υπουργός, οι προηγούµενοι
Υπουργοί της Νέας Δηµοκρατίας για την Ολυµπιακή για παρά-
δειγµα και να το συγκρίνει µε αυτό που γίνεται σήµερα. Να θυ-
µηθεί την ακτοπλοΐα, τις τηλεπικοινωνίες, τις ακτές και τις
παραλίες µε τα εισιτήρια, τους δρόµους καρµανιόλες µε τα διό-
δια. Ο κατάλογος δεν έχει τέλος. 

Είναι απάτη ότι η αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας θα αµ-
βλύνει την επίθεση στους µισθούς, τις συντάξεις και τις περικο-
πές σε υγεία και παιδεία. Το ακριβώς αντίθετο έρχεται να κάνει.
Αυτό που θα συµβεί θα είναι απολύσεις, αύξηση των τιµολογίων,
χειροτέρευση της ζωής του λαού µας. Ο εκβιασµός κατά συνέ-
πεια πρέπει να γυρίσει πίσω και άµεσα χρειάζεται να οργανωθεί
ο αγώνας του λαού µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακων-

σταντίνου.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να ξεκινήσω, ευχαριστώντας
την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος, γιατί µας δίνει την ευκαιρία να κάνουµε –ελπίζω- µια ου-
σιαστική συζήτηση για ένα πολύ µεγάλο ζήτηµα, που είναι η
αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας. Να πω ότι διάβασα µε
πολύ µεγάλη προσοχή την εκτενή ερώτηση που µου έγινε και
άκουσα, βεβαίως, και τις τοποθετήσεις. 

Να ξεκινήσω µε µια γενική παρατήρηση. Διαβάζοντας την ερώ-
τησή σας και ακούγοντας τις τοποθετήσεις, προσπαθούσα να
καταλάβω το πλαίσιο µέσα στο οποίο κινήστε. Προσπαθούσα να
καταλάβω, τι είδους οικονοµίες έχετε στο µυαλό σας, όταν κά-
νετε αυτήν την ερώτηση. Υπέθεσα ότι έχετε τελικά µια οικονοµία,
όπως της παλαιάς Σοβιετικής Ένωσης, όπου όλα είναι κρατικά,
όπου τα πάντα τα ορίζει το κράτος, που αυτό έχει τα καζίνα –
υπήρχαν, δεν είµαι σίγουρος- αυτό έχει όλες τις τηλεπικοινωνια-
κές υποδοµές, αυτό έχει όλες τις υποδοµές της χώρας, αυτό έχει
όλες τις υπηρεσίες που προσφέρονται στους πολίτες και κατά
κάποιο τρόπο, ότι αυτό είναι ένα µοντέλο, το οποίο στην Ευρώπη
του 21ου αιώνα ανταποκρίνεται στις προσδοκίες του πολίτη. 

Ξεκινώ από αυτήν τη γενική παραδοχή. Θα µου επιτρέψετε να
πω ότι έχω την αίσθηση ότι αυτή η γενική παραδοχή είναι πάρα
πολύ µακριά από το πώς αισθάνεται, το πώς ζει, το πώς λειτουρ-
γεί ο σύγχρονος Έλληνας πολίτης στο πλαίσιο µιας Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όπως αυτή την οποία ξέρουµε. 

Άρα, λοιπόν, νοµίζω καλό είναι να µιλήσουµε λίγο πιο συγκρι-
µένα, για να δούµε τα ζητήµατα τα οποία βάζετε. Γιατί είναι προ-
φανές ότι το συνολικό µοντέλο, το οποίο προτείνετε, έχει
απορριφθεί πλήρως από τη µεγάλη πλειοψηφία των Ελλήνων πο-
λιτών. Να δούµε όµως, τη συγκεκριµένη ερώτηση και τα ζητή-
µατα που θέτετε.

Ξεκινάτε λέγοντας ότι η Κυβέρνηση κλιµακώνει την επίθεση
ενάντια στην εργατική τάξη και γενικότερα στη λαϊκή οικογένεια.
Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι η αντίληψη της Κυβέρνησης
είναι πολύ διαφορετική και ξεκινάει από το γεγονός ότι η χώρα
βρέθηκε µπροστά στον κίνδυνο της παύσης πληρωµών. Βρέθηκε
µπροστά στον κίνδυνο της χρεοκοπίας, µια λέξη την οποία λέµε
πολύ συχνά και πολλές φορές τείνει να χάσει και το νόηµά της,
σαν να µην συµβαίνει κάτι. Η χρεοκοπία είναι ακριβώς αυτό που
κάνει κακό στη λαϊκή οικογένεια, στο εισόδηµα της µέσης και
φτωχότερης ελληνικής οικογένειας περισσότερο απ’ όλα. Γιατί
µπορεί να καταφέρουν να επιζήσουν µιας χρεοκοπίας οι πλού-
σιοι, το κεφάλαιο, καθώς µπορούν να βγάλουν τα χρήµατά τους
έξω, µπορούν να κάνουν µια σειρά από πράγµατα, αλλά αυτός
που σίγουρα δεν µπορεί να επιζήσει µιας χρεοκοπίας είναι ο άν-
θρωπος, ο οποίος για να ζήσει, βασίζεται στο εισόδηµά του, στο
να έχει λίγα λεφτά στην τράπεζα, στο να µπορεί να αγοράσει ένα
σπίτι. Αυτός ή αυτή σίγουρα σε µια χρεοκοπία διαλύονται. 

Αυτό, λοιπόν, που επιχειρεί να κάνει αυτή η Κυβέρνηση, σή-
µερα, είναι να σηκώσει τη χώρα στα πόδια της, µετά από αυτή
την απειλή της χρεοκοπίας. Και αυτό, για ένα πάρα πολύ απλό
λόγο. Γιατί υποθέτω ότι ούτε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος
θεωρεί ότι µπορούµε να είµαστε σε µια οικονοµία, µε ένα δηµό-
σιο τοµέα, ο οποίος ξοδεύει πάνω από το 50% του εισοδήµατος
σε δηµόσιες δαπάνες -53% ήταν το 2009- δηλαδή πάνω από 120
δισ. ευρώ και ταυτόχρονα αυτές τις δαπάνες να τις χρηµατοδοτεί
από έσοδα που φτάνουν τα 90 δισ. ευρώ. Αυτή η διαφορά, που
το 2009, έφτασε να είναι 36 δισ. ευρώ, δεν είναι κάτι µε το οποίο
µπορεί να ζήσει µια χώρα. Αυτή η διαφορά είναι αυτή η οποία
τροφοδοτεί και αυξάνει το µεγάλο δηµόσιο χρέος, το οποίο ξέ-
ρουµε ότι δεν είναι τίποτε άλλο παρά ένας φόρος στα παιδιά
µας, γιατί αυτά θα το αποπληρώσουν. Εµείς αυτό το πρόβληµα
επιχειρούµε να αντιµετωπίσουµε και µέσα σε αυτό το πρόβληµα
εντάσσεται και η πολιτική αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας. 

Έρχοµαι στο συγκεκριµένο θέµα. Αναφέρεστε στη λεγόµενη,
όπως λέτε, αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας και έχει ενδια-
φέρον να δει κανείς τι έχει κάποιος στο µυαλό του, όταν µιλά για
τη δηµόσια περιουσία στη χώρα. Άκουσα µία ενδιαφέρουσα πε-
ριγραφή του τι υποτίθεται πώς, θα γίνει στο “Ελληνικό”, όπως
καζίνο τύπου “Λας Βέγκας” και διάφορα άλλα τροµακτικά που

ακούγονται για τον κόσµο πράγµατα. Δεν ξέρω αν έχετε πάει
στην περιοχή τώρα τελευταία. Εγώ έτυχε να περάσω από εκεί
χθες. Μας ικανοποιεί αυτό που βλέπουµε; Μας ικανοποιεί το γε-
γονός ότι µε το που τελείωσαν οι Ολυµπιακοί Αγώνες, από το
2004 µέχρις ότου αναλάβει πρωτοβουλία η σηµερινή Κυβέρνηση,
δεν έγινε απολύτως τίποτα; Θεωρούµε ότι είναι καλό για την το-
πική περιοχή, για τους εργαζόµενους στην περιοχή, για την ελ-
ληνική οικονοµία συνολικά, για την εικόνα της χώρας προς τα
έξω, ότι έχουµε το µεγαλύτερο ελεύθερο κοµµάτι γης σε αστικό
χώρο, στον οποίο δεν έχει συµβεί απολύτως τίποτε, επί τόσα
πολλά χρόνια; Θεωρούµε ότι αυτό είναι κάτι, το οποίο βοηθά την
ανάπτυξη της χώρας; 

Εγώ θα έλεγα ότι θα έπρεπε να «σπρώχνετε» την Κυβέρνηση
να αξιοποιήσει την περιοχή του “Ελληνικού”, όπως επιχειρεί να
κάνει στις συζητήσεις που έχει µε άλλες χώρες και µε κάθε µορ-
φής επενδυτές. Καλό θα ήταν να φύγουµε από καρικατούρες και
να µην φοβίζουµε τον κόσµο µε διάφορα σχήµατα, τα οποία ποτέ
δεν πρόκειται να υπάρξουν, αλλά να του µιλήσουµε για το τι θα
συµβεί στο “Ελληνικό”. Αυτό που θα συµβεί στο “Ελληνικό” είναι
ότι θα υπάρξουν θέσεις εργασίας, επενδύσεις, θα γίνει πάρκο,
θα υπάρξουν δραστηριότητες εµπορικού χαρακτήρα, θα υπάρξει
µία σειρά από άλλες δραστηριότητες πολιτιστικού και ψυχαγω-
γικού χαρακτήρα. Και όλα αυτά, µαζί, θα δώσουν ζωή σε µια πε-
ριοχή και σε µια πόλη που την χρειάζεται. Ποιο είναι το κακό σε
αυτό; Γιατί πάµε και δηµιουργούµε σκιάχτρα απέναντι στους πο-
λίτες και τους λέµε ιστορίες για αγρίους, - θα µου επιτρέψετε
την έκφραση - οι οποίες ποτέ δεν πρόκειται να πραγµατοποιη-
θούν; 

Να πάµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να µιλήσουµε για το
πώς το “Ελληνικό” πρέπει να γίνει ακριβώς; Βεβαίως να το κά-
νουµε. Να πάµε και να θέσουµε το απλό ερώτηµα, αν µπορεί το
κράτος µόνο του να αναπτύξει µια τέτοια περιοχή, που δεν µπο-
ρεί, που δυσκολεύεται, εδώ που έχει φθάσει, να πληρώσει τα βα-
σικά ή να προσελκύσει ξένα κεφάλαια, ιδιωτικά βεβαίως, τα
οποία µε ένα σωστό τρόπο θα κάνουν αυτήν την ανάπτυξη. 

Το  ίδιο ισχύει για µια σειρά από άλλα πράγµατα, τα οποία δαι-
µονοποιείτε και τα οποία, ευτυχώς, ο Έλληνας πολίτης αντιλαµ-
βάνεται πολύ καλύτερα. Θεωρούµε ότι είναι καλό, αυτήν τη
στιγµή, τα περιφερειακά αεροδρόµια της χώρας να παραµένουν
όπως είναι, δηλαδή κρατικές οντότητες, παραµεληµένες, οι
οποίες απαξιώνονται, γιατί δεν υπάρχουν τα χρήµατα, για να γί-
νουν οι ανάλογες επενδύσεις και τα οποία δεν βοηθούν ούτε την
ανάπτυξη της περιοχής, ούτε τη δυνατότητα των Ελλήνων που
µένουν στις περιοχές εκτός των αστικών κέντρων, ούτε την του-
ριστική κίνηση για τη χώρα µας; Είναι κακό, αυτές οι περιφερει-
ακές αεροπορικές υποδοµές να αποκτήσουν στρατηγικούς
επενδυτές, οι οποίοι θα βάλουν κεφάλαια, τεχνογνωσία και θα
τα αναπτύξουν, όπως γίνεται παντού στην Ευρώπη; 

Είναι καλό, αυτήν τη στιγµή, το γεγονός ότι έχουµε το µεγα-
λύτερο δίκτυο λιµένων σε όλη την Ευρώπη, το οποίο είναι παρα-
µεληµένο, ενώ θα µπορούσε να δώσει επενδύσεις, θέσεις εργα-
σίας, να αναπτύξει την τουριστική υποδοµή; Είναι καλό το γεγο-
νός ότι µε τις ακτογραµµές  και τις δυνατότητες για µαρίνες που
έχουµε προτιµάται η διπλανή µας χώρα, η Τουρκία, στην οποία
πηγαίνουν και ελλιµενίζονται όλα τα σκάφη, ενώ θα µπορούσαν
να δώσουν ώθηση και δουλειές σε Έλληνες και Ελληνίδες, αν
αξιοποιηθούν κατάλληλα; 

Γιατί δεν µιλάµε για αυτά τα πραγµατικά ζητήµατα και µένουµε
σε ξύλινες εκφράσεις για δήθεν εκποίηση δηµόσιας, περιουσίας
του Δηµοσίου; Είναι καλύτερο, όταν καταπατείται; Είναι καλύ-
τερο όταν στην ακτογραµµή του Σαρωνικού υπάρχουν καταπα-
τηµένες περιοχές, που ανήκουν στον Ελληνικό λαό, στον Έλληνα
φορολογούµενο και τις εκµεταλλεύονται διάφορα ιδιωτικά συµ-
φέροντα, χωρίς αρχές, χωρίς ελέγχους; Είναι λάθος να βάλουµε
ένα σύστηµα, αρχές, να καταγράψουµε επιτέλους, να αποκτή-
σουµε µια συνολική εικόνα για πρώτη φορά, στην ελληνική ιστο-
ρία, του πόσο αξίζει αυτή η δηµόσια περιουσία; Αξίζει 100, 200,
300 δισεκατοµµύρια; Αυτή η περιουσία µπορεί να χρησιµοποιη-
θεί, για να δώσει ώθηση στην ανάπτυξη και -ναι, βεβαίως- να µει-
ώσει το δηµόσιο χρέος της χώρας; 

Πολλές φορές, ακούγοντάς σας, προσπαθώ να αντιληφθώ, αν
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απλώς δεν θέλετε να αντιληφθείτε τις δυνατότητες που υπάρ-
χουν µέσα από µία σωστή, µε κάθε σεβασµό προς το περιβάλλον
και στο δηµόσιο συµφέρον αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας
ή το αντιλαµβάνεστε; Γιατί υποθέτω πως και εσείς χρησιµοποι-
είτε το Διεθνή Αερολιµένα Αθηνών, ένα από τα µεγαλύτερα έργα
µε συµβάσεις παραχώρησης. Υποθέτω πως και εσείς χρησιµο-
ποιείτε τις σύγχρονες οδικές υποδοµές της χώρας, ένα από τα
µεγαλύτερα έργα παραχώρησης που έχουν γίνει. Υποθέτω πως
και εσείς χρησιµοποιείτε κινητά τηλέφωνα, τον σύγχρονο ΟΤΕ
και δεν νοµίζω πως µπορείτε πειστικά να πείτε στον Έλληνα πο-
λίτη ότι οι υποδοµές τηλεπικοινωνιών στην Ελλάδα, µετά την απε-
λευθέρωση, είναι χειρότερες απ’ ό,τι πριν, όταν χρειαζόταν να
περιµένει ο Έλληνας πολίτης πέντε και δέκα χρόνια, για να απο-
κτήσει τηλέφωνο και πλήρωνε πολύ περισσότερο τις κλήσεις
του. Ούτε µπορείτε να µου πείτε ότι είναι καλύτερο να πηγαίνει
κάποιος από επαρχιακούς δρόµους από τη µια πόλη στην άλλη
στην Ελλάδα και όχι να παίρνει τους σύγχρονους αυτοκινητο-
δρόµους, οι οποίοι έχουν γίνει µε συµβάσεις παραχώρησης. Δεν
µπορείτε να µου πείτε ότι ήταν καλύτερο το παλιό αεροδρόµιο
του “Ελληνικού” εκεί που ήταν, µε τα προβλήµατα που είχε από
το σύγχρονο αεροδρόµιο που έχουµε σήµερα, το οποίο βεβαίως
έγινε και µε ιδιωτικά κεφάλαια. 

Ας µιλήσουµε µε σύγχρονους όρους, µε όρους που καταλα-
βαίνει ο πολίτης. Γιατί ο πολίτης καταλαβαίνει πάρα πολύ καλά
τι σηµαίνει µία σύγχρονη οικονοµία, τι σηµαίνει να µπορεί κά-
ποιος να συνδυάζει κρατικά και ιδιωτικά κεφάλαια, για να µπορεί
να αναπτύσσει τη χώρα, να δίνει δουλειές, θέσεις εργασίας. 

Λέτε ότι πολιτικός µας στόχος είναι να διευκολύνουµε την ανα-
παραγωγή του κεφαλαίου. Εγώ δεν έχω κανένα απολύτως πρό-
βληµα να σας πω ότι, ναι, χρειάζεται ιδιωτικά κεφάλαια η
ελληνική οικονοµία, ότι χρειάζεται επενδύσεις, ότι χρειάζεται να
προσελκύσουµε και ξένα κεφάλαια. Χρειάζεται να προσελκύ-
σουµε µεγάλες ξένες εταιρείες να επενδύσουν στην Ελλάδα.
Χρειάζεται µεγάλες και µικρές ελληνικές εταιρείες να επενδύ-
σουν στην Ελλάδα. Χρειάζεται να ανοίξουµε την οικονοµία της
χώρας µας, για να µπορέσει να δηµιουργηθεί πλούτος, για να
έχουµε πλούτο να διανείµουµε στους πολίτες. Γιατί όσο δεν δη-
µιουργείται πλούτος, δεν έχεις και να διανείµεις τίποτε. Όσο
έχεις µια οικονοµία, η οποία είναι στραµµένη στον εαυτό της, η
οποία στηρίζεται αποκλειστικά και µόνο στο κράτος, τότε δεν
µπορείς βεβαίως να έχεις ανάπτυξη. 

Λέτε ότι από την απελευθέρωση των αγορών σε επίπεδο Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και την ιδιωτικοποίηση των πρώην κρατικών
µονοπωλίων δεν έχει δει τίποτα καλό ο Ευρωπαίος ή ο Έλληνας
πολίτης. Νοµίζω πως η εµπειρία αποδεικνύει το αντίθετο. Βε-
βαίως, κανείς δεν είπε να πουλήσει κάποιος τα πάντα. Είναι προ-
φανές αυτό. Η Κυβέρνηση έχει δηλώσει µε µεγάλη σαφήνεια ότι
θέλει να µπορεί να ασκεί µια σηµαντική επιρροή στις κρίσιµες
δηµόσιες υποδοµές. Θέλει, όµως, να βρει τον καλύτερο τρόπο,
για να ασκεί αυτή την επιρροή. Να µιλήσουµε για τον τρόπο µε
τον οποίο ασκείται αυτή η επιρροή και αυτός ο δηµόσιος έλεγ-
χος, αλλά όχι να παραµείνουµε αγκυλωµένοι σε λύσεις και πρα-
κτικές, που το παρελθόν έχει δείξει ότι δεν βοηθούν ούτε το
εισόδηµα, ούτε τις επενδύσεις, ούτε την πορεία της χώρας. 

Μιλάτε για παράδοση των ορεινών όγκων και των ακτών του
αιγιαλού. Πού το είδατε αυτό; Είδατε εσείς κάποια πολιτική
αυτής της Κυβέρνησης µε την οποία παραδίδονται τα βουνά και
τα λαγκάδια της χώρας, οι παραλίες σε ιδιωτικά συµφέροντα;
Αντιθέτως, είδατε µια πολιτική η οποία προσπαθεί να διαφυλάξει
µε τον καλύτερο τρόπο το απολύτως καταπατηµένο και ταλαι-
πωρηµένο ορεινό και παράκτιο πλούτο της χώρας. Η αξιοποίηση
της δηµόσιας περιουσίας δεν σηµαίνει κατά κανέναν τρόπο την
παράδοσή της άνευ όρων σε κάθε λογής ιδιοτελή συµφέροντα,
τα οποία, προφανώς, αυτό κάνουν αυτήν τη στιγµή, όσο δεν
υπάρχει ένας οργανωµένος τρόπος αξιοποίησης της δηµόσιας
περιουσίας. 

Βέβαια, δεν υπάρχει κανένας σοβαρός κίνδυνος, όπως λέτε,
για την αλλοίωση της ιστορικής, πολιτιστικής και αρχιτεκτονικής
κληρονοµιάς και την επιβάρυνση του περιβάλλοντος. Θέλω, ει-
λικρινά, να µου πείτε, πώς ακριβώς διαφυλάσσεται η αρχιτεκτο-
νική κληρονοµιά της χώρας από την έκταση του “Ελληνικού”

όπως είναι σήµερα; Πόσο καλά διαφυλάσσεται η πολιτιστική κλη-
ρονοµιά της χώρας, όταν δεν δίνεις τη δυνατότητα να υπάρχει
µια ανάπτυξη σε αυτήν και σε ανάλογες περιοχές, µε κανόνες
και µε όρους; 

Άρα, λοιπόν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα, το ζητού-
µενο σε µία εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική συγκυρία είναι να
προχωρήσουµε σε αποφάσεις, οι οποίες απελευθερώνουν το δυ-
ναµικό της χώρας, αποφάσεις οι οποίες ξαναφέρνουν την ανά-
πτυξη. Γιατί είναι προφανές ότι δεν αρκεί και δεν µπορεί µία
πολιτική απλώς δηµοσιονοµικής εξυγίανσης να αρκέσει στο να
ξαναβάλει τη χώρα στην πορεία που πρέπει να είναι. 

Αυτή η πολιτική µπορεί να πετύχει, µόνο, όταν ακολουθείται
ταυτόχρονα από µία σειρά από διαφορετικές µεγάλες παρεµβά-
σεις, οι οποίες φέρνουν πιο γρήγορα την ανάκαµψη και έχουµε
τα πρώτα ενθαρρυντικά στοιχεία. Γιατί έχουµε το πρώτο τρίµηνο
του 2011 µε θετικό πρόσηµο στο ΑΕΠ που τρίµηνο µε τρίµηνο
βελτιώνεται. Είχαµε µία πάρα πολύ βαθιά ύφεση στο τέλος του
2010, βαθύτερη απ’ ό,τι πιστεύαµε. Πήγε στο -7,5% και τώρα µει-
ώθηκε, ρηχαίνει. Θα µου πείτε, αρκεί αυτό; Προφανώς όχι. Είναι
αυτό παρηγοριά για τον άνεργο; Όχι. Είναι παρηγοριά για τον
επιχειρηµατία, του οποίου η επιχείρηση κινδυνεύει, επειδή έχει
πέσει ο τζίρος; Όχι. Είναι παρηγοριά για τον εργαζόµενο που κιν-
δυνεύει η θέση του ή για τη µέση οικογένεια, που δεν µπορεί να
τα βγάλει πέρα; Όχι. Δείχνει, όµως, ότι η δουλειά που γίνεται,
αρχίζει και αποδίδει. Όποιος πίστευε ποτέ ή όποιος θέλει να λέει
στους Έλληνες πολίτες, ότι µία χώρα είναι δυνατόν να γυρίσει
από το χείλος του γκρεµού, χωρίς κόπο, χωρίς θυσίες, χωρίς δύ-
σκολες αποφάσεις, νοµίζω ότι δεν το πιστεύει ούτε καν ο ίδιος.
Λέει πράγµατα που, όταν τα λέει, δεν τα πιστεύει ο ίδιος. Σίγουρα
δεν τα πιστεύουν οι Έλληνες πολίτες. 

Όµως, για να µπορέσουµε να ξαναβάλουµε µπροστά τη µε-
γάλη ατµοµηχανή της ελληνικής οικονοµίας, για να παράξει αυτό
που όλοι θέλουµε, που είναι δουλειές, επενδύσεις και πλούτο για
τους Έλληνες πολίτες, πρέπει, να προχωρήσουµε πιο γρήγορα
και πιο αποφασιστικά. Σ’ αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και η αξιο-
ποίηση της δηµόσιας περιουσίας και του Δηµοσίου, της δηµό-
σιας ακίνητης περιουσίας. Είναι σε αυτό το πλαίσιο που εντάσ-
σεται και η πολιτική των αποκρατικοποιήσεων. 

Ξέρετε ότι, εδώ και µήνες, η Κυβέρνηση έχει ανακοινώσει ένα
πλήρες πρόγραµµα, έχει µιλήσει µε µεγάλη σαφήνεια για το πώς
θα µειώσει ή θα πουλήσει τελείως τις µετοχές της σε δηµόσιες
εταιρείες, για το πώς θέλει να διατηρήσει τις µετοχές σε άλλες,
για το πώς συγκροτεί και ήδη υλοποιεί µία πολιτική αξιοποίησης
της ακίνητης περιουσίας, προφανώς, χωρίς να µπαίνει στη λο-
γική της εκποίησης της δηµόσιας γης. Γιατί άλλο η ιδιωτική πε-
ριουσία του Δηµοσίου και άλλο η δηµόσια γη. Είναι µία διάκριση,
την οποία πρέπει να έχουµε όλοι στο µυαλό µας και έχουµε
δώσει δείγµα γραφής συγκεκριµένο. Και έχει έρθει η ώρα πλέον
να επιταχύνουµε ακόµη περισσότερο. Να επιταχύνουµε, βάζο-
ντας µπροστά πωλήσεις µετοχών σε εισηγµένες εταιρείες και να
επιταχύνουµε µε τα κατάλληλα χρηµατοοικονοµικά σχήµατα, τα
οποία θα µπορέσουν να δώσουν τη δυνατότητα σε µία πιο γρή-
γορη υλοποίηση χρηµατοοικονοµικών ροών, που αφορούν στην
ακίνητη περιουσία. 

Ξέρουµε, πάρα πολύ καλά, ότι η ακίνητη περιουσία του Δηµο-
σίου είναι ένα πολύπλοκο πράγµα. Έχει µία σειρά από διοικητι-
κές διαδικασίες δύσκολες. Πρέπει να ξεκαθαριστούν ζητήµατα,
από όρους δόµησης, µέχρι πιθανές καταπατήσεις και άλλα ζη-
τήµατα. Αλλά δεν υπάρχει πια χρόνος. Πρέπει να γίνουν όλα και
πρέπει να γίνουν όλα τώρα. Να προχωρήσουµε γρήγορα. Αυτό
επιχειρούµε να κάνουµε µε απόλυτη διαφάνεια. Είδατε ότι, πριν
από µερικές ηµέρες, ανακοινώσαµε την πρόσληψη συµβούλων
για µία σειρά από αποκρατικοποιήσεις, την πρόσληψη συµβού-
λων για την καταγραφή, την αποτίµηση και την αξιοποίηση της
ακίνητης περιουσίας του Δηµοσίου, επαναλαµβάνω, µε απόλυτη
διαφάνεια και µε µόνο γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να κλείσω, λέγοντας, ότι
στο σηµερινό κρίσιµο σταυροδρόµι, στο οποίο βρισκόµαστε, σε
µία στιγµή που εντείνονται οι πιέσεις απέναντι στη χώρα µας, για
να προχωρήσει πιο γρήγορα, σε µία στιγµή που οι ξένοι δανει-
στές µας θέλουν να βεβαιωθούν ότι η χώρα θα συνεχίσει να απο-
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πληρώνει τα δάνεια, τα οποία έχει αναλάβει, σε µία εποχή που
πολλές φορές η κριτική είναι υπερβολική και άδικη, η Κυβέρνηση
παραµένει αταλάντευτη στην κατεύθυνση, την οποία έχει επιλέ-
ξει. Πρέπει να συγυρίσουµε τα δηµόσια οικονοµικά, να σταµατή-
σουµε το γρηγορότερο δυνατό να παράγουµε ελλείµµατα που
τροφοδοτούν το χρέος και να κάνουµε όλες τις µεγάλες αλλα-
γές, µε τις οποίες η οικονοµία µας θα γίνει πιο ανταγωνιστική, θα
παράξει δουλειές, επενδύσεις και πλούτο για τους Έλληνες πο-
λίτες.

Είναι µία πορεία στην οποία ο Ελληνικός λαός συµπαρατάσ-
σεται µαζί µας, γιατί παρά τις θυσίες, τις οποίες έχει υποστεί,
ξέρει ότι αυτός είναι ο µόνος δρόµος και ξέρει ότι όλα τα υπό-
λοιπα που ακούει, είναι σειρήνες που οδηγούν στην αφετηρία,
από την οποία δυσκολευτήκαµε, αλλά καταφέραµε να φύγουµε,
δηλαδή την αφετηρία της προοπτικής της χρεοκοπίας για τη
χώρα και της καταστροφής του βιοτικού επιπέδου της µεγάλης
πλειοψηφίας των Ελλήνων πολιτών. Αυτό δεν το ζήσαµε και µε
αυτή την Κυβέρνηση και δεν πρόκειται να το ζήσουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, η συνάδελφος Βουλευτής κ.  Εύα Καϊλή ζητεί άδεια
ολιγοήµερης απουσίας της στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σπυρίδων Χαλβατζής.
Ορίστε, κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι πασίδηλη η επικαιρότητα

της επερώτησης του ΚΚΕ. Και είναι επίκαιρη, γιατί θέτει τον πυ-
ρήνα, την καρδιά των προβληµάτων που αντιµετωπίζει σήµερα η
εργατική τάξη, η αυτοαπασχολούµενη, η φτωχοµεσαία αγροτιά,
η µεγάλη πλειοψηφία των εργαζοµένων. Προβλήµατα που απορ-
ρέουν από τη στρατηγική των µονοπωλίων, την οποία υλοποιεί
µε συνέπεια η Κυβέρνηση. Στρατηγική, η οποία επιβεβαιώθηκε
αυτές τις µέρες στο συνέδριο του «ECONOMIST», όπου για άλλη
µια φορά κεντρικά πολιτικά στελέχη της αστικής τάξης έδωσαν
διαβεβαιώσεις στους κεφαλαιοκράτες, Έλληνες και ξένους, ότι
θα συνεχίσουν να παίρνουν όλα τα µέτρα, για να εξασφαλίσουν
την απρόσκοπτη κερδοφορία των επιχειρήσεών τους. 

Ήδη χθες ο Πρόεδρος του Συνδέσµου Ελληνικών Βιοµηχανιών
έδωσε µία συνέντευξη που έλεγε ανάµεσα στα άλλα, ότι αν δεν
συνεχιστούν τα αντιλαϊκά µέτρα, θα πεινάσουµε. Κινδυνολόγησε
και αυτός απέναντι στους οµογάλακτούς του, ώστε να συνεχί-
σουν να προωθούν αυτήν ακριβώς την πολιτική. Τα νοµοσχέδια,
οι αποφάσεις, τα µέτρα που παίρνει η Κυβέρνηση, κατατείνουν
στη συνεχή µείωση της αξίας της εργατικής δύναµης. Και αυτό
γίνεται µε πολλούς τρόπους. Ήδη οι οµιλητές µας ανέφεραν συ-
γκεκριµένα χειροπιαστά παραδείγµατα και η λεγόµενη αξιοποί-
ηση της ακίνητης περιουσίας του δηµοσίου ουσιαστικά
µετατρέπεται σε εκποίηση, σε παραχώρησή της στο µεγάλο κε-
φάλαιο για σαράντα εννιά ή ενενήντα εννιά χρόνια. Αυτό είναι το
πρώτο και βασικό ζήτηµα.

Μερικά σχόλια θα ήθελα να κάνω γι’ αυτά που είπε ο κύριος
Υπουργός. Ποια πολιτική –λέει- ανταποκρίνεται στις προσδοκίες
του πολίτη σήµερα; Μας έκανε την ερώτηση. Αλήθεια, ποια πο-
λιτική ανταποκρίνεται; Και είναι πολύ εύκολο, κύριε Υπουργέ, να
ξορκίζετε την πραγµατικότητα και να την τοποθετείτε µε το κε-
φάλι κάτω. Αλήθεια, για ποια χρεοκοπία µιλάτε; Σήµερα που µι-
λάµε, έχουν µειωθεί από 15% έως 18% τα εισοδήµατα των
εργαζοµένων. Των συνταξιούχων προσεγγίζουν το 20% στη µεί-
ωσή τους. Οι επίσηµοι άνεργοι είναι οκτακόσιες χιλιάδες. Ανεπί-
σηµα η ανεργία προσεγγίζει το ένα εκατοµµύριο. Πλατιά λαϊκά
στρώµατα έχουν ήδη χρεοκοπήσει. Οι αυτοαπασχολούµενοι και
οι µικροµεσαίοι επιχειρηµατίες συνθλίβονται καθηµερινά και κλεί-
νουν. Και κινδυνολογείτε. Φοβίζετε τον κόσµο, τον τροµοκρατείτε
και την ίδια στιγµή τα δηµοσιεύµατα επανέρχονται για 600 δισε-
κατοµµύρια ευρώ που είναι κατατεθειµένα στις ελβετικές τράπε-

ζες.
Να µιλήσουµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ της Εθνικής Οικονοµίας,

µε σύγχρονους όρους; 
Για το Ελληνικό ένα σχόλιο. Ο τρόπος µε τον οποίο µιλήσατε

για το Ελληνικό δείχνει ότι γνωρίζετε το χώρο µόνο από φωτο-
γραφίες. Διαβάστε τίς πριν από δώδεκα χρόνια αποφάσεις του
νοµαρχιακού συµβουλίου της Αθήνας για την αξιοποίηση του
χώρου του Ελληνικού. Πλειοψηφία ήταν το ΠΑΣΟΚ εκεί. Να δείτε
τι έλεγαν και τότε οι κυβερνήσεις και τι κάνετε σήµερα. Η πλήρης
πώληση της ΔΕΗ, του ΟΤΕ, της ΕΥΔΑΠ, των λιµανιών στο µεγάλο
κεφάλαιο είναι προς όφελος της ελληνικής οικονοµίας;

Μιλήσατε για κερδοφόρες δραστηριότητες. Όλοι αυτοί οι
χώροι έχουν κερδοφόρες δραστηριότητες. Και τις δίνετε µπιρ
µπαρά, όπως δώσατε τα ναυπηγεία. 

Κύριε Υπουργέ, µιλήσατε για το «Ελευθέριος Βενιζέλος». Αλή-
θεια, γιατί δεν µας είπατε ότι είναι ιδιοκτησία των Γερµανών; 

Μιλήσατε για την Αττική Οδό. Με την παγωνιά, όταν έκλεισε
αυτός ο δρόµος, τι απάντησε ο Υπουργός Μεταφορών του
ΠΑΣΟΚ; Να ρωτήσουµε την εταιρεία γιατί έκλεισε το δρόµο.
Είναι ιδιωτικός δρόµος και κόστισε στον ελληνικό λαό το τριπλά-
σιο απ’ αυτό που είχε προϋπολογιστεί. 

Γέφυρα Ρίου-Αντιρρίου. Διαβάστε τις εκτιµήσεις του Τεχνικού
Επιµελητηρίου Ελλάδας. Απόλυτη, συντριπτική πλειοψηφία των
δυνάµεων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Τη σύµβαση
τη χαρακτήρισε αποικιακή. 

Αλήθεια, ποιος κυβερνάει τριάντα επτά χρόνια τώρα από τη
Μεταπολίτευση, από το 1974; Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ,
ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία. Ποιος ευθύνεται, κύριε Υπουργέ,
γιατί δεν έγινε το Κτηµατολόγιο; Ποιος ευθύνεται για τις κατα-
πατήσεις των ορεινών όγκων, των δασών, των παραλιών; Ποιος
ευθύνεται για την εκχώρηση τους στο µεγάλο κεφάλαιο; Ευθύ-
νεται το ΚΚΕ; Αλήθεια, γιατί δεν είναι καταγραµµένη η περιουσία
του δηµοσίου; Εσείς δεν ευθύνεστε γι’ αυτό; Ποιος κυβερνά
αυτόν τον τόπο; Και είναι συνειδητή επιλογή η µη καταγραφή.
Είναι συνειδητή επιλογή η µη ύπαρξη Κτηµατολογίου, για να µπο-
ρείτε να κάνετε τα απαραίτητα ρουσφέτια σας. Γι’ αυτό λέµε ότι
αυτή η πολιτική είναι επικίνδυνη για το λαό. Και απαντήσατε στις
αιτιάσεις των οµιλητών µας ότι µιλούν για ένα µοντέλο το οποίο
έχει καταστραφεί, έχει χρεοκοπήσει. 

Αλήθεια, αυτή η πολιτική σήµερα που αποφασίστηκε και πριν
από δεκαπέντε ηµέρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση για να αλλάξουν
περαιτέρω οι εργασιακές σχέσεις, να καταργηθεί σε υψηλότερο
ακόµη ποσοστό η µόνιµη και σταθερή δουλειά, το οκτάωρο, το
πενθήµερο, το σαραντάωρο, αυτό προσδοκούν οι Έλληνες ερ-
γαζόµενοι; Αυτό είναι το αύριο για τους Έλληνες; Όχι, κύριε
Υπουργέ. Όχι, κύριοι του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας.
Αυτή η πολιτική είναι που ωφελεί το µεγάλο κεφάλαιο. Αυτή η
πολιτική είναι που οδηγεί στην καταστροφή της εργατικής δύνα-
µης. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Βεβαίως, πολλές φορές η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, όπως και η
προηγούµενη της Νέας Δηµοκρατίας, στηρίζει και προωθεί
αυτές τις πολιτικές. Είναι η στρατηγική του κεφαλαίου. Είναι µία
σκληρή ταξική πολιτική και επιλογή. Και βεβαίως, επιδιώκετε το
τσάκισµα του εργατικού και συνδικαλιστικού κινήµατος, γιατί θέ-
λετε να ακυρώσετε, όπου µπορεί να ακυρώσετε, τις όποιες κα-
τακτήσεις. Γι’ αυτό αφαιρείτε δικαιώµατα, γι’ αυτό καταργείτε το
οκτάωρο, το πενθήµερο, το σαραντάωρο, τη µόνιµη και σταθερή
δουλειά. Γι’ αυτό ιδιωτικοποιείτε παραπέρα την παιδεία, την
υγεία, την πρόνοια, την κοινωνική ασφάλιση. 

Γιατί επενδύουν οι επιχειρηµατίες στον τοµέα της υγείας; Γιατί
το ποσοστό κέρδους είναι διπλάσιο από το µέσο ποσοστό κέρ-
δους σε οποιαδήποτε άλλη δραστηριότητα. Και ειδικά στη µαι-
ευτική, στο γυναικολογικό τοµέα, τα κέρδη των ιδιωτών είναι
τριπλάσια σε σύγκριση µε τους άλλους τοµείς επιχειρηµατικής
δραστηριότητας και συρρικνώνεται το δηµόσιο σύστηµα υγείας.
Γιατί και σήµερα δηµοσιεύονται. Ποιος έχει την πλειοψηφία στην
ΠΟΕΔΥΝ; Και αυτοί οι συνδικαλιστές του ΠΑΣΟΚ υποχρεώνονται
να δηλώσουν ότι λείπουν πέντε χιλιάδες θέσεις εργασίας για-
τρών, γιατί λείπουν πάνω από είκοσι τρεις χιλιάδες νοσηλευτές
και νοσηλεύτριες. Γιατί θέλετε και εκεί να ιδιωτικοποιήσετε τα
πάντα, να τα εµπορευµατοποιήσετε. Αυτό κάνετε. Παραδίδετε
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τα φιλέτα στο µεγάλο κεφάλαιο. Αυτή είναι η πολιτική σας. 
Σήµερα, επιδιώκετε να ακυρώσετε και δεν υπογράφετε συλ-

λογικές συµβάσεις εργασίας. Καταγγέλθηκαν προηγουµένως
από οµιλητές. Αυτή είναι µία πραγµατικότητα, για να διασφαλί-
ζεται και η απρόσκοπτη κερδοφορία του µεγάλου κεφαλαίου. 

Ήθελα να σηµειώσω ορισµένα για τη στάση της Νέας Δηµο-
κρατίας. 

Η Νέα Δηµοκρατία –όπως άλλωστε έκανε και το ΠΑΣΟΚ όταν
ήταν στην αντιπολίτευση- αγωνιωδώς προσπαθεί να ισορροπήσει
σε ένα τεντωµένο σχοινί. Από τη µία στηρίζει τη στρατηγική του
κεφαλαίου των µονοπωλίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε όλες
τις δυνάµεις της και από την άλλη προσπαθεί να ασκήσει αντι-
πολίτευση στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε φραστικές διαφορο-
ποιήσεις κυρίως σε δευτερεύοντα, τριτεύοντα θέµατα, αλλά και
σε διαδικαστικά. 

Η ηγεσία της Νέας Δηµοκρατίας ασκεί κριτική στην Κυβέρ-
νηση για καθυστερήσεις που, κατά τη γνώµη µας, εµφανίζει η
προώθηση των αντεργατικών και φιλοµονοπωλιακών µέτρων.
Προτείνει την παραπέρα µείωση της φορολογίας των µεγάλων
επιχειρήσεων, την αξιοποίηση-εκποίηση της δηµόσιας περιου-
σίας. Λέει, δηλαδή, όχι εκποίηση, αλλά παραχώρηση για σαρά-
ντα εννέα ή ενενήντα εννέα χρόνια. Τι είναι δηλαδή αυτό; 

Επίσης, η Νέα Δηµοκρατία έχει την ίδια στάση στα θέµατα που
αφορούν στην εξωτερική πολιτική, στις ιµπεριαλιστικές επεµβά-
σεις, στη συµµετοχή της χώρας µας σε ιµπεριαλιστικές αποστο-
λές του ΝΑΤΟ, των ΗΠΑ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Κατά τη
γνώµη µας, είναι υποκριτική η στάση δήθεν αντιπολίτευσης στην
πολιτική του ΠΑΣΟΚ. Να το ξεκαθαρίσουµε. Η Νέα Δηµοκρατία
κάνει κριτική από τη σκοπιά των ρυθµών και διαδικασιών προώ-
θησης της αντεργατικής πολιτικής. Η Νέα Δηµοκρατία δεν κάνει
κριτική στην κυβερνητική πολιτική από τη σκοπιά των φιλολαϊκών
συµφερόντων. Δεν ψήφισε το µνηµόνιο, αλλά υπερψήφισε όλα
τα νοµοσχέδια τα οποία βοηθούν και στηρίζουν την υλοποίηση
των επιλογών του µνηµονίου. 

Βεβαίως, η αντίληψη ότι είναι µονόδροµος η πολιτική της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης βρίσκει σύµφωνο και το Λαϊκό Ορθόδοξο Συ-
ναγερµό και βρίσκει σύµφωνο και το ΣΥΡΙΖΑ σε γενικές γραµµές. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συχνά η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
εγκαλεί το ΚΚΕ, αλλά και συκοφαντικά υποστηρίζει ότι το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν έχει προτάσεις για την αντιµετώ-
πιση της καπιταλιστικής κρίσης. Και λέµε «συκοφαντικά», γιατί
γνωρίζει πολύ καλά τις προτάσεις του κόµµατός µας, τη θέση
του για µία άλλη πολιτική, ριζικά διαφορετική από την εφαρµο-
ζόµενη. 

Ασφαλώς και είµαστε αντίθετοι µε τη συµµετοχή µας στη δια-
χείριση της καπιταλιστικής κρίσης και των συνεπειών της. Απορ-
ρίπτουµε τη λογική ότι µονόδροµος είναι η πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Παλεύουµε, στηρίζουµε τα αισθήµατα και
τους στόχους πάλης του ταξικού συνδικαλιστικού κινήµατος. Εί-
µαστε στην πρώτη γραµµή για την αντιµετώπιση άµεσων, καθη-
µερινών προβληµάτων, που προέρχονται από την αντεργατική
πολιτική της Κυβέρνησης. Ταυτόχρονα δουλεύουµε και προβάλ-
λουµε τη θέση µας για µια άλλη πολιτική ριζικά διαφορετική από
την εφαρµοζόµενη. 

Προσπαθούµε να κερδίσουµε εργατικές και λαϊκές δυνάµεις
µε την πρότασή µας για µία πορεία ανατροπής της αστικής πο-
λιτικής που υλοποιείται, για µία εξουσία λαϊκή η οποία θα κοινω-
νικοποιήσει τα συγκεντρωµένα µέσα παραγωγής, την ενέργεια,
τις επικοινωνίες, τις µεταφορές, τον ορυκτό πλούτο. Και αυτά µε
έναν κεντρικό σχεδιασµό, µε κοινωνικό έλεγχο. Θα εφαρµόσει τη
λαϊκή οικονοµία, η οποία θα υπηρετεί και θα εκφράζει τα συµφέ-
ροντα της συντριπτικά µεγάλης πλειοψηφίας του λαού. 

Ασφαλώς, σε µία τέτοια εξουσία, σε µία ανάλογη οικονοµική
πολιτική, η αξιοποίηση της κρατικής περιουσίας θα συντελείται
προς όφελος της εξυπηρέτησης των λαϊκών και κοινωνικών ανα-
γκών.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Χαλβατζή.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Χρήστος Πρωτόπαπας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητούµε, πράγµατι, σήµερα ένα ιδιαίτερα επίκαιρο θέµα, εν

όψει µάλιστα και της κατάθεσης του µεσοπρόθεσµου προγράµ-
µατος, το οποίο θα περιλαµβάνει το πρόγραµµα αποκρατικοποι-
ήσεων και αξιοποίησης της δηµόσιας περιουσίας. Τι µας έπιασε
για να βάλουµε µπροστά ένα τόσο µεγάλο και φιλόδοξο, εν πολ-
λοίς, πρόγραµµα; Υπάρχουν δύο λόγοι και η αλήθεια πρέπει να
είναι σαφής µπροστά στον ελληνικό λαό. 

Ο πρώτος λόγος έχει να κάνει µε την κάλυψη του δηµοσίου
χρέους. Το δηµόσιο χρέος πνίγει τη χώρα. Γνωρίζετε όλοι πάρα
πολύ καλά ότι αυτήν τη στιγµή συζητούµε µε τους Ευρωπαίους
και τους άλλους εταίρους µας τρόπους καλύτερης διαχείρισης
του δηµοσίου χρέους, τη σωτηρία της ελληνικής οικονοµίας. Το
µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα, το οποίο θα κατατεθεί και θα συζη-
τηθεί στη Βουλή -ελπίζω να συζητηθεί και µεταξύ των πολιτικών
Αρχηγών µε τον καλύτερο τρόπο- θα συµβάλει σηµαντικά στην
καλύτερη διαπραγµάτευση. Όµως, είναι σαφές ότι και εµείς πρέ-
πει να κάνουµε κινήσεις στην κατεύθυνση κάλυψης του δηµοσίου
χρέους. 

Καταθέτουµε, λοιπόν, ένα πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων
και αξιοποίησης της δηµόσιας περιουσίας, το οποίο στοχεύει στο
να βρεθούν πόροι, αρκετά δισεκατοµµύρια, προκειµένου να κα-
λυφθεί ένα µέρος του δηµοσίου χρέους, γι’ αυτό και περάσαµε
την τροπολογία την προηγούµενη εβδοµάδα από τη Βουλή, µε
την οποία ξεκαθαρίσαµε ότι τα έσοδα από τις αποκρατικοποιή-
σεις δεν θα πάνε στα ελλείµµατα ή σε άλλες δράσεις, θα κατευ-
θυνθούν αποκλειστικά σε αυτόν τον τοµέα.

Έχει ύψιστη σηµασία η κάλυψη του δηµοσίου χρέους; Ναι. Δεν
µπορούµε να αφήσουµε µία χρεοκοπηµένη Ελλάδα πίσω. Δεν
µπορεί να υπάρξει µία Ελλάδα χρεοκοπηµένη, που δεν θα εγγυη-
θεί τίποτα για τα παιδιά µας. Δεν µπορεί να πεινάσει ο κόσµος.
Δεν µπορεί το κράτος να µην έχει να δώσει µισθούς και συντά-
ξεις. Δεν µπορεί να καταστραφεί ό,τι χτίσαµε τόσα χρόνια για µια
Ελλάδα που είχε ψηλά το κεφάλι µέσα σε µία ενωµένη ευρω-
παϊκή οικονοµία. 

Εποµένως, θα πρέπει να κατανοήσουµε ότι αυτή η προσπάθεια
της αξιοποίησης της κινητής και ακίνητης περιουσίας του δηµο-
σίου έχει αυτόν το στόχο και θα υπηρετήσει σηµαντικά αυτήν τη
δυνατότητα να µπει η χώρα µας στο δρόµο της ανάπτυξης, στο
δρόµο της ανόρθωσης και της εξόδου από την κρίση.

Υπάρχει, όµως, και ένας δεύτερος λόγος. Ο δεύτερος λόγος
έχει να κάνει µε το άνοιγµα των αγορών, µε τη διεύρυνση του
ανταγωνισµού, µε τη δηµιουργία πρόσθετων δραστηριοτήτων
και θέσεων απασχόλησης. Μπορεί να εξασφαλιστεί αυτό µε αυτό
το πρόγραµµα; Ο κύριος Υπουργός το ανέλυσε πριν. Εγώ θα
συµφωνήσω µαζί του σε αρκετά από αυτά που είπε. 

Για παράδειγµα, στο θέµα του Ελληνικού, τι συµφέρει; Να
αφήσουµε την κατάσταση όπως είναι ή να το αξιοποιήσουµε; Εάν
βρεθεί ένας εδώ µέσα, που να µου πει «Άστο όπως είναι», πραγ-
µατικά θα πω ότι δεν µπορούµε πια να συζητήσουµε. Προφανώς
και εννοείται ότι δεν θα πρέπει να γίνει πάρκο µε έξοδα του δη-
µοσίου. Δεν υπάρχει αυτή η οικονοµική δυνατότητα. Και επειδή
το είχαµε πει και εµείς σε κάποια στιγµή πριν τις εκλογές, κακώς
το είχαµε πει. Έπρεπε να γνωρίζουµε όλοι ότι δεν υπάρχει αυτή
η οικονοµική δυνατότητα. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ήταν δέσµευση του Παπανδρέου.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Απάντησα ήδη, κύριε Τζέκη. 
Πρέπει να πληρώσουµε τις αλήθειες κάποια στιγµή σε αυτήν

την Αίθουσα. Δεν υπάρχει αυτή η δυνατότητα, δεν υπάρχουν
τόσα δισεκατοµµύρια σε αυτήν την Ελλάδα, στη σηµερινή Ελ-
λάδα, αλλά και στην Ελλάδα των επόµενων ετών, για να γίνει
πάρκο το Ελληνικό και να συντηρηθεί το πάρκο µετά. Όποιος νο-
µίζει ότι µπορεί να διαθέσει τόσα χρήµατα, να µας το πει. Εγώ
πιστεύω ότι δεν µπορούµε και το πιστεύω ακράδαντα. 

Τι πρέπει, λοιπόν, να κάνουµε; Να το αφήσουµε έτσι µε τα πο-
ντίκια; Όχι, να το αξιοποιήσουµε. Θα γίνει πάρκο. Ναι, θα γίνει
ένα από τα µεγαλύτερα της Ευρώπης, εάν το σχέδιο ευοδωθεί.
Δεν είναι ένα εύκολο σχέδιο, ξέρετε, αλλά παλεύουµε για να ευ-
οδωθεί. Εάν ευοδωθεί, θα γίνει ένα από τα µεγαλύτερα πάρκα
της Ευρώπης. Και βεβαίως θα υπάρξουν και άλλες δραστηριό-
τητες, για να µπορεί να χρηµατοδοτηθεί το πάρκο και να συντη-
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ρηθεί. Αυτός ήταν ο στόχος. Και γιατί αυτό µας ενοχλεί; Τόσοι
άνθρωποι θα δουλέψουν, τόσες δραστηριότητες θα αναπτυ-
χθούν. Δεν πρόκειται να το κάνουµε Λας Βέγκας, δεν υπάρχει τέ-
τοιο θέµα. Με υπεύθυνο τρόπο και µε συγκεκριµένο σχεδιασµό
προσεγγίζεται το πρόβληµα. 

Για να δούµε άλλα θέµατα:
Γιατί δεν πρέπει να προχωρήσουµε σε παραχωρήσεις των

δραστηριοτήτων στα λιµάνια; Έβλαψε η παραχώρηση µιας προ-
βλήτας ή µε την «COSCO» στον Πειραιά; Ιδιαίτερα αν η
«COSCO» προχωρήσει και µετά στις επενδύσεις για το Θριάσειο,
για το εµπορευµατικό κέντρο, εν συνεχεία καταλαβαίνετε τι θα
γίνει, τι θα δηµιουργηθεί; Καταλαβαίνουµε τι σηµασία θα απο-
κτήσει αυτό το εµπορευµατικό κέντρο για το λιµάνι; 

Καταλαβαίνουµε τι θα γίνει µετά, όταν ο σιδηρόδροµός µας
θα µεταφέρει τα εµπορεύµατα που θα έρχονται σε όλες τις
χώρες της Ευρώπης και θα είναι η Ελλάδα µία από τις πύλες ει-
σόδων αυτών των προϊόντων στην Ευρώπη; 

Καταλαβαίνουµε τι σηµαίνει να υπάρχει ανάπτυξη των περιφε-
ρειακών αεροδροµίων; Δεν έχουµε χρήµατα να την κάνουµε
εµείς, αλλά µιλάµε για συµβάσεις παραχώρησης, για να αναπτυ-
χθούν, για να προσγειώνονται πιο εύκολα τα τσάρτερ, για να ανα-
πτυχθεί ο τουρισµός, για να δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας, για
να τονωθεί η µεγαλύτερη τουριστική βιοµηχανία. Γιατί αυτά είναι
άσχετα; 

Βέβαια, πρέπει να γίνουν µε διαφάνεια. Σαφώς! Πρέπει να γί-
νουν µε κανόνες, µε καθαρούς διαγωνισµούς. Σαφώς! Αυτό το
εγγυόµαστε και να το παρακολουθήσετε. Έχετε κάθε δικαίωµα
και να το παρακολουθήσετε και να το ελέγχετε. Αλλά γιατί πρέπει
να διαφωνούµε επί της αρχής; 

Μιλάµε για τη ΔΕΗ και για ορισµένες άλλες τέτοιες ιστορίες.
Μα, δεν θα χάσουµε το δηµόσιο έλεγχο ούτε στη ΔΕΗ, ούτε στην
ΕΥΔΑΠ. Το ρεύµα και το νερό που θα φθάνει σπίτι µας, θα το πα-
ρακολουθεί το κράτος. Το εγγυάται το κράτος, είναι δηµόσιο
αγαθό. Λέµε, όµως, να διευκολύνουµε το άνοιγµα της αγοράς
ενέργειας. Λέµε να διευκολύνουµε να γίνουν και άλλες επενδύ-
σεις στην Ελλάδα και είναι τεράστιες επενδύσεις. Και η ίδια η
ΔΕΗ θα παίξει ρόλο σε αυτές τις επενδύσεις. Για παράδειγµα
στην Πτολεµαΐδα γίνεται πρόταση µε συµµετοχή της ΔΕΗ για ένα
τεράστιο φωτοβολταϊκό πάρκο, το µεγαλύτερο στην Ευρώπη.
Αλλά θα γίνουν και άλλες επενδύσεις στην ενέργεια. Και µη µου
πει κανένας για το ρεύµα, που λένε µερικοί. Θέλω να θυµίσω ότι
από την κρατική ΔΕΗ, µε την κακοδιαχείριση της εποχής της
Νέας Δηµοκρατίας αυξήθηκε κατά 25% το ρεύµα µέσα σε δύο
χρόνια.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μειώστε το.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Μα, αυτό είναι το ζητούµενο. Από

τη µία λέτε «µειώστε το» και από την άλλη λέτε «µην κάνετε επεν-
δύσεις». Μα, δεν γίνονται όλα. 

Αυτό το άνοιγµα των αγορών θα διευκολύνει τον ανταγωνισµό.
Αυτό το άνοιγµα των αγορών θα διευκολύνει τη δηµιουργία θέ-
σεων εργασίας. Αυτό το άνοιγµα των αγορών θα δηµιουργήσει
νέα ανάπτυξη για τη χώρα. 

Τελικά αυτά πρέπει να γίνουν ή όχι; Ας είµαστε πολύ συγκε-
κριµένοι σε αυτά τα ζητήµατα. Διότι εγώ δεν κατάλαβα, σε τελική
ανάλυση, αν µας συµφέρει να κρατάµε το Ελληνικό µε τα ποντί-
κια, ή να το αξιοποιήσουµε, αν µας συµφέρει να κρατάµε τα πε-
ριφερειακά αεροδρόµια υποβαθµισµένα ή να προσγειώνονται
τσάρτερ και να ενισχύεται ο τουρισµός, αν µας συµφέρει να κρα-
τάµε το λιµάνι του Πειραιά να σιγοφθίνει ή να το ανοίξουµε σε
νέες εµπορευµατικές δραστηριότητες, αν µας συµφέρει σε τε-
λική ανάλυση να ανοίξουµε τις αγορές από το να τις κρατάµε
κλειστές στο όνοµα της οποιασδήποτε ικανοποίησης ότι «εντά-
ξει, έχω κάποιες απόψεις και σε αυτές τις απόψεις εµµένω,
επειδή έτσι τα βρήκα».

Βεβαίως, όλα αυτά πρέπει να γίνουν µε πολλή προσοχή.
Σαφώς! Δαφώς δεν πάει κανείς για «µπιρ-µπαρά», διότι έχει και
ευθύνες σε τελική ανάλυση. Θα πάµε µε συγκεκριµένες διαδικα-
σίες και συγκεκριµένους κανόνες. Αλλά κάποια στιγµή πρέπει να
αποφασίσουµε αν µπαίνουµε σε αυτήν τη λογική και για το δη-
µόσιο χρέος, αλλά και για την ανάπτυξη της οικονοµίας µας, ή
αν την εγκαταλείπουµε και περιµένουµε τους βαρβάρους να έρ-

θουν.
Με συγχωρείτε, αλλά όσο µας αφορά, εµείς δεν θέλουµε να

περιµένουµε τους βαρβάρους να έλθουν. Και θέλουµε να πιστεύ-
ουµε ότι τελικά µε αυτές τις προσπάθειες και µε αυτό το πρό-
γραµµα δεν θα περάσουν. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί
από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Κουνουπιδιανών Χανίων. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας, κ. Κεφαλογιάννης,

Κύριε Κεφαλογιάννη, σαν Κρητικός θα ξέρετε το χωριό, αν και
τα Χανιά είναι αντίπαλο δέος του Ηρακλείου. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Καθόλου, η Κρήτη είναι
ενιαία και αδιαίρετη και καλωσορίζω από καρδιάς τους µαθητές
του κρητικού σχολειού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µας κατηγορεί η Κυβέρνηση ότι
συµπλέουµε µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος. Μας κατηγο-
ρεί το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ότι συµπλέουµε µε την Κυ-
βέρνηση. Αυτό µας δίνει αισιοδοξία ότι εµείς δεν είµαστε ούτε
στα αριστερά, ούτε στα δεξιά που είναι σήµερα το ΠΑΣΟΚ, αλλά
είµαστε µπροστά. Και αν ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός δεν
είχε ψηφίσει το µνηµόνιο, θα µπορούσαµε να πούµε ότι µε το
«κουκλόσπιτο» της γειτονιάς µας ήµασταν µαζί µπροστά. 

Μιας και µιλάω για τη δεξιά και βλέπω τον αγαπητό συνάδελφό
µου, κ. Πρωτόπαπα, καταλαβαίνω γιατί ήταν ατυχία που δεν εξε-
λέγη την περίοδο 2007-2009. Γιατί πραγµατικά αν αυτά που
έλεγε σήµερα, τα έλεγε και τότε, θα είχε βοηθήσει το κόµµα του,
το ΠΑΣΟΚ, ένα κόµµα που, δυστυχώς, αντιλαµβάνεται τα πράγ-
µατα µε χρονική υστέρηση δεκαετίας, να γίνουν απαραίτητες µε-
ταρρυθµίσεις, που το κόµµα του πολέµησε λυσσαλέα εκείνη την
εποχή και να µη φθάσουµε στο σηµείο που βρισκόµαστε σήµερα.

Έψαχνα στο αρχείο µου, αλλά δεν τη βρήκα –θα τη φέρω σε
µία άλλη συζήτησή µας- τη φωτογραφία του σηµερινού Πρωθυ-
πουργού Γεωργίου Παπανδρέου σκυµµένου µε πολύ µεγάλη
προσοχή µε όλους τους συνδαιτυµόνες από τη Β’ εκλογική πε-
ριφέρεια Αθηνών –νοµίζω ότι ήταν τότε και ως εκπρόσωπος και
ο παριστάµενος Υπουργός Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου-
να δουν πώς θα κάνουν το τεράστιο πάρκο στο Ελληνικό, να δεί-
χνουν µε τα δάχτυλα για να παίρνουν οι κάµερες, πού θα γίνουν
οι λιµνούλες και πού θα µπουν οι πάπιες. Και σήµερα έρχεται ο
Υπουργός, χωρίς να κοκκινίζει η Κυβέρνηση, και µας λέει ότι δεν
έχουµε λεφτά, ότι όχι µόνο θα το δώσουµε, θα το βάλουµε και
ενυπόθηκο δάνειο. Ακούσατε ποτέ κράτος κυρίαρχο µε βάση το
Σύνταγµά του, να βάζει για 50 δισεκατοµµύρια  ενυπόθηκα δά-
νεια, όπως αυτά που υπογράψαµε στο µνηµόνιο; 

Θα ήθελα πολύ αυτά που λέει ο κ. Πρωτόπαπας για την
«COSCO» να τα έλεγε στους συναδέλφους του Βουλευτές, όταν
ως Υπουργός που εµπνεύστηκε αυτήν την πολιτική για την
«COSCO»… 

Βεβαίως, το Κοµµουνιστικό Κόµµα διαφωνεί και σέβοµαι πολύ
τη διαφωνία του. Έχει µία τελείως άλλη φιλοσοφία. Εµείς έχουµε
µία δική µας φιλοσοφία. Όντως ναι, πιστεύουµε ότι θα βελτιω-
θούν οι υπηρεσίες. Αντί να µπαίνουν δηλαδή, σε οκτώ και δέκα
ώρες και στις απεργίες σε είκοσι τέσσερις ώρες τα φορτηγά
µέσα –έχω πάει και τους έχω επισκεφθεί και ως πολίτης και ως
πολιτικός- θα µπαίνουν σε δέκα λεπτά, όπως µπαίνουν στη Σι-
γκαπούρη. Αντί να κατεβάζουν κάποιοι το ποτηράκι, για να τους
βάλουν το πεντακοσάρικο για να βγει το κάθε κοντέινερ –και
πολλά από αυτά που πωλούνται στην Οµόνοια να είναι ληστευ-
µένα από τα κοντέινερ εκεί µέσα- να έχω τη δαµόκλειο σπάθη
του ελέγχου του ιδιώτη, που θα του κλείσω την εταιρεία. Αλλά
αυτό είναι µία διαφορετική φιλοσοφία.

Θα ήθελα, λοιπόν, κύριε Πρωτόπαπα, αυτά να τα λέγατε και
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τότε, διότι ο δικός σας Πρωθυπουργός ο Γεώργιος Παπανδρέου
ήταν τότε, που µου κρατούσε τα ταµπελάκια έξω από το Υπουρ-
γείο και µου έλεγε να µην κάνω ναυτιλιακό κέντρο την µπούκα
του λιµανιού, αλλά να την κάνουµε πάρκο για το λαό. Και τον εί-
χατε τον άµοιρο στους 40ο βαθµούς Κελσίου χωρίς τέντα και
ίδρωνε και ξεΐδρωνε ο άµοιρος. 

Αλλά, εγώ καταλαβαίνω γιατί τα λέτε αυτά. Επειδή κάποια
στιγµή το ΠΑΣΟΚ πρέπει να σοβαρευτεί, βλέπω στον επόµενο
ανασχηµατισµό να διεκδικείτε το Υπουργείο Ναυτιλίας. Γιατί µαζί
µε τον Γεώργιο Παπανδρέου ο σηµερινός Υπουργός κ. Διαµαντί-
δης ήταν εκεί και κρατούσε και αυτός το ταµπελάκι και µε πυρο-
βολούσε κατά ριπάς, όταν ερχόµουν εδώ και έλεγα αυτά που
σήµερα εσείς ευλογείτε και τιµάτε, παραδείγµατος χάριν, για την
ψήφιση της επιδότησης ασφαλιστικών εισφορών στους Έλληνες
ναυτικούς για να βελτιωθεί η οικονοµία.

Κύριε Υπουργέ, ζητάτε συναίνεση. Εµείς λέµε «ναι» στη συναί-
νεση. Δεν λέµε όµως, «ναι» στη συνενοχή. «Ναι» στη συναίνεση,
λοιπόν, «όχι» στη συνενοχή και στην επιµονή του λάθους. 

Και ποιο είναι αυτό το λάθος, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι;
Πήρα τα Πρακτικά της συζήτησης του µνηµονίου και ανέτρεξα
στις σελίδες 1349 έως 1354 του ν. 3845/2010 για το µνηµόνιο.
Εκεί µας καταθέσατε και πέντε πίνακες. 

Βλέπω, λοιπόν, τον πίνακα για το 2011. Μας έλεγε η Κυβέρ-
νηση ότι στον πιο σκληρό χρόνο για να βγεις στις αγορές –τέλος
Δεκεµβρίου 2011 ή αρχές Ιανουαρίου 2012- θα πρέπει να πά-
ρουµε µέτρα 9,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Στον προϋπολογισµό το
Νοέµβριο στα 9,6 δισεκατοµµύρια προσέθεσε άλλα 5,2 δισεκα-
τοµµύρια, σύνολο 14,6 δισεκατοµµύρια. Νέα µέτρα το Φεβρου-
άριο: Προσέθεσε άλλο 1,8 δισεκατοµµύριο, σύνολο 16,8
δισεκατοµµύρια. Στο µεσοπρόθεσµο σχέδιο προσέθεσε τον
Μάρτιο άλλα 3 δισεκατοµµύρια, σύνολο 19,6 δισεκατοµµύρια.
Και προχθές, αφού γύρισε από το Συµβούλιο των Υπουργών ο
αξιότιµος Υπουργός προσέθεσε άλλα 6 δισεκατοµµύρια. Δη-
λαδή, 25,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ποιος λαός µπορεί να πληρώ-
σει τόσα χρήµατα σε ένα χρόνο; 

Το πρόγραµµα ήταν για 9,6 δισεκατοµµύρια και το αποτέλε-
σµα είναι 25 δισεκατοµµύρια ευρώ. Ποιά συναίνεση, κύριε
Υπουργέ; Συναίνεση στην αποτυχία; Συναίνεση στην συνενοχή;
Συναίνεση σε αυτά τα οποία κάνετε και υπογράψατε µάλιστα πα-
ραπλανώντας –εξαπατώντας στην κυριολεξία- την ελληνική
Βουλή που σε δεκαοκτώ ώρες κάνατε την ψήφιση της τροποποί-
ησης του µνηµονίου, απλή ενηµέρωση; 

Τα γνωρίζετε πολύ καλά και περιµέναµε κάτι να πείτε. Ελπίζω
να το πείτε στη δευτερολογία σας. Να µας προϊδεάσετε για τα
µέτρα. Τι κάνετε στα µέτρα; Φτιάχνετε για την επερώτηση του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος –που επίκαιρα έρχεται για
την αξιοποίηση της περιουσίας- µια εταιρεία στην οποία θα έχει
έναν εκπρόσωπο το ελληνικό δηµόσιο και έναν εκπρόσωπο οι πι-
στωτές; Πείτε το. Προχωράτε, δηλαδή, σε παραχώρηση εθνικής
κυριαρχίας; Προσπαθείτε να παγιδέψετε τη Βουλή για να εκβιά-
σετε το εκατόν ογδόντα; Από τη Νέα Δηµοκρατία ξεχάστε το. Αν
ψάχνετε τρόπο διαφυγής, κάντε δεύτερες σκέψεις.

Και προσέξτε, διότι παρακολουθεί ο ελληνικός λαός. Ήδη στε-
λέχη του ΠΑΣΟΚ ο νοµικός σύµβουλος του αείµνηστου Ανδρέα
Παπανδρέου προσέφυγε στον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, προ-
σφεύγει στα δικαστήρια της Ελλάδας, προσφεύγει στον Πρόε-
δρο της Ακαδηµίας Αθηνών ότι το µνηµόνιο παραβιάζει το
Σύνταγµα. Προσέξτε γιατί κάποιος εισαγγελέας µπορεί να βγει
και να σας παραπέµψει και εσάς και µέλη της Κυβέρνησης για
πολύ ατιµωτικά αδικήµατα. 

Έχετε, λοιπόν, υπ’ όψιν το τι θα κάνετε. Ενηµερώστε τη Βουλή.
Προϊδεάστε µας και σήµερα. Δεν µπορεί όµως η Βουλή να δεχθεί
διατάξεις, όπως αυτές του µνηµονίου που ψηφίσατε, και πολιτι-
κές που θα καταστήσουν την Ελλάδα ένα κράτος µειωµένης εθνι-
κής κυριαρχίας, όπως µας είπε πέρυσι ο Γεώργιος Παπανδρέου,
όπου θα είναι το µοναδικό κυρίαρχο κράτος στον κόσµο που
υπογράφει ενυπόθηκα δάνεια και δεν χρεώνεται µόνο µε οµό-
λογα. Αυτά είναι πάρα πολύ σοβαρά θέµατα. Προσέξτε τα.
Δώστε στη Βουλή πληροφόρηση, αν θέλετε να υπάρξει συναί-
νεση, και ενηµέρωση τουλάχιστον όσον αφορά τους στόχους
που εµείς σας δίνουµε. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Λίγη αυτοκριτική δεν θα έβλαπτε,

κύριε Κεφαλογιάννη.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Την κάναµε. 95% η ευθύνη

είναι του ΠΑΣΟΚ, 5%...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης):  Μην ανοίγετε θέµατα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα τα εξής:
1. Την Πέµπτη 26-5-2011 και ώρα 10.00’ π.µ. θα διεξαχθεί ει-

δική ηµερησία διάταξη: «Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 44 του Κανονισµού της Βουλής επί της
προτάσεως του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα, για τη
σύσταση επιτροπής για το εθνικό θέµα του δηµόσιου χρέους».

2. Την Παρασκευή 27 Μαΐου 2011 και ώρα 10.00’ π.µ., θα διε-
ξαχθεί συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το
άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη, σε επίπεδο Αρχη-
γών κοµµάτων, µε θέµα: «Το δηµογραφικό ζήτηµα και τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι ελληνικές πολυµελείς οικο-
γένειες».

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, ο ίδιος ο κ. Σαµαράς έχει πει ότι οι υπο-

γραφές της νυν Κυβέρνησης θα δεσµεύσουν και τον ίδιο, εάν
ποτέ γίνει κυβέρνηση. Τώρα ο Κοινοβουλευτικός του Εκπρόσω-
πος θέτει ζήτηµα συνταγµατικότητας του µνηµονίου. Έχει κάθε
δικαίωµα να το πράττει, αλλά τέλος πάντων συµφωνήστε µεταξύ
σας. Θα σεβαστείτε την υπογραφή της νυν Κυβέρνησης, όπως
λέει ο Αρχηγός σας ή θα θέτετε τέτοιου είδους ζητήµατα; Και
έτσι και αλλιώς δεν γίνεται. Έχετε ένα πρόβληµα στρατηγικής,
το οποίο το καταλαβαίνει και ο κόσµος και γι’ αυτό σας έχει ρίξει
κάτω από το 23%. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, υπάρχουν δύο δεδοµένα που συνθέ-
τουν το υπόβαθρο της σηµερινής συζήτησης. 

Πρώτο δεδοµένο: Είµαστε µία χώρα που ζούµε µε δανεικά.
Δεύτερο δεδοµένο: Υφιστάµεθα µία τεράστια πίεση χρόνου.

Η αντίδρασή µας πρέπει να είναι γρήγορη. Αυτά τα δύο είναι
η βάση του όλου προβληµατισµού.

Πώς αντιδράσαµε; Το 2010 έγινε µία δανειακή σύµβαση -δεν
ήρθε στη Βουλή για κύρωση, είναι άλλο ζήτηµα αυτό- βάσει της
οποία πήραµε τα 110 δισεκατοµµύρια ευρώ για να µπορέσουµε
να υπάρξουµε ως πολιτεία και βεβαίως δώσαµε κάποιες συγκε-
κριµένες εγγυήσεις για να λάβουµε τα δάνεια αυτά. Τελειώσαµε;
Βεβαίως και όχι. Το πρόβληµα επανέρχεται. Το 2012 και το 2013
λήγουν νέα οµόλογα, τα οποία και θα πρέπει να αποπληρώ-
σουµε. Άρα, θα πρέπει να προχωρήσουµε σε ένα νέο δανεισµό
ύψους 50, 55, 60, 65 δισεκατοµµυρίων -θα µας τα πει καλύτερα
ο αξιότιµος κύριος Υπουργός των Οικονοµικών- και βεβαίως και
πάλι θα πρέπει να δώσουµε νέες εγγυήσεις. Εδώ, λοιπόν, θα πρέ-
πει να επικεντρώσουµε τον προβληµατισµό µας, στο δέον γενέ-
σθαι από εδώ και πέρα, για να πάψουµε να παρελθοντολογούµε. 

Έγκυρες εφηµερίδες –και θέλω τη διάψευση ή την επιβεβαί-
ωση των όσων θα πω, κύριε Υπουργέ, γι’ αυτό τα θέτω, για να
ξεκαθαρίσετε εσείς µε τις τοποθετήσεις σας την αχλύ που υπάρ-
χει γύρω από το ζήτηµα αυτό- λένε ότι έχει συγκροτηθεί ο εξής
σχεδιασµός. Και µάλιστα λένε ότι έχει συγκροτηθεί από τη
«GOLDMAN – SACHS» µαζί µε δύο άλλα µεγάλα δικηγορικά γρα-
φεία του εξωτερικού. Εγώ το ξαναλέω: Περιµένω ό,τι πω ή να
επιβεβαιωθεί ή να διαψευσθεί. Γι’ αυτό υπάρχει και ο κοινοβου-
λευτικός διάλογος. 

Ποιο είναι, λοιπόν, το σχέδιο, σύµφωνα µε τον Τύπο, που
συχνά πυκνά βλέπει το φως της δηµοσιότητας; Θα δηµιουργη-
θούν τέσσερις - πέντε ανώνυµες εταιρείες του δηµοσίου. Κάθε
µία από αυτές θα προικοδοτηθεί µε στοιχεία της δηµόσιας περι-
ουσίας. Η πρώτη, παραδείγµατος χάριν, µπορεί να πάρει κάποιες
εκ των µεταφορικών υποδοµών της χώρας, η άλλη µπορεί να
πάρει ορυκτό πλούτο, η άλλη τµήµα των ενεργειακών υποδοµών
της χώρας, η άλλη δηµόσια ακίνητη περιουσία και δη τουριστικά
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φιλέτα. Τι θα κάνουν µε βάση αυτήν την προίκα τους οι εταιρείες
αυτές; Θα συνάψουν τα δάνεια που λέµε -το δάνειο το νέο που
χρειαζόµαστε- ύψους 40, 45, 50 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Τι θα
δώσουν ως αντάλλαγµα; Θα δώσουν οµόλογα µε ρήτρα υποθή-
κης επί της ακίνητης περιουσίας του δηµοσίου ή οµόλογα µε
ρήτρα τιτλοποίησης εσόδων που θα µπορούσαν να προέλθουν
από τη χρησιµοποίηση των δηµοσίων υποδοµών της χώρας. Εάν
είναι αυτός ο σχεδιασµός, κύριε Υπουργέ, εγώ µε µεγάλο ενδια-
φέρον θα αναµείνω την τοποθέτησή σας. Εάν αυτός είναι ο σχε-
διασµός, πράγµατι, κινείστε σε επικίνδυνα µονοπάτια. 

Κατά την άποψη του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, αυτήν
τη στιγµή η χώρα χρειάζεται ένα νέο σχέδιο Μάρσαλ. Αυτό το
νέο σχέδιο Μάρσαλ βεβαίως µπορεί να προκύψει από κάποιες
επενδύσεις που λέτε, αλλά κυρίως θεωρούµε ότι µπορεί να προ-
κύψει από πόρους που θα εισρεύσουν στα κρατικά ταµεία από
την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας, από την αξιοποίηση
εκατοντάδων των κληροδοτηµάτων που λιµνάζουν χρόνια τώρα.
Με τους πόρους αυτούς, πράγµατι µπορεί να δοθεί µία αναπτυ-
ξιακή δυναµική στην ελληνική οικονοµία που θα σπάσει το σηµε-
ρινό φαύλο κύκλο της ύφεσης. 

Εµείς, λοιπόν, λέµε «ναι» στη λελογισµένη, στην ψύχραιµη
αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας, ακόµα και µε πώληση
αυτής. Δεν το κρύβουµε, γιατί θέλουµε να είµαστε ορθολογιστές
και πραγµατιστές. Αρκεί βεβαίως –είπαµε- να τηρηθούν κανόνες
διαφάνειας, να καταγραφεί επιτέλους αυτή η περιουσία, διότι
ήδη σήµερα θα έπρεπε από το Βήµα αυτό να πείτε «έχει κατα-
γραφεί». Αυτό θα ανέµενε κάθε σοβαρός πολίτης της χώρας
αυτής. Να καταγραφεί, να ξεκαθαριστεί -δηλαδή να φύγουν τα
κάθε είδους βάρη, πολεοδοµικά, ιδιοκτησιακά, που υπάρχουν
πάνω της- και, βεβαίως, να την αξιοποιήσουµε κατά τον καλύτερο
δυνατό τρόπο και να δηµιουργήσουµε αυτόν τον αναπτυξιακό
κουµπαρά, το αναπτυξιακό θησαυροφυλάκιο που έχει ανάγκη η
ελληνική οικονοµία. Μην παραγνωρίζετε την αναπτυξιακή διά-
σταση που µπορεί να δώσει στην ελληνική οικονοµία αυτός ο δη-
µόσιος πλούτος της χώρας, εάν αξιοποιηθεί λελογισµένα και µε
ορθοφροσύνη. 

Και, βεβαίως, επειδή ακούµε και πλειστάκις κριτική από την
πλευρά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, να σας πω ότι
µας αδικείτε. Εµείς δεν κάνουµε µία µηδενιστική κριτική στην
οποιαδήποτε κυβέρνηση. Εµείς προσπαθούµε να δώσουµε και
µία εναλλακτική οπτική των πραγµάτων. Εάν δεν συµφωνεί µε τη
δική σας, πολύ καλά κάνετε να την κρίνετε. Αλλά να τσουβαλιά-
ζετε τους πάντες και τα πάντα που δεν ακολουθούν τη δική σας
οπτική, αυτό νοµίζω ότι είναι λάθος και θα πρέπει να το αποφεύ-
γετε, κύριε Χαλβατζή, γιατί κάθε κόµµα νοµιµοποιείται να έχει
την άποψή του, να έχει τη θέση του. Βλέπετε ότι τουλάχιστον
εµείς δεν λειτουργούµε µηδενιστικά και µόνο, προσπαθούµε σε
αυτό που γκρεµίζουµε να βάλουµε κάτι άλλο στη θέση του, να
δώσουµε στην Κυβέρνηση εναλλακτικές οπτικές. Μπορεί να µην
τις ακούσει, µπορεί να µην τις αποδεχθεί. Μέσα στο δηµοκρατικό
παιχνίδι είναι όλα. Αλλά το να οικτίρετε κόµµατα ή πολιτικές πα-
ρατάξεις, γιατί έχουν µία άλλη άποψη από τη δική σας, αυτό δεν
είναι ούτε σοβαρό -θα µου επιτρέψετε να πω- ούτε και σώφρον. 

Κλείνω µε µία επίκληση, κύριε Υπουργέ. Πράγµατι είµαστε σε
µια πάρα πολύ δύσκολη συγκυρία, αλλά πρέπει να διατηρήσουµε
την ψυχραιµία µας για να µην υποθηκεύσουµε το µέλλον των ελ-
ληνικών γενεών που έρχονται πίσω από µας και βεβαίως για να
µη στερήσουµε τη χώρα από ένα στρατηγικό εξοπλισµό που πρέ-
πει να διαθέτει και στο µέλλον για να µπορέσει να σταθεί στα
πόδια της. Αυτήν την επίκληση σας παρακαλώ πολύ να τη λάβετε
πάρα πολύ σοβαρά υπ’ όψιν. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το

λόγο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Γιατί, κύριε Κεφαλο-

γιάννη, ανοίγετε θέµα; Επί προσωπικού; 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Βεβαίως. Νοµίζω ότι προ-

έκυψε...
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μα, δεν έγινε καµµία προσωπική

αναφορά!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έγινε αναφορά.. Δώστε

µου το λόγο για ένα λεπτό για να εξηγήσω. Έγινε µία αναφορά... 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε Κε-

φαλογιάννη, περιµένετε. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το προσωπικό ποιο είναι; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εσείς θα το κρίνετε; 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, αλλά δεν είπα κάτι...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Δεν του έδωσα το

λόγο ακόµα.
Πρέπει να σεβαστούµε, κατ’ αρχάς, τους επερωτώντες Βου-

λευτές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Μην µετατρέψουµε τώρα
τη συζήτηση... 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μισό λεπτό, να εξηγήσω,
κύριε Πρόεδρε. Μου το επιτρέπετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ένα λεπτό. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ένα λεπτό, δεν χρειάζεται

παραπάνω. Αναφέρθηκε στο όνοµά µου παραποιώντας πράγ-
µατα τα οποία είπα. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ποτέ δεν έκανα τέτοιο πράγµα!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Δεν θέλω ως οικονοµολό-

γος και δεν είναι και πρέπον να παραδίδω µαθήµατα στον κ. Ρο-
ντούλη που είναι διακεκριµένος νοµικός. Γνωρίζει ο ίδιος πολύ
καλά ότι οι διεθνείς συµβάσεις ακόµα και δικτατορικού καθεστώ-
τος δεσµεύουν δηµοκρατικές κυβερνήσεις, παρ’ ότι γνωρίζω την
προσήλωσή του στη δηµοκρατία. Με αφορµή...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το προσωπικό σε τι
συνίσταται; 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το προσωπικό είναι να εξη-
γήσω ότι στο ερώτηµα το οποίο έθεσε προσπαθώντας να δηµι-
ουργήσει εντυπώσεις, την απάντηση θα την έδινε ο ίδιος στον
εαυτό του, διότι είναι διακεκριµένος νοµικός. Και είπα ότι ακόµα
και σε δικτατορικά καθεστώτα, αν υπογράψουν διεθνείς συµβά-
σεις, δεσµεύουν τη δηµοκρατία. Παραδίδω στον κ. Ροντούλη και
στη Βουλή και στα Πρακτικά την οµιλία του κ. Σαµαρά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό που θέλω να πω, επίσης, είναι ότι δεν µπορούµε να πα-
ραποιούµε πράγµατα, όταν η Νέα Δηµοκρατία έχει ξεκάθαρες
θέσεις, στις οποίες ήδη και η Κυβέρνηση και τα άλλα κόµµατα
αρχίζουν να συνηγορούν.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Δεν συνίσταται προ-

σωπικό θέµα, γιατί αν ήταν έτσι τα προσωπικά θέµατα, επτά
φορές έπρεπε να πάρει το λόγο ο κ. Πρωτόπαπας επί προσωπι-
κού. 

Να µην απευθύνεστε σε συναδέλφους, να οµιλείτε προς το
Προεδρείο και προς το Σώµα για να µη γίνονται τέτοια πράγ-
µατα. Κάθε φορά που θα αναφέρεται όνοµα, ο άλλος θα λέει
«προσωπικό θέµα». Δεν είναι προσωπικό θέµα αυτό.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ. κ.
Παναγιώτης Λαφαζάνης.  

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν ξέρω γιατί ο κύριος Υπουρ-
γός έφθασε στο σηµείο να ανατρέχει στη Σοβιετική Ένωση σή-
µερα, αλλά αν ψάχνετε για καταρρεύσεις, µην πάτε µακριά. Δείτε
την Ελλάδα. Δείτε πώς καταντήσατε αυτήν τη χώρα η Νέα Δη-
µοκρατία και εσείς. 

Μεγαλύτερη κατάρρευση από αυτήν που ζει αυτήν τη στιγµή
η Ελλάδα και ο ελληνικός λαός δεν έχει εµφανιστεί στη σύγχρονη
µεταπολεµική ιστορία. Μεγαλύτερη λεηλασία και ληστεία χώρας
και λαού δεν έχει υποστεί άλλη χώρα πέραν αυτής που ζούµε,
µε Υπουργό εσάς επί των οικονοµικών και µε Κυβέρνηση Γιώρ-
γου Παπανδρέου. 

Αποτύχατε πλήρως και παταγωδώς! Το µνηµόνιό σας διέλυσε
τη χώρα και δεν πέτυχε ούτε έναν από τους στόχους που εσείς
είχατε θέσει, κανέναν απολύτως. Επειδή δεν διανοείστε φυσικά
να αλλάξετε πορεία, τι κάνατε; Λέτε ότι το µνηµόνιο απέτυχε –
γιατί το ξέρετε και εσείς προσωπικά ότι απέτυχε πλήρως- ζήτω
ένα νέο χειρότερο, σκληρότερο µνηµόνιο. 

Πού οδηγείτε τη χώρα; Στην άβυσσο. Αντιµετωπίζετε κανένα
από τα προβλήµατά της; Το πρόβληµα που αντιµετωπίζετε µε το

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ ’ - 20 ΜΑΪΟΥ 2011                                                                                               10869



νέο µνηµόνιο, µε το νέο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα είναι ένα και
µόνο, να διασώσετε τα συµφέροντα των πιστωτών, να διασώσετε
την Ευρωζώνη, όπως και να διασώσετε και τη γερµανική Ευ-
ρώπη. Αυτό γίνεται µε την πολιτική σας και το µνηµόνιό σας. 

Τροµοκρατείτε τον ελληνικό λαό µε τη χρεοκοπία υποτίθεται
και µε τη στάση πληρωµών, την πτώχευση κ.λπ.. Τη χρεοκοπία
τη βλέπουµε γύρω µας. Τη στάση πληρωµών τη βλέπουµε πα-
ντού. Όλοι κάνουν στάση πληρωµών, πρώτα απ’ όλα το ελληνικό
δηµόσιο και οι µόνοι που πληρώνονται κανονικά είναι οι πιστω-
τές. 

Νοµίζετε ότι θέλουν να ξαναγλιτώσουν τη χώρα αυτοί που λένε
ότι θα σας ξαναχρηµατοδοτήσουν για το 2012 και το 2013; Τα
δικά τους συµφέροντα πάνε να γλιτώσουν. Θα ήταν σε πολύ κα-
λύτερη θέση η χώρα µας, αν δεν µας ξαναγλίτωναν, δηλαδή αν
δεν µας ξαναχρηµατοδοτούσαν, γιατί ξέρουν ότι οι συνέπειες
δεν θα ήταν τόσο πολύ σε βάρος της χώρας, αλλά σε βάρος των
δικών τους συµφερόντων. 

Δεν θέλετε να αντιµετωπίσετε, βεβαίως και δεν µπορείτε –
λόγω της οπτικής που έχετε και των δεσµεύσεων- µ’ ένα πολύ
διαφορετικό τρόπο, ριζοσπαστικό τρόπο, το θέµα του χρέους.
Δεν θέλετε, γιατί ξέρετε τι συνεπάγεται αυτό και ποιες προοπτι-
κές διανοίγονται. Από εκεί και πέρα έχετε γίνει το πειραµατόζωο
διάλυσης, κατεδάφισης, υποβάθµισης, απαξίωσης και εκποιή-
σεων.

Αυτήν την ώρα έχετε κρεµάσει µια µεγάλη ταµπέλα πάνω από
τη χώρα που λέει «Πωλείται η Ελλάς». Μάλιστα πωλείται µισοτι-
µής, άρον-άρον, µπιρ παρά, σε µια φάση χρηµατιστηριακής κα-
τάρρευσης και µεγάλης µείωσης των τιµών των ακινήτων. 

Υποτίθεται ότι µε αυτές τις πωλήσεις, που θα µετατρέψουν
αυτήν τη χώρα σε προτεκτοράτο και ασπόνδυλη «µπανανία» του
πολυεθνικού κεφαλαίου, θα αντιµετωπίσετε το πρόβληµα του
χρέους. Προφανώς, επειδή διαθέτετε στοιχειώδη οικονοµική
σκέψη, µας εµπαίζετε. Προφανώς µας εµπαίζετε, διότι το πωλη-
τήριο που βγάζετε θα έχει τεράστιες επιπτώσεις σε βάρος των
δηµοσίων συµφερόντων, αλλά δεν πρόκειται κατά το παραµικρό
να συµβάλει στην αποπληρωµή του χρέους. 

Τα 50 δισεκατοµµύρια που λέτε είναι όνειρο θερινής νυκτός.
Μερικά δισεκατοµµύρια θα πάρετε, αν θα τα πάρετε και αυτά και
θα έχετε πουλήσει µέχρι και τα µαχαίρια και τα κουτάλια αυτής
της χώρας. Θα την έχετε µετατρέψει σε µισοαποικία. Θα τα έχετε
πουλήσει µε απόλυτα αδιαφανείς διαδικασίες, διαβλητότατες απ’
ό,τι φαίνεται, όπου θα βαφτίζετε ξένες επενδύσεις τη λεηλασία
του εθνικού πλούτου. 

Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά ο δρόµος σας είναι απολύτως αδιέ-
ξοδος. Πολύ γρήγορα θα αντιµετωπίσετε, όχι απλώς τη λαϊκή
οργή, αλλά και τη λαϊκή εξέγερση. Αυτός ο λαός δεν έχει άλλο
δρόµο από το να εξεγερθεί για να ανατρέψει ένα σάπιο αδιέξοδο
κυρίαρχο πολιτικό σύστηµα που, διαχειριζόµενο το νεοφιλελεύ-
θερο καπιταλισµό, υποθηκεύει και το µέλλον της χώρας και το
µέλλον του ελληνικού λαού. 

Υπάρχει εναλλακτική λύση, εναλλακτικός δρόµος, φυσικά όχι
ανθόσπαρτος. Δεν υπάρχουν ανθόσπαρτοι δρόµοι. Είναι δύσκο-
λος δρόµος, αλλά αυτός ο δρόµος έχει ελπίδα και προοπτική,
ενώ ο δικός σας δρόµος είναι απολύτως αδιέξοδος και αβυσσώ-
δης. Πολύ γρήγορα, λοιπόν, θα ακούσετε αυτά τα µηνύµατα των
επερχόµενων λαϊκών εξεγέρσεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στον κύκλο των δευτερολογιών.

Το λόγο έχει ο κ. Καραθανασόπουλος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, οφείλω

να οµολογήσω ότι προσπαθήσατε να διαµορφώσετε έναν άξονα
επιτυχηµένο προπαγανδιστικά, αλλά χωρίς ουσία και να δοµή-
σετε την οµιλία σας στη λογική του σύγχρονου και του ξεπερα-
σµένου, θέλοντας να εµφανίσετε την πολιτική της Κυβέρνησης
ως τη σύγχρονη και αυτό που λέει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας ως το ξεπερασµένο. 

Όµως, επειδή αυτό ακριβώς είναι ένα προπαγανδιστικό τρικ,
φανερώνει και την τεράστια ένδεια των επιχειρηµάτων που πα-
ρουσιάσατε. Είναι λογικό να υπάρχει ένδεια επιχειρηµάτων από
την πλευρά σας, όχι γιατί είναι προσωπικό ζήτηµα αδυναµίας,
αλλά γιατί υπερασπίζεστε ως Κυβέρνηση και ως κόµµα ένα ξε-

περασµένο, ένα γερασµένο σύστηµα που δεν µπορεί να ξεπερά-
σει τις αντιφάσεις του. Βεβαίως, αντικειµενικά εσείς δεν µπορείτε
να ανακόψετε το νέο που έρχεται, δεν µπορείτε να ανακόψετε
την πορεία της ανθρωπότητας. 

Υπερασπίζεστε, δηλαδή, κύριε Υπουργέ, τη φτώχεια, την εξα-
θλίωση που γεννά σε δισεκατοµµύρια κόσµου η καπιταλιστική
ανάπτυξη. Η φτώχεια, η εξαθλίωση, η παρακµή είναι αποτέλεσµα
της καπιταλιστικής ανάπτυξης, όχι βεβαίως σαν διαχειριστική
αδυναµία. 

Υπερασπίζεστε τις ιµπεριαλιστικές επεµβάσεις που είναι ακρι-
βώς ο άλλος τρόπος υλοποίησης µιας πολιτικής που βασίζεται
στην εκµετάλλευση µε σκοπό το κέρδος, όχι µόνο των πλουτο-
παραγωγικών δραστηριοτήτων, αλλά και του ίδιου του ανθρώ-
που, της εργατικής του δύναµης. 

Βεβαίως, η υποταγή στο εφικτό, που προσπαθείτε διαχρονικά
να καλλιεργήσετε στο λαό, έχει οδηγήσει στην επιδείνωση, όχι
µόνο σχετικά, αλλά και απόλυτα της θέσης του, στο όνοµα της
εκποίησης των δικαιωµάτων του προς όφελος της ικανοποίησης
των αναγκών του κεφαλαίου.

Είπατε ότι το δικό σας σχέδιο θα δώσει µια τεράστια ώθηση
στην ανάπτυξη, ότι θα υπάρξουν δουλειές, δουλειές, δουλειές.
Τρεις φορές τονίσατε τον όρο «δουλειά». Αλλά δεν βγάζετε κα-
νένα συµπέρασµα: Ότι η  κρίση την οποία βιώνει σήµερα η ελλη-
νική οικονοµία, που δεν είναι µόνο ελληνική ιδιοµορφία αλλά και
άλλων καπιταλιστικά ανεπτυγµένων οικονοµιών, προέρχεται
ακριβώς εξαιτίας αυτής της ανάπτυξης. Αλήθεια η Ιρλανδία, στην
οποία θέλετε να µοιάσουµε, µε εξωστρέφεια, µε ανταγωνιστικό-
τητα έχει αντιµετωπίσει την κρίση και δε βρίσκεται στο ίδιο ση-
µείο µε την Ελλάδα; 

Και στο κάτω-κάτω της γραφής  µπορείτε να µας απαντήσετε
τι είδους ανάπτυξη είναι αυτή, για παράδειγµα στον απελευθε-
ρωµένο τοµέα της ακτοπλοΐας; Πού επένδυσαν οι εφοπλιστές;
Εκεί όπου υπάρχει µεγάλη κίνηση µε αποτέλεσµα σε δεκάδες
εκατοντάδες µικρές νησιωτικές περιοχές να υπάρχει ένα τερά-
στιο πρόβληµα στην ακτοπλοϊκή σύνδεση. Εκεί δεν κατοικούν άν-
θρωποι; 

Δεύτερο ζήτηµα: Τι είδους εργασία είναι αυτή που κάνουν οι
ναυτεργάτες -τη µαύρη, την ανασφάλιστη εργασία χωρίς ωρά-
ρια- όταν και εσείς οι ίδιοι νοµοθετείτε τι; Στο όνοµα της µαθη-
τείας νοµοθετείτε 70% κάτω από την κατώτερη συλλογική
σύµβαση. Όταν εσείς νοµοθετείτε ότι πλέον πρέπει να καταργη-
θούν οι εργασιακές σχέσεις, πρέπει να καταργηθούν οι συλλογι-
κές συµβάσεις και να προσαρµοστεί η αγορά εργασίας, δηλαδή,
τα εργασιακά δικαιώµατα, στις ανάγκες των επιχειρήσεων. Με
βάση αυτό θα υπάρχει µια αξιοπρεπής απασχόληση; Αλήθεια,
τονίσατε εδώ την ανάγκη και είπατε ότι τα περιφερειακά αερο-
δρόµια που είναι υποβαθµισµένα, θα αναπτυχθούν. Πιστεύετε
εσείς σοβαρά ότι θα πάει σε ένα περιφερειακό αεροδρόµιο
χωρίς αεροπορική σύνδεση κάποιος επιχειρηµατικός όµιλος για
να το αξιοποιήσει; Πού θα πάει; Θα πάει στα φιλέτα. Στο Ηρά-
κλειο, στη Θεσσαλονίκη, στην Κέρκυρα, εκεί που υπάρχει αερο-
πορική κίνηση. Στα υπόλοιπα τι θα γίνει, λοιπόν; Φτώχεια και
εξαθλίωση χωρίς σύνδεση.

Κάνατε διάφορους λεκτικούς ακροβατισµούς. Βεβαίως, η γέ-
φυρα είναι ένα επίτευγµα, αλλά ποιος το πλήρωσε αυτό το επί-
τευγµα; Ο ελληνικός λαός το πλήρωσε και για την κατασκευή του
και το πληρώνει πανάκριβα σήµερα µε τα υψηλά διόδια. Και τι
συνδέει αυτή η γέφυρα; Δύο δρόµους καρµανιόλα. Γιατί ήταν
προτεραιότητα, λοιπόν, η γέφυρα; Γιατί ήταν το στενό όπου θα
µπορούσε να κερδοσκοπήσει το µεγάλο κεφάλαιο εκµεταλλευό-
µενο την ανθρώπινη ανάγκη για µετακίνηση. Και γιατί δεν υπάρ-
χει σιδηροδροµική σύνδεση; Γιατί δεν εξυπηρετούσε τους
κεφαλαιοκράτες. Άρα, οι προτεραιότητες, οι ιεραρχήσεις  που
βάζετε είναι ό,τι υπηρετεί την ικανοποίηση των αναγκών των κε-
φαλαιοκρατών και όχι των λαϊκών αναγκών. 

Φτάσατε µάλιστα, ακόµα και σε αντιεπιστηµονικά, σκοταδι-
στικά επιχειρήµατα λέγοντας ότι η απελευθέρωση είναι αυτή που
παρείχε στο λαό σύγχρονες υπηρεσίες. Παράδειγµα –λέτε- οι τη-
λεπικοινωνίες. Η απελευθέρωση είναι, κύριε Υπουργέ, ή η πρόο-
δος της επιστήµης, της τεχνολογίας που δίνει τη δυνατότητα
βεβαίως να έχει ο λαός πολύ καλύτερες υπηρεσίες; Αυτή είναι.
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Αυτήν όµως την ανάπτυξη της προόδου και της επιστήµης την
αξιοποιεί το κεφάλαιο για να κερδίζει εµπορευµατοποιώντας
ακόµα περισσότερο τις σύγχρονες λαϊκές ανάγκες και µάλιστα
σε τέτοιο σηµείο, που οδηγεί σε µια τεράστια σπατάλη πόρων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλης κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Από πού και ως πού, λοιπόν, είναι ορθολογικό να υπάρχουν
δύο και τρία ανταγωνιστικά ευρυζωνικά δίκτυα; Η κάθε εταιρεία
και ένα δίκτυο! Αυτό δεν είναι σπατάλη πόρων, κύριε Υπουργέ,
σε µια στιγµή ένδειας, όπως την ονοµάσατε και εσείς; Βεβαίως
αυτό έχει να κάνει όχι µε την υπεράσπιση των λαϊκών αναγκών,
αλλά πως από καλύτερες θέσεις ο κάθε  µονοπωλιακός όµιλος
θα µπορέσει να εκµεταλλευτεί τις λαϊκές ανάγκες. 

Βεβαίως παραδίδετε καθηµερινά ορεινούς όγκους στο µεγάλο
κεφάλαιο. Δηλαδή, οι ΑΠΕ που φυτρώνουν σαν µανιτάρια στους
ορεινούς όγκους από το Παναχαϊκό, τον Πάρνωνα µέχρι οπου-
δήποτε, τι είναι; Μάλιστα αυτό γίνεται µε κρατική επιδότηση 60%
και επιδότηση του ηλεκτρικού ρεύµατος -τριπλάσια της τιµής πα-
ραγωγής- που παράγεται από τις ανεµογεννήτριες για τριάντα-
σαράντα χρόνια. Και τι κάνει; Τίποτα. Αέρα κοπανιστό, λοιπόν,
πουλάτε για να διασφαλίσετε την κερδοφορία και να πληρώνει
πανάκριβα ο ελληνικός λαός το ρεύµα. 

Στο κάτω-κάτω της γραφής ποιος σχεδιάζει τις προτεραιότη-
τες αυτής της ανάπτυξης; Τις σχεδιάζουν βεβαίως οι µονοπωλια-
κοί όµιλοι και όχι η ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών και σ’ αυτόν
ακριβώς το ρόλο εσείς υποτάσσεστε. Από πού και ως πού, λοι-
πόν, είναι ζήτηµα προτεραιότητας για την ελληνική Κυβέρνηση
να δώσετε 30 εκατοµµύρια ευρώ για τη δηµιουργία αυτοκινητο-
δρόµιου στην Αχαΐα και δεν είναι ζήτηµα προτεραιότητας να δώ-
σετε αυτά τα χρήµατα για την αντισεισµική θωράκιση των
σχολείων; Τι προκύπτει απ’ αυτό, κύριε Υπουργέ; Ότι αδιαφο-
ρείτε για την ανθρώπινη ζωή και τη δηµόσια υγεία. Αυτό κάνετε.
Αδιαφορείτε στο όνοµα και του κέρδους και της ικανοποίησης
των αναγκών. 

Αλήθεια ποιο είναι αυτό το νέο µοντέλο, το οποίο προτείνει και
ο κύριος Πρωθυπουργός, όταν µιλούσε για µία µικρή επανά-
σταση στο συνέδριο του «ECONOMIST»; Που βασίζεται αυτό;
Στα συγκριτικά –λέει- πλεονεκτήµατα: ναυτιλία, τουρισµός, δια-
µετακοµιστικό κέντρο, περιφερειακό χρηµατοπιστωτικό κέντρο
και ανανεώσιµες πηγές ενέργειας. Αυτό είναι το καινούργιο µο-
ντέλο, κύριε Υπουργέ; Μήπως είναι αυτό το ίδιο το ξεπερασµένο
µοντέλο, το παλιό µοντέλο µε βάση το οποίο αναπτύχθηκε η ελ-
ληνική οικονοµία; 

Βεβαίως είναι ένα µοντέλο που εξυπηρετεί ως προτεραιότητες
τις ανάγκες του κεφαλαίου. Θα µας πείτε πώς θα αξιοποιήσει τις
πλούσιες πλουτοπαραγωγικές πηγές που υπάρχουν στη χώρα
µας το κεφάλαιο, όταν δεν τον ενδιαφέρει λόγω του ότι δεν έχει
ακριβώς κέρδος και συµφέρον µέσα απ’ αυτήν τη διαδικασία; Θα
µας πείτε πώς απαντάτε στη βασική αντίφαση ότι, ενώ υπάρχουν
πραγµατικά αντικειµενικά όλες οι δυνατότητες ο εργαζόµενος,
η λαϊκή οικογένεια να περνάει πολύ καλύτερα, περνάει πολύ χει-
ρότερα; Παρά την εξέλιξη της επιστήµης, της προόδου, της τε-
χνολογίας, των νέων µηχανών που µπορούν να διευκολύνουν τον
άνθρωπο, περνάει πολύ χειρότερα; Γιατί υπάρχει αυτή η αντί-
φαση; Γιατί υπάρχουν µια σειρά πλουτοπαραγωγικές πηγές που
δεν αξιοποιούνται; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γιατί για  παράδειγµα, η ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη µε αυτόν
τον τεράστιο στόλο της ναυτιλίας και το εφοπλιστικό κεφάλαιο
που υπάρχει, όχι µόνο δεν υποβαθµίζεται, αλλά καταστρέφεται;
Γιατί δεν συµφέρει το κεφάλαιο. Θα µπορούσε να έχει τεράστιες
θέσεις εργασίας και τεράστιο παραγόµενο προϊόν; Βεβαίως.
Όµως, υποβαθµίζεται. Γιατί µια σειρά άλλοι παραδοσιακοί κλά-
δοι, από τον ιµατισµό, το δέρµα, την κλωστοϋφαντουργία κλεί-
νουν και καταργούνται; Γιατί δεν εξυπηρετούν το κεφάλαιο. 

Και γιατί, στο κάτω-κάτω της γραφής, µέσα από τις κοινές
υπουργικές αποφάσεις για τους φορείς διαχείρισης των ορεινών
όγκων ξεπαστρεύετε την κτηνοτροφία στο όνοµα της προστα-
σίας του περιβάλλοντος, ξεπαστρεύετε τη φτωχή, µικρή αγρο-
τική παραγωγή για να αναπτυχθούν τουριστικού χαρακτήρα

δραστηριότητες; Και πώς µε αυτό το σχέδιο που έχετε εσείς, θα
µπορέσει να υπάρξει ισόρροπη ανάπτυξη στις περιοχές και τις
περιφέρειες; 

Νοµίζετε, λοιπόν, ότι θα αναπτυχθούν οι παροχές υγείας στα
Καλάβρυτα µε το να υποβαθµίζετε και να καταργείτε το δηµόσιο
σύστηµα υγείας; Μέσα από τον τρόπο αυτό θα αναπτυχθούν και
θα ικανοποιηθούν οι λαϊκές ανάγκες; Θα πάει εκεί ο κεφαλαιο-
κράτης να επενδύσει στον τοµέα της υγείας και δεν θα πάει στα
µεγάλα αστικά κέντρα; Πώς θα αξιοποιηθεί συνολικά το πλούσιο
και έµπειρο εργατικό δυναµικό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τελειώνετε, παρακαλώ,
κύριε συνάδελφε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε και ευχαριστώ για τον επιπλέον χρόνο που µου δώσατε.

Εµείς αυτό που λέµε είναι ότι σήµερα υπάρχει ένας συγκεκρι-
µένος παράγοντας που εµποδίζει να αξιοποιηθούν όλες αυτές οι
δυνατότητες. Και αυτό είναι το κίνητρο, το κίνητρο του κέρδους.
Είναι ο παρασιτικός χαρακτήρας των κεφαλαιοκρατών που έχουν
στην κατοχή τους τα βασικά και συγκεντρωµένα µέσα παραγω-
γής. 

Ε, λοιπόν, λέµε ότι αυτό πρέπει ο λαός σήµερα µε την πάλη
του να καταργήσει. Και τα βασικά και συγκεντρωµένα µέσα πα-
ραγωγής από µονοπωλιακή ιδιοκτησία, από ατοµική καπιταλι-
στική ιδιοκτησία να τα κάνει κοινωνική ιδιοκτησία, για να
µπορέσει να καλύψει τις ανάγκες του. 

Και αν νοµίζετε ότι µε µια αναφορά στη Σοβιετική Ένωση µπο-
ρείτε να  ξεµπερδέψετε και να απαντήσετε στην κριτική του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας είστε βαθύτατα γελασµένοι.
Γιατί εµείς φροντίσαµε επιστηµονικά να αντιµετωπίσουµε το ζή-
τηµα, να παρακολουθήσουµε τις εξελίξεις και απαντάµε ότι  αυτή
η εξέλιξη έχει ένα προσωρινό χαρακτήρα και ότι υπήρξε αυτή η
εξέλιξη ακριβώς γιατί παραβιάστηκαν οι νόµοι της σοσιαλιστικής
οικοδόµησης προς όφελος του καπιταλισµού. 

Άρα, ιδού η Ρόδος, ιδού η µεγάλη ανάγκη για το λαό. Σήµερα
έχει τις δυνάµεις αρκεί να ξεπεράσει τη µοιρολατρία και την ητ-
τοπάθεια, το ραγιαδισµό και να πάρει την  υπόθεση στα χέρια
του διεκδικώντας όλα αυτά που του ανήκουν.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. Αθανάσιος
Λεβέντης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο δεύτερος εκ των επερωτώντων Βουλευτών του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος, Βουλευτής Β’ Αθήνας κ. Γεώργιος
Μαυρίκος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Παρακολουθώντας τον κύριο Υπουργό στην προσπάθεια που

κατέβαλε, χωρίς επιτυχία, να απαντήσει στα επιχειρήµατα των
Βουλευτών µας, στην πολιτική και την πρόταση του ΚΚΕ σε
σχέση µε το συγκεκριµένο ζήτηµα που συζητάµε, ακούσαµε να
αξιοποιεί επιχειρήµατα που κατ’ επανάληψη έχουν ειπωθεί εδώ,
σε αυτή την Αίθουσα, µε κεντρική λογική ότι τα επιχειρήµατα του
ΚΚΕ είναι επιχειρήµατα παλαιοµοδίτικα, είναι από το παρελθόν,
οι προτάσεις που κάνουµε δεν είναι ρεαλιστικές, δεν είναι σηµε-
ρινές, δεν απαντούν στις τωρινές και στις µελλοντικές ανάγκες
για τις λαϊκές οικογένειες.

Είναι παραπάνω από βέβαιο ότι εδώ συγκρούονται δύο λογι-
κές, δύο αντιλήψεις, δύο κεντρικές στρατηγικές. Από τη µία, οι
πολιτικές, οι στρατηγικές της Κυβέρνησης, που βεβαίως µε όλη
αυτήν τη νοµοθετική διαδικασία που ακολουθεί, µε όλα αυτά τα
µέτρα επιχειρεί να διαµορφώσει ένα σύγχρονο πλέγµα που θα
υπηρετεί τα συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου και από την
άλλη, οι προτάσεις του ΚΚΕ που έχουν σαν κοινό παρονοµαστή
τις σύγχρονες ανάγκες της εργατικής τάξης και των συµµάχων
της, των λαϊκών στρωµάτων.

Άρα, λοιπόν, εδώ συγκρούονται δύο κεντρικές στρατηγικές.
Ας πάρουµε σαν παράδειγµα τον αιγιαλό και τις παραλίες. Τι
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είπε ο κύριος Υπουργός; Τι λέει η Κυβέρνηση; Τι λέει ο ΣΕΒ, η
Ευρωπαϊκή Ένωση; Τι λέει η τρόικα; «Για τους ολίγους και εκλε-
κτούς». Για να πάει ένας εργαζόµενος του Λεκανοπεδίου να κάνει
µπάνιο σαν άνθρωπος µε την οικογένειά του το καλοκαίρι, θα
πρέπει να πληρώνει 50 ευρώ το άτοµο. Κερδοσκοπία! Αυτή είναι
η σύγχρονη αντίληψη µε βάση τη στρατηγική της Κυβέρνησης. 

Αντίθετα, η σύγχρονη αντίληψη του ΚΚΕ, αυτό, δηλαδή, που
υπηρετεί τις σύγχρονες ανάγκες, είναι να είναι ελεύθερος ο αι-
γιαλός, να είναι ελεύθερη η πρόσβαση στις παραλίες και όχι να
περιορίζεται σε πέντε τετραγωνικά, µέσα σε βρωµιές και σε δυ-
σκολίες στην πρόσβαση, σε ελάχιστες περιοχές προκειµένου να
χρυσώσει το χάπι η Κυβέρνηση.

Πάρτε το παράδειγµα µε το Ελληνικό. Τι λέει η Κυβέρνηση;
Καζίνο, χαµαιτυπεία, κουλοχέρηδες. Αυτά λέει. Οι σύγχρονες
ανάγκες του καπιταλιστικού συστήµατος. Αυτά λέτε.

Τι λέει το ΚΚΕ; Το ΚΚΕ λέει: Και πάρκο, βέβαια, κι αν υπάρχουν
ανάγκες δηµόσια σχολεία, κι αν υπάρχουν ανάγκες δηµόσια γη-
ροκοµεία. Εµείς δεν λέµε ότι θα υπάρχουν πάπιες µέσα στο
πάρκο του Ελληνικού. Λέµε ότι θα υπάρχουν χρήσεις για λαϊκή
άθληση, χρήσεις για τις κοινωνικές ανάγκες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτές είναι οι σύγχρονες αντιλήψεις για τα σύγχρονα λαϊκά
προβλήµατα. 

Δείτε τι γίνεται στο κέντρο της Αθήνας. Ποια είναι η πρότασή
σας; Φράχτες, κυνήγι µαγισσών, την ώρα που το κέντρο της Αθή-
νας, µε τις πολιτικές τις δικές σας και των προηγούµενων κυβερ-
νήσεων, έχει µείνει στο έλεος οργανωµένων κυκλωµάτων. Να
διώξουµε τους πάντες από το κέντρο, για να λεηλατηθεί από τα
µεγάλα ιδιωτικά κατασκευαστικά συµφέροντα και τους εθνικούς
εργολάβους. Αυτή είναι η σύγχρονη αντίληψή σας.

Η σύγχρονη αντίληψη του ΚΚΕ λέει ότι µαζί Έλληνες και µε-
τανάστες πρέπει να παλέψουν -οι κάτοικοι, οι επαγγελµατοβιο-
τέχνες κ.λπ.- για να κατοχυρώσουν το δικαίωµά τους να ζουν σαν
άνθρωποι µε εξασφαλισµένο παρόν και µέλλον.

Δείτε µε τις συγκοινωνίες: Τι λέτε εσείς; Ποια είναι η σύγχρονη
αντίληψή σας; Σαπιοκάραβα, διόδια παντού -και σε δρόµους που
δεν είναι φτιαγµένοι ακόµα- πανάκριβα εισιτήρια. 

Πριν από δύο χρόνια το εισιτήριο για να πάει κάποιος από την
Αθήνα στη Σκύρο, κύριε Υπουργέ, µε την Ολυµπιακή έκανε 61
ευρώ. Σήµερα, µετά την ιδιωτικοποίηση που είναι θεραπεία για
πάσα νόσο για την πολιτική σας, το αντίστοιχο εισιτήριο έχει 124
ευρώ. Αυτά είναι τα αποτελέσµατα. Αυτές είναι οι σύγχρονες
ανάγκες της κερδοσκοπίας για τα µονοπώλια και τις πολυεθνι-
κές. 

Το ΚΚΕ λέει: Δηµόσιες συγκοινωνίες, εναέριες, θαλάσσιες και
χερσαίες, σε αρµονία, µε κριτήριο φτηνή συγκοινωνία, ασφαλή
και αξιόπιστη, που θα αντανακλά τις σηµερινές ανάγκες. Αυτά
λέει το ΚΚΕ.

Άρα, λοιπόν, κατά την άποψή µας, αυτό που συγκρούεται,
αυτό που κρίνεται και γι’ αυτό που πρέπει να βγάλει συµπέρασµα
ο ελληνικός λαός και κυρίως τα λαϊκά στρώµατα, είναι ότι η πο-
λιτική της Κυβέρνησης, που είναι συναποφασισµένη µε την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, µε την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, έρχεται να καλύψει τις σύγχρονες
ανάγκες του καπιταλιστικού συστήµατος, ενώ οι προτάσεις του
ΚΚΕ έρχονται να καλύψουν τις σηµερινές ανάγκες για το παρόν
και το µέλλον της λαϊκής οικογένειας και των απλών ανθρώπων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Β’ Θεσσα-

λονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελος Τζέ-
κης έχει το λόγο για λίγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούγοντας τον κύριο Υπουργό και βέβαια και άλλα στελέχη

της Κυβέρνησης, αλλά και τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, να µιλάνε
συνέχεια για χρεοκοπία και ότι αυτή η Κυβέρνηση έβαλε φραγµό
στα χειρότερα, θέλω να πω τα εξής: Φαίνεται ότι δεν ζουν στην
πραγµατικότητα. Η πραγµατικότητα αποδεικνύει το αντίθετο και
λέει ότι το 25% του λαού ζει κάτω από τα όρια της φτώχειας. 

Εποµένως η αναφορά στη χρεοκοπία γίνεται για να εκφοβίσει
τον εργαζόµενο λαό να µη βγει οργανωµένα, σε σωστή κατεύ-

θυνση, να διεκδικήσει τα δίκια του.
Και, βέβαια, δεν απάντησε, κύριε Πρόεδρε, στα όσα έθεσε το

Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας για την προοπτική ανάπτυξης της
χώρας, για να αξιοποιηθούν όλες οι παραγωγικές δυνατότητες.

Αναφερθήκαµε στον ορυκτό πλούτο, στα κοιτάσµατα που
υπάρχουν. Δεν αναφέρθηκε εκεί καθόλου. Κι εµείς τονίζουµε ότι
αυτά τα µεταλλεύµατα, η καθετοποιηµένη παραγωγή µε όλους
τους άλλους κλάδους -βιοµηχανίας και όχι µόνο- µπορούν να
αναπτυχθούν πραγµατικά προς όφελος του λαού και της χώρας.
Αυτή είναι η κατεύθυνση της ανάπτυξης που βάζει το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας.

Δεν αναφέρθηκε καθόλου στον καθορισµό των Αποκλειστικών
Οικονοµικών Ζωνών. Επισηµάναµε ότι µε αυτήν την τακτική η Κυ-
βέρνηση απεµπολεί κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας κι έχει
πάρει απόφαση, απ’ ό,τι φαίνεται, τα πλούσια κοιτάσµατα πετρε-
λαίου και φυσικού αερίου να τα παραχωρήσει σε ντόπιους και
ξένους µεγάλους πολυεθνικούς οµίλους. Δηλαδή, σύνδεση όλων
αυτών µε τα διυλιστήρια τα κοινωνικοποιηµένα που λέει το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Βάλαµε ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε, και για άλλους τοµείς παρα-
γωγής που υπάρχουν δυνατότητες, όπως είναι ο πρωτογενής το-
µέας και η µεταποίηση του τοµέα αυτού.

Θέσαµε το ζήτηµα ότι ιδιωτικοποίηση της Αγροτικής Τράπεζας
της Ελλάδας σηµαίνει κλείσιµο και ιδιωτικοποίηση κρατικοσυνε-
ταιριστικών Οργανώσεων, όπως η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχα-
ρης.

Γνωρίζετε, κύριε Πρόεδρε, ότι παλαιότερα είχαν κλείσει δύο
εργοστάσια, ότι τώρα κλείνει ακόµα, ότι πλέον εισάγουµε µεγά-
λες ποσότητες ζάχαρης, γιατί µειώθηκε η τευτλοπαραγωγή. Χτυ-
πήθηκαν οι αγρότες. Και τώρα κλείνει οριστικά και αυτό το
µεγάλο εργοστάσιο. Γνωρίζουµε για τη «ΣΕΚΑΠ». Και, βέβαια, η
«ΔΩΔΩΝΗ» στην Ήπειρο.

Μας είπε ο κύριος Υπουργός ότι ο ελληνικός λαός ταυτίζεται
µε αυτήν την πολιτική. Δεν ακούει στην Ήπειρο τους αγρότες,
τους κτηνοτρόφους, τους µικροεπαγγελµατίες, όλο το λαό που
δηµιούργησαν αυτήν τη συµµαχία και λένε «κάτω τα χέρια από
τη «ΔΩΔΩΝΗ»; Δεν ακούσαµε να λέει τίποτα για όλα αυτά που
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έβαλε προς συζήτηση.

Βέβαια, κατανοεί ο κύριος Υπουργός, όπως και η Κυβέρνηση,
ότι το πλαίσιο της πολιτικής πρότασης του ΚΚΕ έχει ως κύριο χα-
ρακτηριστικό το δίκαιο της εργατικής τάξης και των άλλων λαϊ-
κών στρωµάτων, σε αντίθεση µε την πολιτική της Κυβέρνησης
και των άλλων κοµµάτων που ως κύριο στόχο έχουν την υπηρέ-
τηση του δίκαιου του κεφαλαίου. 

Και σε αυτό το σηµείο, βέβαια, εµείς αναγνωρίζουµε στην Κυ-
βέρνηση και στα άλλα κόµµατα ότι κάνουν καλά τη δουλειά τους.
Απευθυνόµαστε, όµως, στον εργαζόµενο λαό, στην εργατική
τάξη και τους λέµε ότι µπορούν να πάρουν την υπόθεση στα
χέρια τους, για να αξιοποιήσουν όλες αυτές τις παραγωγικές δυ-
νατότητες προς όφελός τους. Ο τεράστιος πλούτος υπάρχει.
Είναι ζήτηµα εξουσίας ποιος θα τον πάρει από ποιον.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής της Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιω-
άννης Πρωτούλης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Νοµίζω ότι όσο και να µιλήσουµε,
δεν µπορεί να καλυφθεί το θέµα µέσα στα στενά περιθώρια που
δίνει ο Κανονισµός.

Ωστόσο, όµως, ο κύριος Υπουργός, έκανε ξανά αυτό που κάνει
συνήθως σε τοποθετήσεις του, δηλαδή, έντεχνα κρύβει την αλή-
θεια και παρουσιάζει την πραγµατικότητα µε το κεφάλι στραµ-
µένο προς τα κάτω. Είπε ότι αυτό που ονοµάζουµε εµείς
εκποίηση της δηµόσιας περιουσίας -αξιοποίηση την ονοµάζει ο
ίδιος- και το ξεπούληµα ολόκληρων φιλέτων δίνουν τη δυνατό-
τητα να δηµιουργηθεί πλούτος. Η πολιτική της Κυβέρνησης σ’
αυτό βασίζεται, σ’ αυτό στοχεύει, στη δηµιουργία πλούτου για
να µπορέσει να αναδιανεµηθεί αυτός ο πλούτος.

Μα, αλήθεια η κρίση από πού προήλθε; Προήλθε, ακριβώς,
από αυτόν τον πλούτο που συσσωρεύτηκε σε πολύ λίγα χέρια.
Να θυµίσουµε µόνο το εξής: Οι ελληνικές επιχειρήσεις βρέθηκαν
πρωταθλήτριες στην κερδοφορία στην Ευρώπη και κατείχαν τις
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πρώτες θέσεις στον κόσµο. Και αυτή η κερδοφορία δεν ήταν
ούτε για ένα χρόνο ούτε για δύο χρόνια, ήταν σχεδόν για µια ολό-
κληρη δεκαετία. Υπήρχε τεράστιος πλούτος συσσωρευµένος. Οι
ελληνικές, δε, τράπεζες είχαν πάνω από 6 δισεκατοµµύρια ευρώ
κέρδη µόνο τη χρονιά του 2007. Δεν µιλάµε για τις υπόλοιπες µε-
γάλες επιχειρήσεις. 

Ακριβώς, αυτή η ανάπτυξη είναι που οδήγησε στην κρίση. Και
βέβαια εδώ πέρα χρειάζεται να αποκαλυφθεί και που οφείλεται
η δηµιουργία αυτού του τεράστιου χρέους. Οφείλεται ακριβώς
στο ότι το αστικό κράτος, το καπιταλιστικό κράτος, ενίσχυε όχι
τους εργαζόµενους, όχι τις λαϊκές ανάγκες, αλλά ενίσχυε ακρι-
βώς και διευκόλυνε αυτήν την κερδοφορία, αυτήν τη συγκέ-
ντρωση πλούτου σε λίγα χέρια. Εισφοροαπαλλαγές,
αναπτυξιακοί νόµοι, απαλλαγές από τα ασφαλιστικά ταµεία,
απαλλαγές από τη φορολογία των κερδών για τους εφοπλιστές,
τους µεγαλοβιοµήχανους, τους µεγαλοκατασκευαστές και ο κα-
τάλογος είναι ατελείωτος.

Είναι πάρα πολύ µεγάλο ψέµα ότι θα έρθουν ιδιώτες και θα
επενδύσουν µε δικά τους κεφάλαια. Δεν έχει συµβεί ποτέ και
ούτε πρόκειται να συµβεί και τώρα. Το αντίθετο συµβαίνει. Όσες
µεγάλες επενδύσεις έγιναν από ιδιώτες και στην ουσία µετέπειτα
τους παραχωρήθηκε και η αξιοποίηση και χρήση του έργου, έγι-
ναν µε πολύ µεγάλη χρηµατοδότηση από τον κρατικό κορβανά,
από τον κρατικό προϋπολογισµό. Και όλα τα έργα που έγιναν,
που ανέφερε ο κύριος Υπουργός, έγιναν µε πολύ µεγάλη χρηµα-
τοδότηση από το δηµόσιο. Ένα πολύ µικρό κοµµάτι ήταν η χρη-
µατοδότηση των ιδιωτών. Και στη γέφυρα του Ρίου - Αντιρρίου
το ίδιο έγινε και στην Αττική Οδό, το ίδιο έγινε και στο Ελευθέ-
ριος Βενιζέλος, το ίδιο έγινε και σ’ όλα τα υπόλοιπα µεγάλα έργα
το ίδιο έγινε.

Τρίτο ζήτηµα: Κρύβετε την αλήθεια όταν λέτε: «Δουλειές, δου-
λειές, δουλειές». Μπορείτε να µας πείτε µε σαφήνεια τι θέσεις
εργασίας θα δηµιουργήσει η ιδιωτικοποίηση της ΕΥΔΑΠ, η ιδιω-
τικοποίηση της ΔΕΗ, η ιδιωτικοποίηση του ΟΤΕ, η ιδιωτικοποίηση
των λιµανιών; Πόσες παραπάνω θέσεις εργασίας δηµιουργήθη-
καν µε την παράδοση του λιµανιού  στη «COSCO»;

Δεν δηµιουργήθηκε καµµία παραπάνω. Οι θέσεις εργασίας
µειώνονται και αντικαθίστανται από φτηνό εργατικό δυναµικό.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα, την οποία όσο και να προσπαθή-
σετε δεν θα µπορέσετε να την κρύψετε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει για τη δευ-

τερολογία του ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γιώργος Παπακων-
σταντίνου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Άκουσα πριν τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δη-
µοκρατίας, να λέει ότι το κόµµα του δεν είναι αριστερά, δεν είναι
δεξιά, είναι µπροστά. Καλό είναι, λοιπόν, να θυµηθούµε όλοι µας
τι άφησε πίσω του το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας, όταν απο-
χώρησε από την εξουσία µετά από την ψήφο του Ελληνικού
λαού.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μην κάνετε αυτήν την κου-
βέντα, δεν σας συµφέρει. Την έχουµε κάνει πολλές φορές αυτήν
τη συζήτηση.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Κεφαλογιάννη, είναι µόνιµη τακτική σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε, κύριε
Κεφαλογιάννη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Προστατεύω τον Υπουργό,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ! Δεν
χρειάζεται την προστασία σας ο κύριος Υπουργός.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Είναι προφανές, ότι δεν
αρέσουν ορισµένες αλήθειες. 

Λοιπόν, ας ξεκινήσουµε από το βασικό πρόβληµα της χώρας,
το χρέος, το οποίο τροφοδοτείται από τα µεγάλα ελλείµµατα.
Πόσο µεγάλα είναι τα ελλείµµατα; Ας πάρουµε µόνο το 2009. Το
2009, είχαµε έναν προϋπολογισµό που κατατέθηκε και ψηφί-
στηκε, λέγοντας ότι το έλλειµµα θα είναι 2% του ΑΕΠ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το έχουµε ξανασυζητήσει
αυτό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Πρόεδρε, αν έχετε την καλοσύνη...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κεφαλογιάννη,
σας παρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μην εκµεταλλεύεστε το
γεγονός ότι δεν έχω δευτερολογία... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ναι, αλλά συνεχίζετε. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: …αλλά θα έρθει η ώρα να

τα ξανακούσετε πάλι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ πολύ να

σεβαστείτε τον κύριο Υπουργό, όπως σας σέβεται και εκείνος
όταν οµιλείτε.

Συνεχίστε κύριε Παπακωνσταντίνου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Το έλλειµµα του 2009, λοιπόν, ο προϋπολογισµός της
Νέας Δηµοκρατίας το προέβλεπε στο -2%. Το τελικό έλλειµµα
του 2009, σύµφωνα µε τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Στατιστικής
Υπηρεσίας, ήταν -15,4%. Η πρόβλεψη ήταν -2% και η εκτέλεση
ήταν -15,4%, διαφορά 30 και πλέον δισ. ευρώ. Τόσο έπεσε έξω η
Νέα Δηµοκρατία, σ’ ένα χρόνο. Εγώ να συµφωνήσω ότι είναι
µπροστά, αλλά, δυστυχώς, αυτά µας άφησαν πίσω τους και αυτά
είναι ακριβώς η αφετηρία της τεράστιας προσπάθειας που κάνει
η χώρα εδώ και ένα χρόνο.

Ακούω από διάφορες πτέρυγες ότι η προσπάθεια αυτή δεν
αποδίδει, ότι δεν έχει αποτελέσµατα, ότι η πολιτική αυτή έχει
αποτύχει. Τι ακριβώς έχει αποτύχει; Έχει αποτύχει το γεγονός
ότι παραλάβαµε ένα έλλειµµα 36 δισ. ευρώ και το µειώσαµε σ’
ένα χρόνο κατά 12 δισ., το µειώσαµε πέντε µονάδες του ΑΕΠ, σε
όρους διαρθρωτικού πρωτογενούς ελλείµµατος 7,2 µονάδες του
ΑΕΠ, κάτι που δεν έχει ξαναγίνει σε καµµία άλλη χώρα της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης; Αυτό συνιστά αποτυχία της πολιτικής; Συνι-
στά, δηλαδή, αποτυχία της πολιτικής το γεγονός ότι πήρε
κάποιος τις πραγµατικές δαπάνες, που είχαν πρωτοφανώς αυ-
ξηθεί -πρωτογενείς δαπάνες, προσέξτε, αφήστε τους τόκους
στην άκρη- που είχαν αυξηθεί γύρω στα 70% τα χρόνια της Νέας
Δηµοκρατίας και το δε, τελευταίο χρόνο που ήταν στην εξουσία
αυξήθηκαν τρεις µονάδες του ΑΕΠ και καταφέραµε και τις ξανα-
µειώσαµε, τρεις µονάδες του ΑΕΠ; Συνιστά αποτυχία ότι κατα-
φέραµε να ανατρέψουµε τη συνεχή πτωτική πορεία των
δηµοσίων εσόδων; Γιατί δεν γίνεται να ανεβαίνουν οι δαπάνες,
να µειώνονται τα έσοδα και να συνεχίζεις να έχεις κράτος. Αυτό
ήταν το αποτέλεσµα της οικονοµικής πολιτικής αυτών τω χρό-
νων. Ήταν να σταµατήσουµε µια πορεία, η οποία µαθηµατικά µας
οδηγούσε στον γκρεµό και στην χρεοκοπία.

Άκουσα µε πάρα πολύ ενδιαφέρον τις απόψεις που εκφράστη-
καν από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος και από τον Εκπρό-
σωπο του ΣΥΡΙΖΑ. Μου κάνει τεράστια εντύπωση η ελαφρότητα,
µε την οποία χειρίστηκε ο Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ το θέµα της
χρεοκοπίας. «Και τι έγινε άµα δεν ξεπληρώσουµε;» Άκουσα από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας να λέει: «Και τώρα ένα είδος
χρεοκοπίας έχουµε. Δεν βλέπετε πόσο έχουν µειωθεί οι µισθοί
και οι συντάξεις;»

Πραγµατικά, αυτού του είδους η ελαφρότητα νοµίζω ότι προ-
σβάλλει όλους αυτούς που έχουν δει µειώσεις στους µισθούς και
τις συντάξεις τους. Προσβάλλει όλους αυτούς που είναι σήµερα
στην ανεργία. Προσβάλλει κάθε µικροµεσαίο επιχειρηµατία, που
προσπαθεί να τα βγάλει πέρα. Προσβάλλει όλους τους Έλληνες
πολίτες, που έχουν περάσει ένα δύσκολο χρόνο και ξέρουν ότι,
για να ορθοποδήσει η χώρα, έχουµε ακόµα δρόµο µπροστά µας
και δύσκολες επιλογές. Προσβάλλει το να µην λένε την αλήθεια
στον Ελληνικό λαό, να µην του λένε τι θα σήµαινε το να µην κά-
ναµε αυτήν τη δανειακή σύµβαση των 110 δισ., πριν από ένα
χρόνο. Δανειακή σύµβαση, για την οποία 15 Κυβερνήσεις πήγαν
στα Κοινοβούλιά τους και τους έπεισαν να δανείσουν την Ελ-
λάδα. Βεβαίως, µε τόκο, αλλά τους έπεισαν να δανείσουν την Ελ-
λάδα. Και βλέπουν ότι υπάρχουν δυνάµεις στο Ελληνικό
Κοινοβούλιο, που απορρίπτουν αυτήν τη δανειακή σύµβαση. Μά-
λιστα, υπάρχουν δυνάµεις, οι οποίες είναι υπεύθυνες για τη ση-
µερινή κατάσταση, όπως η Νέα Δηµοκρατία, που την καταγγέλ-
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λουν και ως αντισυνταγµατική. Λες και είναι συνταγµατικό, να
αφήσεις τη χώρα σου να πτωχεύσει, όταν εσύ φταις κιόλας γι’
αυτό.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το ’80 που τα δηµιουργή-
σατε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Μετά από ένα χρόνο, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή
η χώρα έχει κάνει σηµαντικά βήµατα. Μετά από ένα χρόνο, έχουν
µειωθεί και οι µισθοί και οι συντάξεις, όµως έχουν µειωθεί και οι
σπατάλες του Δηµοσίου. Έχουν αυξηθεί νέοι φόροι, αλλά έχει
ξεκινήσει και µια πολύ µεγάλη µάχη κατά της φοροδιαφυγής.
Έχει αρχίσει να µπαίνει στη σειρά αυτό το Ελληνικό Δηµόσιο,
που όλοι ξέρουµε πόσο πολύ ταλαιπωρεί και δεν καταφέρνει να
δώσει υπηρεσίες στους πολίτες. Μετά από ένα χρόνο, έχουµε
καταφέρει να αντιµετωπίσουµε µεγάλα ζητήµατα που χρόνιζαν,
όπως να κάνουµε µια ασφαλιστική µεταρρύθµιση για ένα βιώσιµο
ασφαλιστικό σύστηµα, αλλάζουµε εκ βάθρων το σύστηµα φορο-
λόγησης, να κάνουµε ένα σύστηµα παρακολούθησης Προϋπο-
λογισµού για να ξέρουµε πού δαπανώνται τα χρήµατα του
Έλληνα φορολογούµενου. Ξεκινήσαµε να “ανοίγουµε τα κλειστά
επαγγέλµατα”, κάναµε διαδικασίες για να ανοίγουν πιο εύκολα
οι επιχειρήσεις και θεσπίσαµε διαδικασίες για πιο γρήγορες
επενδύσεις. 

Σε ένα χρόνο, λοιπόν, που έχει αρχίσει να υπάρχει µια κίνηση
και πάλι, η χώρα βρίσκεται σε αυτό το κρίσιµο σταυροδρόµι.
Γιατί δεν έκανε καλά τη δουλειά της; Την έκανε τη δουλειά της,
µε όποιες, βεβαίως, υστερήσεις και καθυστερήσεις αναπόφευ-
κτα υπάρχουν σε ένα τόσο πολύπλοκο και δύσκολο εγχείρηµα,
πρωτόγνωρο για την Ελλάδα. Βρισκόµαστε, όµως, σε µια κρίσιµη
στιγµή, γιατί το διεθνές περιβάλλον έχει επιδεινωθεί, γιατί οι απο-
φάσεις που έχουν ληφθεί σε ευρωπαϊκό επίπεδο, ενώ για την Ελ-
λάδα ήταν εξαιρετικά θετικές και ήταν αποτέλεσµα της δουλειάς
που έκανε η ελληνική Κυβέρνηση και ειδικότερα ο Πρωθυπουρ-
γός, έχουν δηµιουργήσει και στρεβλά κίνητρα για τους ξένους
επενδυτές και έτσι έχουν δυσκολέψει την επαναφορά της χώρας
µας στις διεθνείς αγορές. Διότι είναι προφανές ότι η χώρα δεν
µπορεί να δανείζεται επ’ άπειρον από τους θεσµικούς πιστωτές
της. Δεν µπορεί να πηγαίνει επ’ άπειρον και να ζητά να την δα-
νείζει απευθείας το ένα ή το άλλο ή το τρίτο ευρωπαϊκό κράτος.
Πρέπει να µπορεί να σταθεί στα πόδια της. Πρέπει, κατ’ αρχάς,
κάποια στιγµή,  να σταµατήσει να δανείζεται όσο πολύ δανείζεται
σήµερα, δηλαδή να σταµατήσει να έχει τα µεγάλα ελλείµµατα
που έχει. 

Βρισκόµαστε, λοιπόν, σήµερα σε αυτήν την εξαιρετικά δύ-
σκολη συγκυρία, στην οποία η Κυβέρνηση σήµερα διαπραγµα-
τεύεται µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, µε το Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο, µε την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα για την αξιολόγηση
και τη συνέπεια του Προγράµµατος, έχοντας στο µυαλό τους ότι
από αυτήν την αξιολόγηση δεν εξαρτάται µόνο η εκταµίευση της
επόµενης δόσης. Αυτή η αξιολόγηση πρέπει να συµπεριλάβει και
υποθέσεις και σχεδιασµό, έτσι ώστε να µην έχουµε κανένα πρό-
βληµα χρηµατοδότησης και τα επόµενα χρόνια. Γιατί είναι προ-
φανές ότι εµείς επιθυµούµε να γυρίσουµε στις αγορές το
συντοµότερο δυνατό. Αν όµως η Ελλάδα δεν µπορέσει να γυρί-
σει στις αγορές το 2012, πρέπει εκ των προτέρων να έχει προ-
βλεφθεί µια λύση γι’ αυτήν την περίπτωση. 

Αυτή, λοιπόν, είναι η διαπραγµάτευση η οποία συνεχίζεται.
Είναι µία διαπραγµάτευση από την οποία προκύπτει ότι είναι αδή-
ριτη ανάγκη, η Ελλάδα να κάνει ό,τι επιπλέον παρεµβάσεις χρει-
άζεται, για να µείνει στο δηµοσιονοµικό δρόµο, που έχει χαράξει.
Δηλαδή, να πετύχει το στόχο που έχει θέσει για το 2011 σε µια
ύφεση που είναι βαθύτερη από όση πιστεύαµε, η οποία όµως ήδη
αρχίζει και ρηχαίνει. Είναι αδήριτη ανάγκη η Ελλάδα να καταθέ-
σει και να εκπονήσει ένα πολύ σωστό δηµοσιονοµικό σχεδιασµό,
για τα επόµενα χρόνια, µε παρεµβάσεις πολύ συγκεκριµένες,
απόλυτα κοστολογηµένες, για να µειώσει τις δαπάνες και να αυ-
ξήσει τα έσοδα. Είναι, επίσης, αδήριτη ανάγκη να προχωρήσει
ένα ευρύ πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων και αξιοποίησης της
ακίνητης περιουσίας του Δηµοσίου µε διαφάνεια, µε απόλυτο σε-
βασµό στο δηµόσιο συµφέρον, αλλά και µε την αναγνώριση ότι
η γενναιότητά του πρέπει ταυτόχρονα να µειώνει το δηµόσιο

χρέος, αλλά και να δίνει αναπτυξιακή προοπτική στη χώρα. Αυτό
θα κάνουµε. Αυτή είναι η διαπραγµάτευση και η πορεία στην
οποία έχουµε ταχθεί. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κύριο

Υπουργό. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων διεβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο
86 του Συντάγµατος και το ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών», όπως ισχύει, δικογραφία κατά των Υπουργών κυρίων
Χρήστου Παπουτσή, Σπυρίδωνος Βούγια και Εµµανουήλ Όθωνα. 

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σπυρίδων Χαλβατζής. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Λέει η Κυβέρνηση, λέει ο Υπουργός «Σεβόµαστε τις θέσεις σας

αλλά δεν είναι σύγχρονες». Το σύγχρονο για την Κυβέρνηση είναι
να γυρίσουµε στον εργασιακό µεσαίωνα. Το σύγχρονο είναι να
γυρίσουµε πίσω στην κατάργηση της κοινωνικής ασφάλισης. Το
σύγχρονο είναι να ιδιωτικοποιηθούν περαιτέρω η παιδεία, η
υγεία, η πρόνοια. Αυτά, δηλαδή, που κατέκτησε η εργατική τάξη
και ευρύτερα το εργατικό λαϊκό κίνηµα εδώ και εβδοµήντα χρό-
νια πρέπει να καταργηθούν για να εξασφαλίζεται η κερδοφορία
του  µεγάλου κεφαλαίου. 

Βεβαίως, όλα αυτά ήσαν πρωτίστως κατακτήσεις των εργαζο-
µένων, του λαού στις σοσιαλιστικές χώρες στη Σοβιετική Ένωση.
Αυτό δεν το λέµε εµείς, αυτό το έλεγαν όλοι. Ναι, είχαµε ανα-
τροπές, έχουµε πισωγύρισµα. Εµείς το θεωρούµε –και είναι-
προσωρινό. Αυτή η εξέλιξη, όµως, στις σοσιαλιστικές χώρες στη
Σοβιετική Ένωση ήταν οδυνηρή για τους λαούς και έφερε και
φέρνει δεινά στην ανθρωπότητα. Αυτό αναγνωρίζεται σήµερα
από πλατιά τµήµατα, όχι µόνο των λαϊκών στρωµάτων, αλλά από
ευρύτερες δυνάµεις. Ο κόσµος καταλαβαίνει τι είχε και τι έχασε
και αρχίζει να παλεύει. Αυτό είναι το πρώτο που ήθελα να σηµει-
ώσω. 

Το δεύτερο: Η εκποίηση της ακίνητης περιουσίας, όπως τεκ-
µηριωµένα ανέφεραν όλοι οι σύντροφοί µου οµιλητές, δεν
αφορά µόνο ορισµένους χώρους. Η αναφορά από τον Υπουργό
έγινε µόνο για το Ελληνικό. Αναφέρεται για το σύνολο της ελλη-
νικής επικράτειας για πάρα πολλές δραστηριότητες που υπάρ-
χουν. 

Το τρίτο: Το κύριο πρόβληµα για τον λαό, για τους εργαζόµε-
νους, κύριε Υπουργέ, δεν είναι το χρέος και το έλλειµµα. Τα επί-
σηµα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης έκαναν λόγο στην
προηγούµενη δεκαετία για τις ελληνικές επιχειρήσεις ότι αυτές
ήταν στην πρώτη σειρά της κερδοφορίας σε όλη την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Και αυτό βεβαίως ,έγινε µε επίσηµα στοιχεία. Αλήθεια,
την κερδοφορία αυτή του κεφαλαίου η οποία συνεχίζεται και σή-
µερα µεσούσης της κρίσης και είναι µια πραγµατικότητα, δεν
οφείλεται και σε δικές σας ενέργειες, παρεµβάσεις και θεσµοθε-
τήσεις; 

Το τέταρτο: Όλες οι αντεργατικές, αντιλαϊκές, αντικοινωνικές
πολιτικές και τα αντίστοιχα µέτρα που παίρνετε, τα έχετε διατυ-
πώσει –το έχουµε πει πολλές φορές- προεκλογικά στο πρό-
γραµµά σας και εσείς, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα Δηµοκρατία. Όλη
αυτή η δραστηριότητα της ιδιωτικοποίησης, εµπορευµατοποίη-
σης στην παιδεία, την υγεία, την πρόνοια, την κοινωνική ασφά-
λιση δεν µειώνει σταθερά το εισόδηµα της εργατικής, λαϊκής
οικογένειας; Δεν φτωχαίνει την εργατική λαϊκή οικογένεια; Αλή-
θεια, γιατί συνεχίζετε να κοροϊδεύετε τους εργαζόµενους και τον
λαό; Αντίστοιχα µέτρα δεν παίρνονται σε όλες τις χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης; 

Εσείς λέτε ότι σας πιέζει η τρόικα και το µνηµόνιο. Δεν είναι
αυτό. Αυτά τα µέτρα παίρνονται από όλες τις χώρες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Αυτή η στρατηγική του κεφαλαίου εφαρµόζεται
και από τις πιο ισχυρές καπιταλιστικές χώρες. Προς τι, λοιπόν,
όλη αυτή η παραπλάνηση και ο αποπροσανατολισµός των εργα-
ζοµένων και του λαού; Είναι µια συνειδητή επιλογή, µια επιλογή
να εξασφαλίζετε από τη µια πλευρά, την κερδοφορία του κεφα-
λαίου και από την άλλη, να µπορείτε πραγµατικά να προχωράτε
και να εφαρµόζετε αυτήν την πολιτική, η οποία καθηµερινά κάνει
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τους πλούσιους πλουσιότερους και τους φτωχούς φτωχότερους. 
Τέλος, οι οµιλητές µας, υποστηρίζοντας και στηρίζοντας την

επερώτησή µας, απέδειξαν µε συγκεκριµένα στοιχεία τα συγκρι-
τικά πλεονεκτήµατα που έχει η χώρα µας και σε ό,τι αφορά τη
γεωργία και την αγροτική παραγωγή, αλλά και σε ό,τι αφορά τη
βιοµηχανική παραγωγή και βιοτεχνία, τον ορυκτό πλούτο και
τους υδρογονάνθρακες. Αποδείχθηκε και αποδεικνύεται καθη-
µερινά ότι στη χώρα µας υπάρχει ένα υψηλής ειδίκευσης εργα-
τοτεχνικό και επιστηµονικό δυναµικό, το οποίο µπορεί να κάνει
τα πάντα. 

Η χώρα µας δεν είναι φτωχή. Οι πολιτικές της Νέας Δηµοκρα-
τίας  και του ΠΑΣΟΚ, οι πολιτικές των µονοπωλίων καθηµερινά
φτωχαίνουν τη χώρα. Η χώρα µας έχει τις απαραίτητες προϋπο-
θέσεις για µία οικονοµική, βιοµηχανική, στα µέτρα της βέβαια,
ανάπτυξη προς όφελος του λαού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Το κύριο, λοιπόν, για εµάς δεν είναι άλλο από την προσπάθεια

στην οποία κατατείνουµε συνεχώς για την αλλαγή των συσχετι-
σµών, για την αλλαγή της εξουσίας, για να γευτεί αυτόν τον
πλούτο η µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού. Και προς
αυτήν την κατεύθυνση εµείς θα συνεχίσουµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε. 
Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακων-

σταντίνου, προκειµένου να τριτολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Θα είµαι σύντοµος, γιατί
νοµίζω ότι έγινε µία καλή ανταλλαγή επιχειρηµάτων. 

Κύριε Πρόεδρε, θα µείνω σε τρία σηµεία της δευτερολογίας
του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας. 

Το πρώτο είναι ότι µε επιβεβαίωσε σε αυτό που είπα, ότι το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας εντέλει νοσταλγεί τη Σοβιετική
Ένωση. Μας είπε µε πολύ απλά λόγια ότι όλα τα υπόλοιπα ήταν
πισωγύρισµα µετά από αυτό, προσωρινό όπως µας είπε. Ας κρί-
νουν οι πολίτες κατά πόσο η κατάρρευση του καθεστώτος του
υπαρκτού Σοσιαλισµού οδήγησε σε χειρότερη ή καλύτερη κατά-
σταση στην Ευρώπη συνολικά, αλλά και τη µοίρα των ανθρώπων
σε αυτές τις χώρες. Νοµίζω ότι η ιστορία έχει µιλήσει γι’ αυτό. 

Το δεύτερο είναι η αναφορά του ότι το πρόβληµα δεν είναι το
χρέος και το έλλειµµα. Είναι µία πολύ επικίνδυνη αναφορά, γιατί
είναι µία αναφορά, η οποία δεν φαίνεται να αντιλαµβάνεται πού
ήταν και πού εξακολουθεί να είναι η χώρα.

Κύριοι Βουλευτές, έχουµε το µεγαλύτερο µακράν δηµόσιο
χρέος από οποιαδήποτε χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ένα δη-
µόσιο χρέος που, αν δεν το χειριστούµε σωστά, µπορεί να κατα-
στεί µη βιώσιµο, ενώ αυτήν τη στιγµή, µε τους σωστούς
χειρισµούς εξακολουθεί να είναι βιώσιµο. Και οι σωστοί χειρισµοί
είναι να µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε γρήγορα πρωτογενή
πλεονάσµατα και να µπορέσουµε να ξαναβάλουµε τη χώρα σε
αναπτυξιακή τροχιά.

Το τρίτο σηµείο, στο οποίο θα συµφωνήσω -παρ’ ό,τι δεν συµ-
φωνώ µε τα συµπεράσµατα που βγαίνουν- είναι η φράση ότι «η
χώρα µας δεν είναι φτωχή». Πράγµατι, η Ελλάδα δεν είναι µία
φτωχή χώρα. Και δεν εννοώ απλώς το γεγονός ότι τα τελευταία
20 χρόνια έχει κάνει αναπτυξιακά άλµατα, αλλά ότι η Ελλάδα
είναι µία χώρα µε ένα τεράστιο παραγωγικό δυναµικό. Το Δηµό-
σιο έχει µία µεγάλη ακίνητη περιουσία. Εµείς δεν θέλουµε να κά-
νουµε τίποτε άλλο από το να αναδείξουµε αυτόν τον πλούτο, για
να αξιοποιηθεί σωστά, σε όφελος των Ελλήνων πολιτών. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί

της υπ’ αριθµόν 43/14-04-2011 επερώτησης των Βουλευτών του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας προς τον Υπουργό Οικονο-
µικών, σχετικά µε την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.46’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 23 Μαΐου 2011 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο:
α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτησης της υπ’
αριθµόν 29/15-2-2011 επερώτησης των Βουλευτών του ΛΑΟΣ
προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την προστασία
των καταναλωτών από τα µεταλλαγµένα προϊόντα και από τα ει-
σαγόµενα τρόφιµα, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που σας
έχει διανεµηθεί.
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